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°۲۵تهران

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)67,960درهم امارات

0 (%0)28,800لير ترکيه

0 (%0)38,700يوان چين

0 (%0)202,050دلار کانادا

0 (%0)278,100فرانک سوئيس

0 (%0)3,280افغاني

0 (%0)3,920روبل روسيه

0 (%0)189,600دلار استراليا

0 (%0)249,490دلار

0 (%0)294,370يورو

0 (%0)351,460پوند انگليس
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تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)106,680,000سکه امامي

0 (%0)104,520,000سکه بهار آزادي

0 (%0)56,200,000نيم سکه

0 (%0)35,900,000ربع سکه

0 (%0)22,480,000سکه گرمي



 

1- هنرهاي سنتی منبع خوبی براي اقتصاد هنر و ارزآوري است/ نباید از هنرمندان پیشکسوت غافل شویم/ ضرورت احیاي

آموزش استاد ـ شاگردي - روزنامه قدس

2- تداوم اشتغال 3 هزار نفر با حمایت دستگاه قضایی از چرخه تولید در استان البرز/زمینه اشتغال براي 7 هزار نفر در شهرك

صنعتی شیخ آباد ایجاد شد - میزان

3- آزادي 34 نفر در جریان بازدید رئیس کل دادگستري خوزستان از زندان دزفول - میزان

4- مروارید خیانتکار دستور قتل شوهرش را داد /جزئیات قتل کارمند فروشگاه دیجیکالا + گفتگوي اختصاصی - رکنا

5- مدیر صندوق امید منطقه 9کشوري منصوب شد - تابناك

6- سرانه ورزشی مه ولات در خراسان رضوي 73 صدم مترمربع است - ایرنا

7- بانک کشاورزي زنجان زمینه اشتغال 2هزارو 160 نفر را فراهم کرد - ایرنا

8- تمجید ویژه رهبر انقلاب از مرحوم مهدي آذریزدي | من خودم را از جهت رسیدگی به فرزندانم مدیون این مرد می دانم -
همشهري

9- 12 درصد جوانان مطلقا نمی خواهند، ازدواج کنند/ 35 درصد از جوانان به دلیل مشکلات حاد اقتصادي توانایی ازدواج

ندارند/ عدم تعهدپذیري دلیل اصلی ازدواج سفید در جامعه است - برنا نیوز

10- پشت پرده مخالفت ها با طرح بانک مرکزي چیست؟! - قم پرس

11- نگرانی از ترکیب جنسیتی جمعیت کشور - خوزنا

12- کارآفرین روستایی دلگرم مانع زدایی - ایرنا

13- 35 زن سرپرست خانوار با همت این خانم ها شاغل شده اند+عکس و فیلم - خبرگزاري فارس

14- برگزیدگان چهارمین جایزه مریم میرزاخانی معرفی شدند - راه ترقی

15- استاندار آذربایجان شرقی در سامد به مردم پاسخ داد - هفته نامه راهبردنامه

16- اشتغال حدود 450 فرزند شهید و ایثارگر در شش ماهه اول سال - ایسنا

17- تصویب افزایش سقف وام اشتغال مددجویان به 100 میلیون تومان - اقتصاد تهران

18- پتانسل بالاي بخش کشاورزي براي ایجاد شغل - روزنامه کار و کارگر

19- اهمیت تعاونی هاي دهیاري در کشور - روزنامه کار و کارگر

20- این افراد وام اشتغال 100 میلیونی می گیرند - گسترش صنعت معدن تجارت

21- خدمات رسانی به نیازمندان استان بوشهر در حال گسترش است - هشدار نیوز

22- جامعه و دولت سیزدهم - روزنامه آرمان ملی

23- رئیسی ظریف را حفظ کند - روزنامه آرمان ملی

24- بنــگاه ها - روزنامه آرمان ملی

25- برنامه مدیریت کرونا در سیستان و بلوچستان - روزنامه آرمان ملی

26- اینک سران قوا از یک جریان سیاسی اند می تواند به حل مسائل کشور کمک کند - روزنامه آرمان ملی

27- 9 درصد اشتغال طرح هاي صنعتی کشور در خراسان رضوي است/ صدور 651 جواز تأسیس در سه ماهه ابتداي سال -
خبرگزاري فارس



28- استقبال معاون روحانی از اقدام رییسی و اژه اي در نظرخواهی از جریان هاي سیاسی - روزنامه کائنات

29- ترکیب دو رویکرد متناقض نوآوري - روزنامه دنیاي اقتصاد

30- نکاتی براي تبدیل شدن به متخصص روابط عمومی موفق - روزنامه دنیاي اقتصاد

31- تحلیل جهانگیري از هماهنگی قوا - روزنامه دنیاي اقتصاد

32- چهار علت سقوط از نردبان رقابت - روزنامه دنیاي اقتصاد

33- استاد دانشگاه آزاد اسلامی واحد علوم و تحقیقات برگزیده جشنواره ملی زن و علم شد - آنا

34- تسهیلات از شهرستان ،حساب بانکی خارج از کاشمر - روزنامه خراسان

35- تسهیلات از شهرستان حساب بانکی خارج از کاشمر - روزنامه خراسان

36- راهکاري براي پیشگیري از قطعی هاي برق - روزنامه خراسان

37- حمایت صندوق کارآفرینی امید از رویداد استارتاپی عناب در خراسان جنوبی - صندوق کارآفرینی امید

38- استقبال معاون روحانی از اقدام رییسی و اژه اي در نظرخواهی از جریان هاي سیاسی - روزنامه نوآوران

39- چرا باید به کارگران براي اجاره مسکن وام پرداخت شود؟ - جماران

40- /گزارش خبري/ نخستین نمونه آزمایشی تاراي برقی رونمایی شد - پرشین خودرو

41- تصویب افزایش سقف وام اشتغال مددجویان به 100 میلیون تومان - عصر ایران

42- فعال کارگري: 70 درصد دستمزد کارگران صرف اجاره بها می شود - عصر ایران

43- معاهده پاریس یعنی پرداخت خسارات آلایندگی هاي دیگران توسط ما - روزنامه کیهان

44- بهره برداري از 5 پروژه صنعتی و معدنی میدکو - ماین نیوز

45- شرکت فولاد مبارکه یکی از بزرگ ترین مودیان مالیاتی کشور، با عملکرد مالی و مالیاتی بسیار منظم - ماین نیوز

46- عملیات اجرایی مجتمع آرتا فولاد مبین در اردبیل آغاز شد - ماین نیوز

47- رتبه دوم گیلان در ایجاد اشتغال براي زندانیان - هماي خبر

48- ضرورت تمرکز حساب هاي بانکی واحدهاي تولیدي کاشمر در داخل شهرستان/ 171 خانواده تحت پوشش کمیته امداد

کاشمر خودکفا شدند - خبرگزاري فارس

49- سرمایه گذاري 2.5 میلیارد دلاري توسط بخش خصوصی در معادن - بیرونیت

50- اجراي طرح «شهید لاجوردي» در زندان هاي البرز در راستاي سند تحول قوه قضائیه - خبرگزاري دفاع مقدس



 

هنرهاي سنتی منبع خوبی براي اقتصاد هنر و ارزآوري است/ نباید از

هنرمندان پیشکسوت غافل شویم/ ضرورت احیاي آموزش استاد ـ شاگردي

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/04/20

حسینی پور می گوید: فراموش نکنیم که هنرهاي سنتی ما می تواند منبع بسیار خوبی براي اقتصاد هنر باشد و در بحث
صادرات نیز نباید از اهمیت آن غافل شد. اتفاقی که فقط محدود و منحصر به بحث صادرات نیست و مقوله مهم ترویج پیام

فرهنگی را هم با خود به همراه دارد که همزمان با انتقال این صنایع فرهنگی صورت می گیرد.

حسینی پور می گوید: فراموش نکنیم که هنرهاي سنتی ما
می تواند منبع بسیار خوبی براي اقتصاد هنر باشد و در
بحث صادرات نیز نباید از اهمیت آن غافل شد. اتفاقی که
فقط محدود و منحصر به بحث صادرات نیست و مقوله مهم
ترویج پیام فرهنگی را هم با خود به همراه دارد که همزمان

 
با انتقال این صنایع فرهنگی صورت می گیرد. 

به گزارش گروه فرهنگ و هنر قدس آنلاین، نمایشگاه
«گنجینه مانا» به همت مؤسسه هنرمندان پیشکسوت و
مؤسسه فرهنگی، هنري و پژوهشی صبا با آثاري از 40
هنرمند پیشکسوت عرصه هنرهاي سنتی در رشته هایی

همچون دوخت هاي سنتی و تزئینی، زیورآلات، معرق و منبت، میناکاري، گچ بري، طراحی فرش طراحی نقوش و چاپ، تراش بلور و
شیشه، میناکاري، گچ بري، نقاشی روي شیشه و سفال و آینه کاري اوایل تیرماه در موسسه «صبا» افتتاح شد و این روزها نیز در حال
برگزاري است. نمایشگاه «گنجینه مانا» تلاش دارد تا حاصل دسترنج هنرمندان پیشکسوت عرصه هنرهاي سنتی را که در مسیر

 
اعتلاي هنرهاي سنتی و ارتقاي فرهنگ و سنت هاي این سرزمین گام برداشتند، نمایش دهد. 

در ادامه با نیکنام حسینی پور، مدیرعامل موسسه هنرمندان پیشکسوت ایران درباره اهداف برپایی این نمایشگاه و انگیزه هاي گرد هم

 
آوردن هنرمندان قدیمی و پیشکسوت هم کلام شدیم که می خوانید. 

آقاي حسینی پور موسسه هنرمندان پیشکسوت هرساله برنامه هاي متعدد و قابل اعتنایی را در حوزه هاي رفاهی و زندگی شخصی
براي اعضایش تدارك می ییند. اما توجه به هنر و ارزش گذاري به کار این پیشکسوتان در قالب نمایشگاه «گنجینه مانا» قابل تامل

 
است. درباره انگیزه برپایی این نمایشگاه و اهمیت آن بگویید. 

دقیقاً همینطور است. موسسه هنرمندان پیشکسوت خدمات متنوعی را به هنرمندان در حوزه هاي مختلف رفاهی، پزشکی، معیشتی و
... ارائه می کند و البته توجهی هم به حوزه فرهنگی و هنري دارد. اهمیت این بخش در این است که با فعالیت هایی که صورت می
گیرد این پیشکسوتان احساس کنند هنوز هم می توانند کار کنند، در جامعه اثربخش باشند و به عنوان گروهی مرجع براي

 
کارشناسان هنري قلمداد شوند؛ اتفاقی که به نظرم کمی نسبت به آن بی توجه بودیم و این مسئله مغفول واقع شده است. 



به همین دلیل در سال 1400 برنامه ریزي شده براي هنرمندان رشته هاي مختلف هنري که عضو مؤسسه هستند برنامه هاي

 
فرهنگی مطابق آن رشته را طراحی و اجرا کنیم. 

 
این نمایشگاه اولین خروجی آن است؟ 

بله. اولین بحث مورد نظر ما هنرهاي سنتی بود. البته با توجه به این که روز جهانی صنایع دستی 18 خرداد و با ایام انتخابات ریاست
جمهوري تقارن پیدا کرده بود مجبور شدیم قدري این برنامه را به تاخیر بیندازیم. با توجه به این که کشور دو سال درگیر کرونا بوده و
هنرمندان هنرهاي سنتی از نظر معیشتی و اقتصادي دچار مشکل شده بودند درصدد برآمدیم این نمایشگاه را برگزار کنیم که هم هنر
آنها دیده شود و از سویی دیگر ظرفیت این هنرمندان پیشکسوت شناخته شود و در معرض دید مردم، وزارتخانه ها، کارشناسان و

 
اهالی هنر و متولیان امر قرار بگیرد. 

فراموش نکنیم که هنرهاي سنتی ما می تواند منبع بسیار خوبی براي اقتصاد هنر باشد و در بحث صادرات نیز نباید از اهمیت آن
غافل شد. اتفاقی که فقط محدود و منحصر به بحث صادرات نیست و مقوله مهم ترویج پیام فرهنگی را هم با خود به همراه دارد که

 
همزمان با انتقال این صنایع فرهنگی صورت می گیرد. 

شاید تکنولوژي را به هر راهی بتوان انتقال داد اما انتقال پیام فرهنگی به این راحتی صورت نمی گیرد و این هنرهاي سنتی است که
می تواند پیام فرهنگی ایران را به بهترین شکل منتقل کند و در جهان اثربخش باشد. شما اگر نگاهی به جاده ابریشم بیندازید در
کشورهایی همچون هند، چین و ... به راحتی می توانید اثر حضور هنرهاي سنتی ما را رصد کنید و هنوز هم زبان فارسی را در

 
سردرب بسیاري از اماکنش ببینید که این اتفاق ناشی از اهمیت و نقش هنرهاي سنتی ماست که متاسفانه مغفول مانده است. 

 
آیا امکان فروش براي آثار این نمایشگاه در نظر گرفته شده است؟ 

بله. آثاري که در نمایشگاه وجود دارد امکان عرضه و فروش دارند و اتفاقاً برخی سازمان ها از جمله شهرداري و برخی نهادهاي دیگر
براي خرید آثار اقدام کردند و قرار است از ظرفیت هنرمندان براي مراکز تاریخی که در اختیارشان است استفاده کنند. براي فروش

 
این آثار در حال مذاکره هستیم و روال اداري را طی می کند. 

نکته مهم دیگري که شاید توجه به آن هم قدري از نظر دورمانده؛ بحث آموزش و انتقال این هنرها به نسل هاي آینده است. براي

 
آموزش و ترویج هنرهاي سنتی که بسیاري از آنها هم ممکن است در آستانه فراموشی یا فروپاشی باشند چه برنامه اي دارید؟ 

اتفاقاً نکته بعدي بحث آموزش این هنرهاست. واقعیت این است که این هنرها در کتاب هاي درسی و دانشگاهی نوشته نشده و جنبه
آکادمیک ندارند، بلکه سینه به سینه منتقل شدند. من حتی معتقدم باید بحث آموزش استاد ـ شاگردي را مجدداً احیا و راه اندازي
کنیم. البته اقداماتی براي این کار با حضور استاد فرشچیان و شاگردانشان صورت گرفته و همچنین با برخی نهادها مذاکراتی داشته
ایم که هنرمندان ما بتوانند آموزش هایی را در قالب کارگاه ارائه کنند. اینها مهمترین اهدافی است که امیدوارم بتوانیم آنها را محقق

 
کنیم. 

آقاي حسینی پور با توجه به موج عجیب و غریبی که این سال ها در اقبال به هنرهاي مدرن و پست مدرن در میان هنرمندان جوان
به وجود آمده و شاید کمتر کسی از میان آنها به هنرهاي سنتی علاقه داشته باشد، به نظر شما چطور می توان هنرهاي سنتی را احیا

 
و جوانان را به آن ترغیب کرد؟ 



اتفاقاً هنرمندان هنرهاي سنتی ما در تلاش هستند برخی از همین سنت هایی که فراموش شده را احیا کنند. مثلا چند روز قبل
هنرمندي در زمینه منجوق دوزي و زري دوزي به ما مراجعه کرد و روي هنري که در حال فراموشی است و تقریباً از بین رفته

 
مشغول کار است و روي پارچه اي کار هنري انجام داده بود و گفت که مشغول احیاي آن است. این نمونه اي از یک کل است! 

در کنار تلاشی که خود هنرمندان می کنند، نهادها، سازمان ها و وزارتخانه ها به ویژه سازمان میراث فرهنگی و گردشگري که متولی

 
اصلی این حوزه است باید با همکاري بخش خصوصی در موسسات کلاس هاي آموزشی برگزار کنند. 

جوانان نسبت به یادگیري بسیار تمایل دارند؛ هر استانی یک ظرفیت افزوده اي دارد و هر شهري در یک حوزه پیشران است که باید
شناسایی شود. شهرهایی که خلاق هستند در دستور کار وزارت ارشاد قرار دارند و باید با یکدیگر پیوند زده شوند و هرکدام به صورت
جزیره اي جدا و منفک از هم نباشد. وقتی اینها به هم پیوند زده شوند می توانند براي کشور خروجی و ارزآوري خوبی هم داشته

 
باشند. 

 
به نظر شما جایگاه هنرهاي سنتی در میان مجموعه هنرهاي متنوعی که این روزها طرفدار دارند، کجاست؟ 

جایگاه هنرهاي سنتی به عنوان بخشی هویت بخش در تمام تاریخ مورد توجه بوده است. بخش عمده اي از فرهنگ، هنر و تاریخ این
سرزمین با تاریخ پیوند خورده و نمی توان هنرهاي سنتی را کتمان کرد و تاریخ را نادیده گرفت، زیرا این هنرهاي سنتی است که
تاریخ تحول و تطور تاریخی این مرز وبوم را به خوبی و با شفافیت نشان می دهد. این هنرها متأسفانه در حال کم فروغ شدن هستند
درحالی که آن ها می توانند نقش مهمی در اشتغال و صادرات و ارز آوري داشته باشند اما برخی قوانین دست و پاگیر باعث شده این

 
هنرمندان را بدون هیچ جایگزینی از دست بدهیم. 

 
نقش بازار هنرهاي سنتی را در گردش اقتصاد هنر چطور ارزیابی می کنید؟ 

بازار هنرها و صنایع فرهنگی نسبت به سایر ابعاد اقتصادي از اهمیت و موقعیت بالاتري برخوردار است و طبیعتاً با توجه به تنوع
گسترده فرهنگی در ایران می تواند باعث اشتغال زایی شود. به نظرم این بخش از هنر ارزشمند ما بازار بسیار خوبی دارد اما در برخی
حوزه ها دچار ضعف هستیم، هم در عرضه کردن این محصولات در حوزه بین المللی و هم نوع بسته بندي آنها ضعف هاي جدي

 
داریم که باید بررسی و ترمیم شود و براي عرصه استاندارد و اصولی آنها اقدامات لازم صورت بگیرد. 

انتهاي پیام/



تداوم اشتغال 3 هزار نفر با حمایت دستگاه قضایی از چرخه تولید در استان

البرز/زمینه اشتغال براي 7 هزار نفر در شهرك صنعتی شیخ آباد ایجاد شد

منبع: میزانشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/04/20

رئیس کل دادگستري استان البرز از بررسی مشکلات حدود 300 واحد تولیدي خبر داد و گفت: فقط در سال گذشته زمینه
براي تداوم اشتغال حدود 3 هزار نفر در استان البرز فراهم شد.

رئیس کل دادگستري استان البرز از بررسی مشکلات حدود 300 واحد تولیدي خبر داد و گفت: فقط در سال گذشته زمینه
براي تداوم اشتغال حدود 3 هزار نفر در استان البرز فراهم شد.



آزادي 34 نفر در جریان بازدید رئیس کل دادگستري خوزستان از زندان

دزفول

منبع: میزانشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/04/20

در جریان بازدید رئیس کل دادگستري استان خوزستان و هیات همراه از زندان درفوا، موجبات آزادي 34 نفر از زندانیان از
طریق اعطاي ارفاقات و تأسیسات حقوقی و قضایی فراهم شد.

خبرگزاري میزان - رئیس کل دادگستري خوزستان، دادستان مرکز استان به همراه 60 تن از مقامات قضایی و قضات استان و

 
حوزه هاي قضایی دزفول، شوش، اندیمشک و شاوور به مشکلات زندانیان ندامتگاه دزفول بازدید کرد. 

در این بازدید رئیس کل دادگستري خوزستان هدف از حضور در زندان دزفول و بازدید از آن را رسیدگی به امور زندانیان و نظارت
قضات بر اجراي صحیح قانون در داخل زندان ها عنوان کرد و گفت: در راستاي سیاست هاي قوه قضاییه مبنی بر ساماندهی و کاهش
جمعیت کیفري زندان ها، جهت رعایت حقوق شهروندي و کرامت انسانی زندانیان و جلوگیري از بروکراسی اداري و اهمیت به آزادي
افراد با حضور در این زندان و دیدار با مددجویان بر آن هستیم تا با استفاده از اختیارات قانونی و ابتکار عمل مشکلات قانونی، قضایی و

 
اجرایی زندانیان را در چارچوب قانون مرتفع نماییم. 

وي افزود: یکی از برنامه هاي تحولی دستگاه قضایی، بحث ساماندهی و کاهش هدفمند جمعیت کیفري زندان ها است که این طرح
برگرفته از منویات مقام معظم رهبري است و با رویکرد و نگرش تغییر وضع موجود با ورود به حوزه زندان و امور زندانیان، به بررسی

 
مسائل و مشکلات زندانیان می پردازد. 

حجت الاسلام و المسلمین مرادي اظهار داشت: فلسفه اعمال و وضع مجازات صرف نظر از آثار بازدارندگی براي فرد مرتکب باید به
نحوي باشد که زمینه بازگشت فرد در طول دوران تحمل حبس به جامعه فراهم گردد. بخش عمده اي از این کار توسط قضات در

 
دادسرا از طریق نظارت بر اجراي مجازات، مجموعه سازمان زندان ها و اقدامات قانونی قضات انجام می گیرد. 

وي خاطر نشان کرد: پیامد هاي حبس در بعد اقتصادي، اجتماعی و روانی صرفا متوجه اشخاص زندانی نیست، بلکه خانواده وي را نیز
تحت تأثیر قرار می دهد و با آسیب هاي متعدد مواجه می سازد. در این زمینه هم براي خود زندانی و هم خانواده هایشان کلاس ها و

 
دوره هاي مختلف فرهنگی تربیتی، اشتغال و حرفه آموزي، تحصیلی و روانشناسی برگزار می شود. 

 
در این بازید رئیس کل دادگستري خوزستان و هیئت قضایی همراه با بیش از 30 نفر از زندانیان در محل اندرزگاه دیدار کرد. 

 
وي ضمن دیدار چهره به چهره به مشکلات پرونده اي و درخواست هاي بیش از 100 نفر از زندانیان ندامتگاه دزفول رسیدگی کرد. 

 
حجت الاسلام والمسلمین مرادي همچنین با خانواده زندانیان دیدار و به درخواست آنان در محل ندامتگاه رسیدگی کرد. 

 
در جریان این بازدید موجبات آزادي 34 نفر از زندانیان از طریق اعطاي ارفاقات و تأسیسات حقوقی و قضایی فراهم شد. 



انتهاي پیام/



مروارید خیانتکار دستور قتل شوهرش را داد /جزئیات قتل کارمند فروشگاه

دیجیکالا + گفتگوي اختصاصی

منبع: رکناشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/04/20

حوادث رکنا: کارمند دیجی کالا در کیانشهر تهران به دست مرد مورد علاقه همسرش به قتل رسید. دختر 20 ساله به اتهام
معاونت در قتل شوهر خود بازداشت شد.ناگهته هاي این پرونده جنایی را در گفتگوي ما با همسر 20 ساله مقتول بخوانید.

 
 

قتل شوهر عنوان سنگینی است که مروارید آن را در اولین روزهاي جوانی اش بر دوش می کشد.درست از زمانی که صداي رگبارهاي
مرگبار که به سوي همسرش روانه شد در گوشش پیچید از نقشه قتل شوهر خود پشیمان شد.او نقشه قتل شوهر را پیش از آن با
همدستی مرد مورد علاقه اش کشیده بود.اما فکرش را هم نمی کرد همین که صداي رگبار مرگ در محله کیانشهر بپیچد و نقشه قتل
شوهر عملی شود،کاخ آرزوهاي پوشالی اش روي سرش خراب شود.مروارید حالا سه روزي هست که به اتهام معاونت در قتل شوهر
خود در زندان قرچک ورامین به سر می برد.هنوز ساعتی از حضورش در زندان نمی گذشت که براي مرهم بر قلبی که بعد از جنایت

 
هولناك قتل شوهر در هول و اضطراب بود به کا در کارگاه زندان پناه برد. 

 
 

به گزارش اختصاصی خبرنگار رکنا، چشم هایت را که ببندي و یکدفعه در این مکان حضور پیدا نکنی،در حالی که ندانی از چه

 
مسیري گذشته اي تا به این کارگاه رسیده اي؛محال است بتوانی احتمال دهی که اینجا جایی در دل زندان باشد. 

درست در قلب ندامتگاه زنان استان تهران ،در پس زندگی تلخ و کبود متهمان و مجرمانی که با پرونده هاي ریز و درشت قضایی
کارشان به زندان کشیده شده است؛وقتی از درهاي فولادین و قفل هایی که بر نرده هاي آهنی زده شده عبور می کنیم؛به کارگاه

 
زندان قرچک ورامین می رسیم که در اینجا زندگی در جریان است. 

کارگاه خیاطی که زندگی در آن جریان است با وجود مانکن هایی که لباس هاي دست دوز را بر تن کرده اند و صداي چرخ خیاطی و

 
گپ ریز ریز زنان در بند،تصویري از تکاپوي زندگی زنان زندانی است. 



ملزومات و وسایل اولیه در اختیارشان قرار می گیرد و حتی کار به آنها آموزش داده می شود.بعد می توانند تا ظهر در این کارگاه کار
کنند و درآمد کسب کنند.مددجویان اگر دلشان بخواهد شغلی داشته باشند،در این کارگاه مشغول به کار می شوند. هم روزگارشان به

 
بطالت نمی رود و هم روزنه امیدي براي اشتغال به کار بعد از آزادي پیدا می کنند. 

در میان زنانی که اینجا مشغول خیاطی و کار هستند،چشمم به دختر غمگینی می افتد که گوشه اي ایستاده و نگاهش به دست
دیگران است تا کار را یاد بگیرد.نامش مروارید است و 20 سال بیشتر ندارد.فقط سه روز است که بعد از گذراندن دوره قرنطینه در
زندان وارد بند عمومی زندان شده است:«سه روز پیش بود که به زندان آمدم.هنوز گیج و شوکه ام.اول فقط براي اینکه پولی نداشتم
تصمیم به کار گرفتم.زندانی ها می گفتند اینجا هزینه زندگی مان را زندان تامین می کند اما براي مخارج اضافه دلخواه پول داشتن
خوباست.وقتی وارد کارگاه شدم و سرم با کار گرم شد،فهمیدم که در اینجا می توانم ساعتی از روز را کار کنم تا در فکر و خیال غرق
نشوم و کارم به دیوانگی نکشد!کسی را ندارم برایم پولی واریز کند.پدر و مادرم در روستاي دورافتاده زندگی می کنند که خرج آنها را
هم برادرم می دهد.به پول این کار هم نیاز دارم.الان فقط 60 هزار تومان پول دارم اما از کسانی که اینجا کار می کنند شنیدم که سر
ماه می توانم با حقوق اینجا درآمد خوبی داشته باشم که لااقل براي مخارجم خانواده ام به زحمت نیفتند.من که به اندازه کافی

 
شرمنده آنها هستم.» 

مروارید به اتهام قتل شوهر به زندان افتاد مروارید دختر 20 ساله اي است که در چهره تکیده اش به اندازه هزار سال غم موج می
زند.دوازدهم خرداد امسال مرد مورد علاقه مروارید با شلیک هاي مرگبار شوهر او را به قتل رساند.در این گفتگو ماجراي قتل همسر

 
مروارید را از زبان خودش بخوانید. 

 
چه شد که کارت به اینجا کشیده شد؟ 

15 ساله بودم که عمه ام من را براي پسرش خواستگاري کرد.من در یکی از روستاهاي اردبیل به دنیا آمده و بزرگ شده
بودم.دبیرستانی بودم و در رشته حسابداري درس می خواندم.چند وقت قبل از اینکه عمه ام به خواستگاري من بیاید،مادر بزرگم فوت
کرده بود.درگیر مراسم و عزاداري او شده بودم و مدتی مدرسه نرفته بودم.بعد از مطرح شدن موضوع خواستگاري، پدرم به من گفت
چون خواهر بزرگترم تو را خواستگاري کرده نمی توانم دست رد به او بزنم.عمه ام و پسرش گفتند حالا که مدتی است به مدرسه نمی
روي،پرونده ات را می گیریم و به تهران می بریم و همان جا درست را ادامه بده.اما وقتی به تهران آمدیم شوهرم به نام احمد دیگر

 
اجازه ادامه تحصیل به من نداد. 

 
تو دلت می خواست درس بخوانی؟ 

من دختر زرنگی بودم.درسم خوب بود و اهل کار بودم.همین الان هم با این حال زار، اینجا در کارگاه زندان سریع مشغول به کار
شدم.خیاطی را هم زود یاد گرفتم چون هوشم بالاست.اما شوهرم اجازه نمی داد کار کنم و درس بخوانم و این براي من زجر آور

 
بود.من یک دنیا آرزو و رویا داشتم که همه آنها در خانه احمد در حال خاك شدن بود. 

 
همه مشکل تو با احمد به خاطر درس نخواندنت بود؟ 

احمد به من توجه و محبت نمی کرد.چند بار جلوي چشم خودم به مادرش گفته بود این چه زنی است برایم گرفتی.مادرش می گفت
خودت خواستی!اما انگار او پشیمان شده بود.من محتاج محبت و توجه او بودم و هر روز افسرده تر می شدم.احمد طوري با من برخورد
می کرد که انگار یک مجسمه هستم.مدتی بعد از ازدواج متوجه شدم به شیشه اعتیاد پیدا کرده است.البته قبلا هم معتاد بود و ترك



کرده بود که من نمی دانستم.وقتی دوباره معتاد شد،چند بار من هم کنار او شیشه مصرف کردم.همان موقع باردار بودم و نمی
دانستم.براي همین بچه ناقص شد و در پنج ماهگی مجبور شدم قانونی بچه را سقط کنم.بچه یک کلیه داشت و یک پایش رشد نکرده
بود.می گفتند چون ما فامیل هستیم مشکل ژنتیکی بود اما من چشمم آب نمی خورد! چون ما همه آزمایش هاي ژنتیک را داده
بودیم.فکر می کنم به خاطر مصرف مخدر این اتفاق افتاد.بعد از این بیشتر از قبل احساس پوچی می کردم.احمد هم هر روز اخلاقش
با من بدتر می شد.دست بزن نداشت و فحاشی نمی کرد.اما بد و بیراه می گفت و تحقیرم می کرد.مدتی بود بی دلیل شکاك شده
بود.در خانه من را حبس می کرد.حتی حرف طلاق هم زده بودم اما احمد می گفت من را طلاق نمی دهد و خانواده ام موافق طلاق

 
نبودند. 

 
همدستی با مرد خائن در قتل شوهر اما تو گفتی با یک مرد ارتباط پنهانی پیدا کردي.شک احمد چندان هم بی دلیل نبود! 

من دو ماه بود درگیر این ارتباط شده بودم اما احمد از یکی دو سال قبل شکاك شده بود.او کارمند دیجی کالا بود و ضع مالی ما بد
نبود.اما من نیاز داشتم کار کنم و با همسالان خودم رابطه دوستانه داشته باشم.احمد اجازه هیچ کاري به من نمی داد و عمه ام که

 
ساکن طبقه بالاي خانه ما بود،می دید که او من را اذیت می کند اما حرفی نمی زد! 

 
چه شد وارد ارتباط پنهانی شدي؟ 

مجید یکی از بستگان ما بود.مدتی بود از او بی خبر بودم تا اینکه در اینستاگرام به من پیام داد و گاهی با او چت می کردم.من کسی
را نداشتم که با او درددل کنم و براي همین از رفتار احمد با مجید درددل می کردم.کم کم به هم علاقه پیدا کردیم.مجید می گفت

 
بابت اینکه احمد من را اذیت می کند از او عصبانی است و با هم تصمیم گرفتیم احمد را بکشیم. 

 
نقشه قتل شوهرت را چطور اجرا کردي؟ 

آدرس خانه مان را به مجید دادم تا احمد را تعقیب کند.صبح روز حادثه مجید در کوچه کشیک می کشید تا احمد از خانه بیرون
بیاید.وقتی احمد خارج شد صداي شلیک گلوله و فریادهاي شوهرم در کوچه پیچید.همان لحظه از کارم پشیمان شدم.احمد خیلی

 
مظلومانه کشته شد.دلم برایش خیلی سوخت.اما دیگرکار از کار گذشته بود. 

 
چطور دستگیر شدي؟ 

همان روز به من مظنون شدند و پیام و تماس هایم را چک کردند و به ارتباط پنهانی من و مجید پی بردند.من هم حقیقت را گفتم و
راز ماجرا برملا شد.فرداي آن روز مجید را در بروجرد شناسایی و دستگیر کردند.مجید بعد از دستگیري گفت مروارید همدست من

 
نیست و از نقشه من خبر نداشت.اما ماموران پلیس در پیامک هاي رد و بدل شده بین من و مجید متوجه ماجرا شده بودند. 

 
بعد چه شد؟ 

حالا سه روز است به بند عمومی زندان زنان منتقل شده ام.خانه مان هم برایم مثل زندان بود.انگار از یک زندان به یک زندان دیگر
آمده ام.اما لااقل آن موقع عذاب وجدان نداشتم.می دانم که عمه ام از من و مجید شکایت کرده.شاید مجید قصاص شود.آن وقت من
دو جوان را زیر خاك فرستاده ام.دیگر آینده اي ندارم.از اینجا هم بیرون بروم نمی توانم به روستا و نزد خانواده برگردم.آبروي خانواده
ام رفته است.مجید پسر خواهرشوهر خواهرم است.دلم نمی خواهد زندگی خواهرم خراب شود.ارتباط ما به کسی ربطی نداشت و هیچ



 
کس از ارتباطمان با خبر نبود.پدرم در آگاهی به ملاقاتم آمد.اشک می ریخت و می گفت نابودمان کردي،چند خانواده را نابود کردي . 

مروارید سر کارش بر می گردد.به چهره تکیده اش نگاه می کنم و به دستان پر استعدادش.او متولد سال 80 است.هم سن و سالان او
الان در فکر تحصیل و طی کردن پله هاي ترقی هستند.



مدیر صندوق امید منطقه 9کشوري منصوب شد

منبع: تابناكشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/04/20

 
مدیر صندوق امید منطقه 9کشوري منصوب شد 

 
مدیر صندوق کارآفرینی امید منطقه 9کشور با صدور حکمی از طرف مدیر عامل این صندوق به یم کهگیلویه و بویراحمدي رسید . 

به گزارش تابناك کهگیلویه و بویراحمد ، طی حکمی از سوي
اصغر نوراالله زاده مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید کشور، مدیر

 
صندوق کارآفرینی امید منطقه 9 کشوري منصوب شد. 

با حکم اصغر نوراالله زاده مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید
کشور، ارسلان حسن زاده به عنوان مدیر صندوق کارآفرینی امید

 
منطقه 9کشوري منصوب شد. 

منطقه 9 کشوري شامل استانهاي همدان، کردستان ، لرستان ،

 
ایلام کرمانشاه می باشد . 

گفتنی است ارسلان حسن پور به مدت بیش از 8 سال مدیریت صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد را برعهده داشت
که با تعامل و ارتباط موثر در عرصه ملی و استانی گامهاي بزرگی براي کمک به رونق تولید و اشتغال در اقصی نقاط استان برداشته

است.



سرانه ورزشی مه ولات در خراسان رضوي 73 صدم مترمربع است

منبع: ایرناشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/04/20

تربت حیدریه- ایرنا- رییس اداره ورزش و جوانان مه ولات در استان خراسان رضوي سرانه ورزشی این شهرستان را 73 صدم
مترمربع اعلام کرد و گفت: این شاخص امسال با شتاب در تکمیل طرحهاي نیمه تمام ورزشی ارتقا می یابد.

تربت حیدریه- ایرنا- رییس اداره ورزش و جوانان مه ولات
در استان خراسان رضوي سرانه ورزشی این شهرستان را
73 صدم مترمربع اعلام کرد و گفت: این شاخص امسال با
شتاب در تکمیل طرحهاي نیمه تمام ورزشی ارتقا می یابد.

سید مجید کمالی روز یکشنبه در گفتگو با خبرنگار ایرنا
افزود: تکمیل ورزشگاه هزار و 200 نفري و خانه کشتی
فیض آباد از خواسته هاي شهروندان مه ولاتی و نیازمند

 
توجه مسوولان کشوري و استانی براي تامین اعتبار است. 

وي ادامه داد: امسال چهار میلیارد و 500 میلیون ریال به تکمیل خانه کشتی در شهر فیض آباد اختصاص یافته که امیدواریم با هزینه

 
آن تا پایان سال جاري تجهیز و تکمیل شود. 

رییس اداره ورزش و جوانان مه ولات روستاهاي این شهرستان را نیز مواجه با کمبود فضاي ورزشی اعلام کرد و گفت: چندین هکتار
زمین در روستاهاي مه ولات براي این منظور وجود دارد که نبود بودجه لازم امکان تبدیل این زمینها را به زیرساخت ورزشی از ما

 
سلب کرده است. 

وي افزود: هزار و 800 ورزشکار سازمان یافته در بخشهاي شهري و روستایی شهرستان مه ولات به فعالیت در رشته هاي مختلف

 
ورزشی اشتغال دارند. 

 
کمالی ادامه داد: باید با عزم ملی نسبت به تکمیل و توسعه زیرساختهاي ورزشی این شهرستان اقدام شود. 

 
فیض آباد، مرکز شهرستان 55 هزار نفري مه ولات در 207 کیلومتري جنوب غربی مشهد واقع است. 

این شهرستان داراي دو بخش مرکزي و شادمهر، 2 شهر و 27 روستا است. 59 درصد جمعیت مه ولات شامل 29 هزار نفر ساکن

 
روستاها هستند. 

 
برچسب ها 

- تربت حیدریه 



 
- وزارت ورزش و جوانان 

- مه ولات



بانک کشاورزي زنجان زمینه اشتغال 2هزارو 160 نفر را فراهم کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/04/20

زنجان - ایرنا - مدیر امور شعب بانک کشاورزي استان زنجان گفت: طی سه ماه اول امسال با پرداخت بیش از یک هزار و
300 مورد تسهیلات اشتغال پایدار روستایی، عشایري و فراگیر از سوي این بانک اشتغال 2 هزار و 160 نفر در استان فراهم

شد.

زنجان - ایرنا - مدیر امور شعب بانک کشاورزي استان
زنجان گفت: طی سه ماه اول امسال با پرداخت بیش از یک
هزار و 300 مورد تسهیلات اشتغال پایدار روستایی،
عشایري و فراگیر از سوي این بانک اشتغال 2 هزار و 160

 
نفر در استان فراهم شد. 

جواد صمدي روز یکشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
افزود: از ابتداي امسال تا پایان خرداد ماه بیش از یک
میلیارد و 80 میلیون ریال در بخش اشتغال پایدار روستایی

 
و عشایري از سوي این بانک تسهیلات پرداخت شده است. 

 
وي اظهار داشت: همچنین تسهیلات در بخش اشتغال فراگیر براي یکهزار و 304 پرونده با هدف ایجاد شغل پرداخت شده است. 

مدیر امور شعب بانک کشاورزي استان زنجان گفت: طی سه ماهه نخست سالجاري سه هزار و 626 نفر متقاضی دریافت تسهیلات در

 
بخش روستایی و عشایري بودند که از این تعداد پرونده یک هزارو 304 نفر مصوب و مورد تایید پرداخت تسهیلات قرار گرفت. 

صمدي، علت پرداخت نشدن تسهیلات به همه پرونده هاي معرفی شده را نبود توجیه فنی، مجوز و ناقص بودن مدارك مورد نیاز بیان

 
کرد و افزود: با تکمیل شدن پرونده متقاضیان تسهیلات براي این متقاضیان نیز به ترتیب پرداخت خواهد شد. 

مدیر امور شعب بانک کشاورزي استان زنجان اضافه کرد: تسهیلات اشتغال پایدار از محل صندوق توسعه ملی روستایی و اشتغال

 
فراگیر نیز از محل منابع بانکی پرداخت می شود. 

به گزارش ایرنا، بانک کشاورزي استان زنجان براي بنگاه تولیدي کوچک و متوسط در بخش کشاورزي و صنعت تسهیلات پرداخت می

 
کند. 

این بانک در بخش هاي مکانیزاسیون بخش کشاورزي، پرورش ماهی در قفس و بذرهاي گواهی شده تسهیلات بانکی براي متقاضیان

 
پرداخت می کند. 

علاوه بر این، تسهیلاتی نیز براي برقی کردن چاه هاي آب کشاورزي با هدف حذف سوخت هاي فسیلی پرداخت می کند و هیچ

 
محدودیتی در تعداد نفرات و پرونده ها براي پرداخت وجود ندارد. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 



 
- اشتغال زایی 

- زنجان



تمجید ویژه رهبر انقلاب از مرحوم مهدي آذریزدي | من خودم را از جهت

رسیدگی به فرزندانم مدیون این مرد می دانم

منبع: همشهريشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/04/20

تمجید رهبر انقلاب از مرحوم مهدي آذریزدي، تمجیدي است که در نوع خود کم سابقه محسوب می شود.

 به گزارش خبرگزاري همشهري آنلاین به نقل از پایگاه
اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبري، حضرت آیت االله خامنه اي در سفري به استان یزد در سال 1386 در حضور مرحوم مهدي
آذریزدي می فرمایند: «من خودم را از جهت رسیدگی به فرزندانم، بخشی مدیون این مرد و کتاب این مرد می دانم. .. بچه هاي ما
داشتند به دوران مُراهقی - یعنی نزدیکی به بلوغ – می رسیدند، دوره هم دوره طاغوت بود و همه عوامل در جهت گمره سازي ذهن و
دل جوان حرکت می کرد. من دلم می خواست چیزي باشد که جوان هاي ما با او هدایت شوند و جاذبه هم داشته باشد. خب، کتاب
خوب که خیلی بود. بنده فهرست پیشنهادي کتاب می نوشتم و بین جوان هاي دانشجو و دانش آموزهاي سطوح بالاي دبیرستان ها
پخش می شد، اما براي بچه هاي کوچک، دستمان خالی بود، تا اینکه کتاب ایشان را من پیدا کردم. نگاه کردم دیدم این از جهات
متعددي، از دو سه جهت، همان چیزي است که من دنبالش می گردم ... ایشان یک خلائی را در یک برهه از زمان براي زنجیره
طولانی فرهنگی این کشور پر کردند. این کار، باارزش است. خداوند از شما - آقاي مهدي آذریزدي! - این خدمت را قبول کند و
مأجور باشید. این ستایش هاي زبانی و اینها، اجر کارهایی که با اخلاص انجام گرفته باشد، نمی شود؛ اجر کار مخلصانه را خدا باید

 
بدهد و خدا هم خواهد داد.» 15/10/1386 

سال 1377 بود که جمعی از مسئولان کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان به دیدار رهبر انقلاب آمدند. حضرت آیت االله خامنه
اي که خود در زمره اهل فرهنگ و تربیت محسوب می شوند، در این دیدار اهمیت زایدالوصفی براي نقش دوران کودکی به عنوان
مرحله اي از زندگی انسان قائل می شوند که نقش مهمی در سعادت فردي و اجتماعی او دارد: «اگر حقیقتاً به آرمان هاي اسلامی و
ملی و عظمت ایران و ایرانی و جبران راهی که دست هاي استبداد سیاه در این صدوپنجاه سال، دویست سال اخیر ما را در آن کشانده
است، فکر می کنیم؛ اگر اینها برایمان مهمّ است و به آینده به معناي حقیقی کلمه اهمیت می دهیم، پس بایستی به تربیت کودك و

 
نوجوان خیلی بپردازیم.» (بیانات در دیدار مسئولان کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان؛ 1377/2/23) 

این سطور ترجمه عینی همان عباراتی است که امیرالمؤمنین علیه السلام به آن اشاره کرده اند. یادگیري در کودکی مانند کَندوکاري
روي سنگ، ماندگار است.(بحارالانوار، علامه مجلسی، ج1، ص224) شخص رهبر انقلاب از همان ابتدا و در سال هاي پیش از انقلاب
اهتمام زیادي به این موضوع داشتند. تأمین خوراك مناسب فکري و فرهنگی براي فرزندانشان هم از این قاعده مستثنی نبود. با چنین



نگاهی است که تشکر و تمجید کم سابقه ایشان از مرحوم مهدي آذریزدي معنادار جلوه می کند. 18 تیر سالروز درگذشت مرحوم
آذریزدي است که به نام روز ملی ادبیات کودك و نوجوان نام گذاري شده است. به همین مناسبت، مروري بر زندگی و دوره معروف 8

 
جلدي مشهور آن مرحوم خالی از لطف نیست. 

 
 

انوار سهیلی در چاي خانه او در سال 1300 در محله خرمشاه یزد به دنیا آمد. از دوران کودکی تا جوانی در کنار پدر به کشاورزي
مشغول بود و پس از کشاورزي مدتی به حرفه جوراب بافی پرداخت. در زمانی که به جوراب بافی اشتغال داشت، صاحب کارگاه کتاب
فروشی اي را در یزد تأسیس می کند و آقاي آذریزدي را نیز براي کار در کتاب فروشی معرفی می کند و همین پله اي می شود براي

 
اتصال این فرزند یزد با دنیاي کتاب. 

پس از مدتی رحل سفر را می بندد و راهی پایتخت می شود و براي رتق وفتق امور زندگی خود را در چاي خانه اي سرگرم می کند و
همین نقطه عطف دیگري در زندگی اش می شود. روزي در چاي خانه قصه اي از انوار سهیلی را می شنود و جرقه اي در ذهنش می
خورد و اوّلین جلد مجموعه «قصه هاي خوب براي بچه هاي خوب» با ایده ساده سازي این اثر کهن براي کودك و نوجوان متولد می

 
شود. البته در ادامه نیز اکثریت آثارش در همین مسیر و بر پایه ادبیات کهن -چه دینی و چه ملی- شکل گرفتند. 

امّا ماجرا به همین سادگی پیش نرفت؛ پس از کامل شدن جلد اوّل «قصه هاي خوب براي بچه هاي خوب»، اکثریت انتشاراتی ها
چاپ کتاب را قبول نمی کردند، ولی در نهایت این کتاب توسط انتشارات امیرکبیر منتشر می شود. احتمالاً هم براي همین مصائب
بود که آرزوي نویسنده نبودن می کند، چراکه در جایی می گوید: «امّا حالا فکر می کنم کتاب خواندن براي من لااقل چیزي جز

 
سرگردانی نداشته است. اگر به جاي نویسنده شدن، سبزي فروش می شدم، الآن آرامش و آسایش داشتم!» 

امّا نقطه عجیب زندگی او هیچ کدام از این ها نیست؛ عجیب آنجایی است که او هیچ گاه در طول عمرش براي تحصیل به مدرسه



نرفت و تمام علم و سوادش ماحصل مطالعه آزادش بود. او در این باره می گوید: «... پیش نیامد که رنگ یک کلاس درس را ببینم. تا
اینکه در سن 54 سالگی که در شیراز بودم و همراه دوستان به دیدار کلاس هاي پیکار با بی سوادي حومه شیراز رفتیم، یک بار

 
منظره یک کلاس درس را دیدم ... فقط با کتاب خواندن بود که سواد شکسته بسته خود را به تدریج قدري ترمیم کردم.» 

تلاشی به بلنداي نیم قرن جناب مهدي آذریزدي در دوره اي نزدیک به پنجاه سال تمام تلاش خودش را به کار بست تا با کار در
حوزه کودك و نوجوان قدمی در راستاي پیشرفت فرهنگ و بینش این جامعه بردارد و البته که در همین مسیر، مثل تمام پدربیامرزان
دیگر با سنگ اندازي ها و بی توجهی هاي فروانی مواجه شد. وي در این دوره بیش از سی اثر در حوزه ادبیات خاصه کودك و نوجوان
تألیف کرد که براي نقل نمونه هایی از این مجموعه می توانیم به اثر کم نظیر «یاد عاشورا»، «قصه هاي خوب براي بچه هاي خوب»،

 
«قند عسل»، «گربه ناقلا» و «گربه تنبل» اشاره کرد. 

سرانجام فرزند خرمشاه پس از سال ها تلاش و جهاد بی وقفه در حوزه ادبیات، پس از طی کردن دوره بیماري، در هجدهم تیرماه
1388 به دارباقی شتافت و در حسینیه ي خرمشاه واقع در یزد به خاك سپرده شد. در سال 1392 هم به پاس خدمات ارزنده این

 
نویسنده یزدي، شوراي عالی فرهنگی روز هجدهم تیر را روز ادبیات کودك و نوجوان اعلام کرد. 

شهرهاي ادب همان طور که پیشتر اشاره شد، یکی از آثار پررنگ مرحوم یزدي در میان آثارش مجموعه «قصه هاي خوب براي بچه
هاي خوب» است. این کتاب شامل هشت جلد است و مؤلف در هر جلد به سراغ یکی از متون کهن دینی یا ملی می رود و اساس
کارش روي این ایده بناشده که در هر جلد درون مایه قصه ها از یک اثر دیگري گرفته شده و با قلمی روان به فارسی امروزي

 
برگردانده می شود. 

نویسنده براي تهیه این مجموعه ما را مسافر هشت مقصد می کند: در مقصد اوّل، به سراغ کلیله و دمنه می رود و از بیست وپنج
داستان این اثر استفاده می کند. مقصد دوم، بوي شمال می گیرد و مؤلف از بیست ویک قصه داستان هاي مرزبان نامه بهره می گیرد.
مقصد سوم، ترکیب اثري از سمرقند و طبرستان می شود. مرحوم آذري یزدي در این جلد از سیزده داستان سندبادنامه و دو داستان
قابوس نامه استفاده می کند. در مقصد چهارم، همان طور که قابل پیش بینی بود، سري به مولانا می زند و این جلد را با بیست وچهار

 
حکایت از مثنوي می بندد. 

در مقصد پنجم، خاك حجاز را به پهنه کاغذ می پاشد و مخاطب را به محضر وحی می برد. راوي در این جلد هجده داستان قرآنی را
با محوریت زندگانی انبیاء روایت می کند. در مقصد ششم، سري به شهر فیروزه می زند و ما را مهمان بیست ویک حکایت از جناب
عطار می کند. در مقصد هفتم، بوي طراوت شیراز و طعم گلستان به عنوان چاشنی مضاف بر اثر می شوند. و آخر سر، در مقصد هشتم

 
به درِ خانه ذوات مقدسه معصومین علیهم السلام می رود تا مُهر پایان کار را بگیرد. 

شاید بتوان مدعی شد که در بین آثار معدود در حوزه ادبیات کودك و نوجوان یکی از پرمحتواترین آثار همین مجموعه هشت جلدي
«قصه هاي خوب براي بچه هاي خوب» باشد؛ یعنی مؤلف براي اثر فکرکرده، زحمت کشیده و از روي دغدغه دست به خلق اثر زده
است. این تمجیدات هم صرفاً حرفی توخالی براي پُرکردن رزومه نیست و آمار نیز تصدیقش می کند. مؤلف بابت تألیف این مجموعه،
در سال 1967میلادي، برنده جایزه یونسکو هم می شود. جالب است بدانید که این مجموعه به چهار زبان زنده اسپانیایی، چینی،

 
روسی و ارمنی نیز ترجمه و 64 بار تجدید چاپ شده است. 

البته که پُرواضح است مرحوم آذریزدي قصه هاي خوب را متناسب با اتمسفر زمانه خودش و احوالات نوجوان همان دوره طرح و
پرداخت کرده و همراهی کردن با نوجوانان هر دوره اي اقتضائات خودش را دارد، ولی در هر صورت این موجب نادیده گرفتن این اثر و



زحمات ایشان در حوزه ادبیات کودك و نوجوان نمی شود و بر هر کسی که امروزه دغدغه فرهنگ و ادبیات کودك و نوجوان را دارد،
سیري در آثار مهدي آذریزدي لازم است.



12 درصد جوانان مطلقا نمی خواهند، ازدواج کنند/ 35 درصد از جوانان به

دلیل مشکلات حاد اقتصادي توانایی ازدواج ندارند/ عدم تعهدپذیري دلیل

اصلی ازدواج سفید در جامعه است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/04/20

محمدمهدي تندگویان گفت: 70 درصد جوانان تمایل به ازدواج دارند که از این میان 35 درصد آنها به دلیل مشکلات حاد
اقتصادي نمی توانند ازدواج کنند، مابقی این افراد هم اگر تصورات و نگرش شان از آینده تغییر پیدا کند، ازدواج می کنند.

این آمارها در حالی ست که 10 الی 12 درصد از جوانان به صورت قطعی نمی خواهند ...

معاون امور جوانان وزیر ورزش و جوانان: 12 درصد جوانان
مطلقا نمی خواهند، ازدواج کنند/ 35 درصد از جوانان به
دلیل مشکلات حاد اقتصادي توانایی ازدواج ندارند/ عدم
تعهدپذیري دلیل اصلی ازدواج سفید در جامعه است
محمدمهدي تندگویان گفت: 70 درصد جوانان تمایل به
ازدواج دارند که از این میان 35 درصد آنها به دلیل
مشکلات حاد اقتصادي نمی توانند ازدواج کنند، مابقی این
افراد هم اگر تصورات و نگرش شان از آینده تغییر پیدا
کند، ازدواج می کنند. این آمارها در حالی ست که 10 الی

 
12 درصد از جوانان به صورت قطعی نمی خواهند ازدواج کنند. 

به گزارش برنا؛ محمدمهدي تندگویان، معاون امور جوانان وزیر ورزش و جوانان و رئیس ستاد هفته ازدواج در گفتگو با خبرنگار برنا با
اشاره به وجود پدیده «ازدواج سفید» در کشور گفت: ازدواج سفید عنوان درستی ندارد و به اعتقاد من باید در این اصطلاح غلط

 
تجدید نظر شود چون یک ناهنجاري ست و اصلا ازدواجی در آن رخ نمی دهد بلکه بیشتر معناي هم باشی دارد. 

او درباره علت اصلی وقوع ازدواج سفید بیان کرد: علت اصلی به وجود آمدن ازدواج سفید به مسائل فرهنگی و عدم تعهدپذیري بازمی
گردد چون وقتی افراد زیر یک سقف می روند و ازدواج شان را ثبت نمی کنند یعنی مشکل اقتصادي و دغدغه تهیه مسکن و گرداندن

 
یک زندگی دونفره را ندارند اما حاضر نیستند زندگی خود را به اشتراك رسمی بگذارند. 

تندگویان افزود: طبق تحقیقات و پایش هایی که انجام دادیم و براي اولین بار در ستاد ساماندهی جوانان نیز مطرح کردیم، پاسخ به
سوال ما درباره ازدواج سفید این بود که آنها می گفتند «ما درآمد و خانه داریم اما چرا باید با شخص دیگري تحت عنوان ازدواج
معامله کنیم؟ چرا تعهد دهیم؟ همینطوري کنار هم بدون سند رسمی و تعهد کاغذي زندگی می کنیم و هر موقع حس کردیم نمی
خواهیم کنار هم باشیم، می رویم.» طبیعتا این مسئله آسیب بسیار جدي به اشخاص و جامعه وارد می کند و تشکیل خانواده و

 
فرزندآوري را تحت الشعاع قرار خواهد داد. 

معاون امور جوانان وزیر ورزش و جوانان با اشاره به مشکلات حقوقی ناشی از ازدواج سفید گفت: یکی از مشکلاتی که پیرو این نوع



ازدواج به وجود می آید و کسی به آن توجه نمی کند به وجود آمدن فرزند است. اگر زن و مرد در ازدواج سفید بدون برنامه ریزي و
ناخودآگاه بچه دار شوند، قانونگذار دچار مشکل بسیاري خواهد شد و این فرزند در آینده براي دریافت خدمات اجتماعی به زحمت
میافتد ضمن اینکه اگر پدر و مادرش از یکدیگر جدا شوند معلوم نیست چه بر سر این بچه خواهد آمد و با کدام یک از آنها قرار است

 
زندگی کند. 

او با اشاره به راهکار از بین بردن ازدواج سفید در جامعه تصریح کرد: به نظر من فرهنگسازي و ارائه مشاوره مناسب می تواند تاثیر
مثبتی بر کاهش ازدواج سفید داشته باشد درواقع اگر افراد به مشاوره مراجعه کنند و با مشکلات وحشتناك روحی، روانی و حقوقی
ناشی از این نوع ازدواج آشنا شوند قطعا متوجه می شوند که این نوع ازدواج خطاست چون به هرحال هر آشنایی و جدایی باعث
تخریب روح و روان فرد می شود ضمن اینکه دخترها و پسرهایی که به سمت ازدواج سفید می روند مجبور به کتمان روابط خود
هستند و نمی توانند در جمع هاي خانوادگی حضور پیدا کنند که همین پنهان کاري ها می تواند مشکلات زیادي براي طرفین به

 
وجود بیاورد. 

تندگویان ادامه داد: ترس از تعهد یکی از دلایلی ست که جوانان از ازدواج می ترسند که البته کاملا غیرواقعی ست چون شناخت
درست ندارند درحالی که اگر یک مشاور و روانشناس براي آنها موضوع را باز کند و توضیح دهد که تعهد به چه معناست و تشکیل

 
خانواده و فرزندآوري می تواند چقدر به وجود آرامش در زندگی شان کمک کند قطعا ترس از تعهد از بین می رود. 

رئیس ستاد هفته ازدواج در پاسخ به این سوال که آیا روند ازدواج سفید در کشور رو به افزایش است یا خیر؟ گفت: میزان وجود
ازدواج سفید در کشور اصلا قابل رصد نیست اما به اعتقاد من میزان آن، آنقدر که در جامعه به آن اشاره می شود هم نیست چون
پایش ما از جوانان نشان می دهد بالاي 70 درصد آنها تمایل به ازدواج و پیوند مشترك دارند بنابراین عمده جوانان ما به این نوع

 
ازدواج تمایلی ندارد. 

او درباره ویژگی افرادي که به سمت ازدواج سفید می روند، بیان کرد: معمولا کسانی گرفتار این موضوع می شوند که ضعف هاي
مهارتی و تعهدپذیري دارند. اینگونه افراد اصولا در اشتغال هم دچار مشکل هستند و براي مثال هر 5 سال ده بار شغل عوض می کنند

 
به طورکلی آنها براي انجام هیچ تعهدپذیر نیستند. 

تندگویان با تاکید براینکه تک فرزندي بر عدم تعهدپذیري فرزندان تاثیر می گذارد، گفت: کودکان تک فرزند چون از تعهدپذیري
فاصله می گیرند و حوصله اشتراك گذاري مسائل روزمره زندگی خود را ندارند معمولا در تعهدپذیري دچار مشکل می شوند و در

 
مراحل زندگی خود با مشکل عدم تعهدپذیري مواجه می شوند. 

معاون امور جوانان وزیر ورزش و جوانان در پاسخ به این سوال که چقدر از جوانان تمایل به ازدواج دارند، بیان کرد: 70 درصد جوانان
تمایل به ازدواج دارند که از این میان 35 درصد آنها به دلیل مشکلات حاد اقتصادي نمی توانند ازدواج کنند اما اگر مشکلشان حل
شود قطعا ازدواج خواهند کرد مابقی این افراد هم اگر تصورات و نگرش شان از آینده تغییر پیدا کند، ازدواج می کنند این آمارها در

 
حالی است که 10 الی 12 درصد از جوانان به صورت قطعی نمی خواهند، ازدواج کنند. 

//انتهاي پیام: 4



پشت پرده مخالفت ها با طرح بانک مرکزي چیست؟!

منبع: قم پرسشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/04/20

به گزارش قم پرس بازنگر ي در قوانین بانکی، واژه اي آشنا، کلیشه اي و البته در مقام عمل، ضروري براي نظام بانکی کشور
که سال ها تصویب لایحه یا طرح مرتبط با آن در پاستور و بهارستان محبوس مانده است. ...

به گزارش قم پرس بازنگر ي در قوانین بانکی، واژه اي آشنا، کلیشه اي و البته در مقام عمل، ضروري براي نظام بانکی کشور که

 
سال ها تصویب لایحه یا طرح مرتبط با آن در پاستور و بهارستان محبوس مانده است. 

فارغ از تعلل دولتی ها در سنوات گذشته براي ارائه بسته پیشنهادي در راستاي اصلاح نظام بانکی، مجلس اما از دوره نهم با تمرکز بر
این مقوله و تشکیل کارگروه بازنگري در قوانین بانکی، سعی بر اصلاح قانون پولی و بانکی کشور (مصوب تیرماه 1351) در همکاري با

 
مرکز پژوهش ها و مرکز تحقیقات اسلامی مجلس داشته است. 

از این رو، در تازه ترین اقدام مجلس یازدهم، طرحی تحت عنوان "مسئولیت، اهداف، ساختار و وظایف بانک مرکزي" با 79 ماده و 11
فصل در جلسه علنی 26 اردیبهشت ماه سال جاري، با 199 رأي موافق، 25 رأي مخالف و 3 رأي مورد موافقت قرار گرفت. گفتنی
است، این طرح به صورت دو شوري بررسی خواهد شد و جزئیات آن در کمیسیون اقتصادي مجلس با مشارکت کارشناسان حوزه پولی

 
و بانکی کشور مورد بحث و بررسی قرار خواهد گرفت. 

از منظر ضرورت تصویب قانون مرتبط با بانک مرکزي و عملیاتی شدن آن، عمده مخالفت ها با رهبري مدیران بانکی و دولت مردان

 
مطرح می شود؛ مسئله اي که با توجه به مفاد و ماهیت طرح مذکور قابل پیش بینی و اجتناب ناپذیر بوده است. 

 
چاپ 28 هزار میلیارد تومان پول تنها در اردیبهشت ماه! 

بررسی آخرین گزارش از وضعیت متغیرهاي پولی نشان می دهد، حجم نقدینگی در پایان اردیبهشت ماه سال جاري از 3,601 هزار
میلیارد تومان هم فراتر رفته و این روند کماکان ادامه دارد؛ این در حالی است که دولت یازدهم در مردادماه 1392، با انتقاد از رشد

 
نقدینگی در کشور، نقدینگی 491 هزار میلیارد تومانی را تحویل گرفته بود! 

همچنین، پایه پولی نیز در پایان اردیبهشت ماه با %6 افزایش نسبت به ماه قبل (افزایش 28 هزار میلیارد تومانی پایه پولی در
اردیبهشت)، به حجمی بالغ بر 489 هزار میلیارد تومان رسیده است. اعداد و ارقامی که در هر اقتصادي، حکمرانی پولی را ناکارآمد و

 
ثبات اقتصادي را تهدید می کند. 

با وجود این آمار و ارقام وحشتناك از حجم پول در اقتصاد ایران، گویا موتور خلق نقدینگی بی تفاوت به پیامدهاي خسارت بارش بر
معیشت مردم و نوسانات تحمیلی به اقتصاد ملی، همچنان می خواهد با دست فرمان سیاسی به کار خودش ادامه دهد. مسئله اي که
استقلال نسبی بانک مرکزي براي حرکت در راستاي وظایف قانونی اش از جمله حفظ ارزش پول ملی، کنترل تورم و اشتغال را تحت

 
الشعاع قرار می دهد. 



فارغ از موارد مذکور، عدم شفافیت و قانون گریزي در شبکه بانکی کشور با بروز پدیده هایی همچون رعایت نکردن ابلاغیه هاي بانک
مرکزي، اعطاي غیرعادلانه تسهیلات، بنگاه داري بانک ها و عدم دسترسی نهاد ناظر به داده هاي شفاف از وضعیت مالی انواع بانک

 
هاي خصوصی و دولتی بر کارشناسان حوزه پولی و بانکی کشور مسجل شده و مورد انتقاد قرار گرفته است. 

 
مجلسی ها چه می گویند؟ 

در همین رابطه، یکی از اعضاي کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با بیان اینکه طرح قانون بانک مرکزي بسیاري از مشکلات و
معضلات فعلی نظام بانکی را حل خواهد کرد، گفت: این طرح بانک مرکزي را از بانک متعلق دولت به بانک حاکمیت تبدیل خواهد

 
کرد. 

جعفر قادري در ادامه افزود: بانک مرکزي باید مجموعه اي مستقل از دولت باشد تا بتواند در مقابل زیاده خواهی هاي دولت قد علم
کند و اجازه برداشت از منابع مردم را ندهد. از طرفی، حفظ ارزش پول و جلوگیري از افزایش بی رویه نرخ ارزهاي خارجی، ایجاد

 
اشتغال و برقراري عدالت اجتماعی از دیگر وظایف بانک مرکزي است. 

همچنین، اخیراً حسین زاده بحرینی رئیس کمیته پولی و بانکی کمیسیون اقتصادي مجلس نیز در گفت وگویی با اشاره به اضافه
برداشت بانک ها از بانک مرکزي و چاپ پول براي جبران کسري بودجه دولت به عنوان 2 موتور خلق نقدینگی، اظهار داشت: «بانک
مرکزي به دلیل فشاري که دولت بر این نهاد وارد می کند، در رشد نقدینگی نقش داشته است. مادامی که بانک مرکزي مستقل نشود

 
و افراد متخصص هم در آن به کار گرفته نشوند، این دو موتور خلق نقدینگی با قدرت کار خواهند کرد.» 

 
مهر تأیید کارشناسان بر ضرورت اصلاح قوانین پولی و بانکی در مقطع کنونی 

کارشناسان نیز معتقدند، طرح بانک مرکزي نقش دولت در سیاست گذاري پولی را اصلاح می کند و با بهبود انضباط مالی، ثبات
اقتصادي را افزایش خواهد داد. به طوري که بانک مرکزي به صورت دستوري موظف به خرید ارز دولت نبوده و به پیش پا افتاده ترین
ابزار تأمین کسري بودجه تبدیل نخواهد شد. همچنین، شبکه بانکی در ازاي تصویب و عملیاتی شدن این طرح، انضباطی مالی و

 
شفافیت چشمگیري پیدا خواهد کرد و سطح نظارت بر کارکرد آن از سوي سیاست گذار پولی به طور محسوسی افزایش خواهد یافت. 

در این باره، 36 نفر از اقتصاددانان، مدیران ارشد بانکی و صاحب نظران حوزه مالی با ارسال نامه اي به رئیس کمیسیون اقتصادي
مجلس، ضمن اشاره به ضرورت تصویب طرح بانک مرکزي و مبارك خواندن آن، تأخیر بیشتر در به روزرسانی قوانین پولی و بانکی را

 
جایز ندانسته و پیشنهادهایی براي بهبود کارکرد طرح مذکور ارائه دادند. 

در بخشی از این نامه آمده است: «کلیات طرح، به دلیل (الف) طراحی ساختار و نظام حکمرانی مناسب براي بانک مرکزي؛ (ب) تعریف
مناسب جایگاه بانک مرکزي در حاکمیت، همراه با محافظت در برابر سلطه مالی دولت؛ (ج) ایجاد ظرفیت قانونی براي کنترل تورم و
تأمین سلامت بانکی؛ و (د) تامین اقتدار حقوقی، اطلاعاتی، نظارتی و انتظامی براي بانک مرکزي، مورد تأیید است… پیشنهادهایی
براي ارتقاي طرح در چارچوب رفع ایرادات یا اعمال اصلاح یا تغییرات، بر اساس مواد مندرج در گزارش یک شوري شماره 58 مورخ

 
25/ 1/ 1400 کمیسیون اقتصادي به مجلس شوراي اسلامی، اعلام می شود.» 

بر اساس آنچه مطرح شد، بازنگري در وظایف، اهداف و ساختار بانک مرکزي در راستاي کارآمدي حکمرانی پولی و حرکت به سمت
ثبات اقتصادي، آن هم با وجود سپري شدن نیم قرن از تصویب قانون پولی و بانکی کشور، ضرورت پیدا کرده است؛ به ویژه در مقطع



آپلود عکس

کنونی که دولت ها با کسري بودجه و وضع تکالیف مخرب بر دوش بانک مرکزي و همچنین برخی بانک ها با تخلفات قانونی و عدول
از وظایفشان، بر نوسانات اقتصادي دامن می زنند؛ نوسانات و تورمی که به گفته صاحب نظران اقتصادي سوداگر می پروراند نه

 
کارآفرین؛ احتکار اجناس و جهش هاي متناوب نرخ ارز را در پی دارد و با فساد گسترده، تولید ملی را زمین گیر می کند. 

 
منبع : مهر 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



نگرانی از ترکیب جنسیتی جمعیت کشور

منبع: خوزناشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/04/20

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اشاره به لزوم توجه به ترکیب جنسیتی جمعیت کشور، گفت: طبق پایش اخیر ما
یکی از مشکلات کشور بحث جنسیت جمعیت است. به طور میانگین از هر 122 مرد متقاضی ازدواج تنها 100 خانم آماده ازدواج،

 
انتخاب و تشکیل زندگی داریم که خود آمار قابل توجهی است و تاثیر بدي بر آمارهاي ازدواج می گذارد. 

ایسنا: محمد مهدي تندگویان در نشست خبري که به مناسبت آغاز روز و هفته ازدواج و با حضور نماینده بانک مرکزي برگزار شد،
اظهار کرد: ترکیب جنسیتی جمعیت در استانهاي مختلف متفاوت و ممکن است در برخی استانها اینگونه نباشد و آمار زنان آماده
ازدواج بیشتر باشد اما میانگین کشوري ما میانگین خوبی نیست که می تواند بر کاهش فرزند آوري و تولد فرزندان دختر اثر بگذارد و

 
امیدوارم براي این چرخش جمعیتی در بحث هاي جنسیتی فکري شود. 

وي با اشاره به افزایش میزان فوت در ایام پاندمی کووید 19، افزود: این آمارها هشدارهاي جامعه شناختی بحث ازدواج است که اگر
حتی تمام مشکلات ازدواج را حل کنیم باز هم بحث فرزند آوري و توجه به ترکیب جنسیت جمعیت اثرات خود را بر ازدواج می

 
گذارد. 

 
در شیب بد کاهش جمعیتی قرار گرفتیم 

تندگویان مساله جمعیت را از جمله بحث هاي "جدي" این معاونت دانست و ادامه داد: کاهش امر ازدواج به موضوع جمعیت معطوف
می شود. در شیب بد کاهش جمعیتی قرار گرفتیم که یکی از اثراتش به آمارهاي کشوري باز می گردد. شیب مشخصی از دهه 60
شروع شده و تمام فاکتورهاي جمعیتی که یکی از آنها هم ازدواج است به تبع آن کاهش پیدا خواهد کرد. اگر مشکلات ازدواج را کم

 
کنیم اما آمار کلی جمعیت رو به کاهش باشد، باز هم به تبع ازدواج جوانان رو به کاهش خواهد بود. 

 
اعتبارت صندوق ذخیره ازدواج جوانان جاي دیگري هزینه شد 

معاون جوانان وزارت ورزش و جوانان، در بخش دیگر سخنان خود با اشاره به "قانون تسهیل ازدواج" ادامه داد: متاسفانه با وجود اینکه
این قانون در دولت نهم مصوب شد و باید صندوق ذخیره اندوخته جوانان شکل می گرفت که مسکن جوانان با مدل درستی برقرار
شود اما هم بحث وام ها و هم تسهیلات تا دولت دهم شکل نگرفت و اتفاق بدتر اینکه اعتبارات صندوق ذخیره ازدواج شاید به غلط و
شاید در عدم تبعیت از قانون جاي دیگري هزینه شد. مسکن مهر در دولت نهم شکل گرفت و دولت ما به ازاي طرح مسکن جوانان

 
وارد پروژه مسکن مهر شد و اعلام کرد مسکن زوجین و جوانان را در مسکن مهر حل خواهد. 

وي تصریح کرد: همچنین دولت نهم به جاي تشکیل صندوق اندوخته جوانان، صندوق مهر امام رضا را ایجاد و اعتبارات آنجا رفت.
تمام اعتباراتی که باید در این صندوق قرار می گرفت تا قانون به قوام درستی برسد نه تنها در صندوق نیامد بلکه جاهاي دیگري
هزینه شد و شاید اگر از سمت مجلس پیگیري می شد دولت پاسخ درستی نمی داد و زمانی این شرایط تحویل دولت بعد شد که



 
اعتبارات جاهاي دیگري هزینه شده بود و نهایتا پرونده وارد دادگاه شد و در قوه قضاییه مطرح است. 

تندگویان با بیان اینکه پیش نویس اساسنامه صندوق اندوخته جوانان در دولت است، گفت: امیدوارم با تغییر نگرشی که در ازدواج
شکل می گیرد و تعیین تکلیف بحث منبع و تامین صندوق ذخیره جوانان که موضوعاتش باید توسط وزارت اقتصاد و سایر نهادهاي

 
درآمدي تعیین شود به قانون تسهیل ازدواج برسیم. 

وي مهاجرت جوانان را از جمله دغدغه هاي خویش دانست و گفت: مهاجرت جوانان اثر بدي بر روي بحث جمعیتی ازدواج می گذارد

 
که اگر آمار دخترانی که مهاجرت می کنند افزایش پیدا کند مشخص است تاثیر بدتري در ازدواج و جمعیت خواهد گذاشت. 

 
افزایش 3.61 درصدي طلاق در سال گذشته 

به گفته تندگویان علیرغم اینکه آمار ازدواج سال 98 نسبت به سال قبل خود با 4.42 درصد رشد همراه بوده است اما همزمان 3.61

 
درصد نیز افزایش طلاق را در سال 99 شاهد بودیم. 

وي معتقد است که تقریبا توانسته ایم ازدواج را به سمت مثبت شدن پیش ببریم اما طلاق با همان شیب سالهاي گذشته افزایش

 
داشته است. 

تندگویان یادآور شد: طلاق هاي زیر یک سال و دو سال و پنج سال جزء 60 درصد آمار طلاق هستند. در این مباحث تاکیدمان بر
عدم شناخت زوجین از یکدیگر است و از این رو به مشاوره قبل ازدواج و عدم شکل گیري زندگی غلط بین جوانان تاکید داریم چراکه
چنین طلاقهایی زیر یک سال یا پنج سال نشان از عدم شناخت زوجین از یکدیگر است. بحثمان در دفاتر مشاوره ازدواج نیز شکل

 
گیري زندگی درست هست. این امر به معناي آن نیست که حتما این مشاوره ها منجر به ازدواج می شوند. 

 
افزایش ازدواجها در سال 99 پس از 17 سال 

وي افزایش شیب ازدواج در سال 99 را پس از 17 سال که شیب نزولی داشت را حرکت و همراهی تمام دستگاه ها دانست و توضیح
داد: سعی شد نهادهاي مختلف گام به گام کنار هم حرکت کنند، پس از 17 سال شیب نزولی ازدواج، آمار ازدواج سال گدشته تقریبا
در مجموع کشوري به میانگین پنج درصدي رشد رسید که نشان دهنده هم فکري تمام نهادها در کشور بوده که خود معطوف فرهنگ

 
سازي و استفاده از رسانه و ترویج سادگی ازدواج و استفاده از ظرفیت خیرین حوزه ازدواج می شود. 

 
وام ازدواج؛ مشوقی مقطعی که باعث بدهکاري جوانان به بانکها می شود 

تندگویان پرداخت تسهیلات ازدواج تحت عنوان وام ازدواج را مشوق هاي مقطعی دانست و خاطر نشان کرد: این مدل مشوق هاي
مقطعی وام آنچنان کمک ارزشمندي را به بحث ازدواج ندارد. پیشنهاد ما در مدل پرداخت این وام ها به صورت بلند مدت بود چراکه
آیا تاب آوري شبکه بانکی این امکان را دارد که طی سالهاي آتی وام 500 میلیونی به جوانان بدهد؟. این مدل برخورد منجر به

 
بدهکاري جوانان براي بازپرداخت اقساط می شود. 

وي در عین حال این را هم گفت که در مجموع باید عملکرد دولت و بانک مرکزي در دو سه سال اخیر به ویژه سال 96 مورد تقدیر

 
قرار گیرد چراکه در بحث تسهیلات، وام ها و اعتبارات ورود کردند و پیش تر نظم فعلی در مدل پرداخت وام ها وجود نداشت. 



معاون جوانان تصریح کرد: از سال 96 وام ها بروز شد و هر سال شاهدیم مجلس رقمی را نسبت به سال 96 افزایش می دهد، امسال
نیز براي زوجین زیر 25 سال آقایان و 23 سال خانم ها وام 100 میلیونی در نظر گرفته شد و این یعنی مبلغ وام ازدواج ظرف این

 
چند سال به 10 برابر رسیده است و مشکلی را در بحث صف انتظار طولانی مدت نداشتیم. 

تندگویان در ادامه با تبریک روز ازدواج و برتر دانستن مدل ازدواج حضرت علی (ع) و حضرت فاطمه (س)، افزود: عمده فعالیت این

 
معاونت در حوزه ازدواج جوانان به بحث هاي سیاست گذاري، فرهنگ سازي و آموزش معطوف می شود. 

وي گفت: ما در قالب ستاد ملی ساماندهی امور جوانان و ستادهاي شهرستانی و استانها موضوعاتی که به بحث هاي اقتصادي ازدواج
کمک می کند را از طریق مصوباتمان در این ستادها به دستگاه هاي عضو ستاد ابلاغ و گزارش گیري می کنیم و به نهادهاي لازم

 
براي برخورد گزارش می دهیم. 

به گفته تندگویان، مجمع خیرین ازدواج در تمام استانها وجود دارد و حدود دو سال است که مجمع ملی خیرین ازدواج در کشور

 
شکل گرفته است. 

وي در بخش دیگر سخنان خود به خیرین مسکن ساز نیز اشاره کرد و این را هم گفت که در برخی استانها خیرین مسکن ساز به طور

 
موقت به زوجین مسکن تحویل می دهند. 

 
پاندمی کووید 19 و حذف تشریفات در ازدواج 

تندگویان با اشاره به پاندمی کووید 19 و حذف تشریفات در ازدواج، ادامه داد: این افزایش پنج درصدي در ازدواج نشان دهنده این
است که تمام دستگاه ها در کنار هم توانستند این اقدام را انجام دهند، البته کرونا به حذف مراسمات و تشریفات زاید ازدواج و تحمیل

 
هزینه بی خود به جوانان کمک کرد که امیدوارم وارد زندگی شدن و فرزند آوري را به تعویق نیاندازند. 

تندگویان در انتها به بحث "سرباز مهارت" نیز اشاره کرد و گفت: ما به سربازان مهارتهاي زندگی را آموزش دادیم. در ابتداي دوره به
آنها فرمی می دهیم تا مشخصاتشان را ثبت کنند. سوالات این فرم نسبت به نگرشهایشان است. اینها پایش می شود. 120 هزار سرباز
را در سال گذشته آموزش دادیم و دو کتاب در این رابطه چاپ کردیم. یکی بحث مهارت هاي اشتغال و دیگري مهارت زندگی است.
طبق نظرسنجی ما در دوره ها 35 درصد از سربازانی که دوره ما را طی کرده اند، نگرششان نسبت به آینده و تشکیل زندگی و ازدواج

تغییر کرده و اینها گام هاي مثبتی است.



کارآفرین روستایی دلگرم مانع زدایی

منبع: ایرناشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/04/20

بیرجند - ایرنا - کارآفرین بیرجندي در یکی از روستاهاي اطراف این شهرستان با راه اندازي واحد نانوایی سنتی براي خود و
دیگر اعضاي خانواده شغل ایجاد کرده و به مانع زدایی از مسیر تولید در سال جاري امیدوار است.

بیرجند - ایرنا - کارآفرین بیرجندي در یکی از روستاهاي
اطراف این شهرستان با راه اندازي واحد نانوایی سنتی براي
خود و دیگر اعضاي خانواده شغل ایجاد کرده و به مانع

 
زدایی از مسیر تولید در سال جاري امیدوار است. 

به گزارش ایرنا ماه ها و روزهاي زیادي از گذران زندگی ما
با کرونا گذشته و در این میان، نان که محترم است و با
جان و زندگی مان گره خورده، همچنان اولویت اول سفره و
معیشت است. کرونایی که بی رحمانه پیش رفت و نان
خیلی ها را برید، در عوض پخت انواع نان خانگی و سنتی

 
را رونق داد و معیشت روزمره خانوارهاي نان پز را هم تامین کرد. 

حسن محمودآبادي سرپرست یک خانواده هفت نفره است که بعد از شیوع ویروس کرونا به خاطر بیکاري در شهر مجبور شد به همراه

 
خانواده به روستا برگردد تا بلکه هزینه هاي زندگی اش کاهش یابد. 

وي با اشاره به اینکه از چند سال پیش ایده نانوایی سنتی در روستا را داشته است، به خبرنگار ایرنا گفت: به خاطر نداشتن سرمایه
اولیه نمی توانستم ایده ام را اجرا کنم تا اینکه با شیوع ویروس کرونا مدتی در شهر بیکار شدم و با حمایت اعضاي شوراي اسلامی

 
روستا براي راه اندازي نانوایی سنتی در روستاي محمودآباد اقدام کردم. 

این کارآفرین روستایی که حدود یک سال و اندي از راه اندازي کسب و کارش در محمودآباد می گذرد افزود: همان ابتداي کار
سفارش هاي زیادي از اطرافیان داشتم لذا با کمک همسرم توانستم حدود 30 میلیون تومان را براي خرید 2 دستگاه مورد نیاز سرمایه

 
گذاري کنم. 

وي که بخشی از حیاط منزل خود در روستا را به نانوایی اختصاص داده است گفت: ساخت سه تنور هیزمی و اتاق خمیر از جمله

 
اقداماتی بود که براي راه اندازي نانوایی با کمک برادر و پسرم انجام دادم. 

اکنون همسر و دختر این کارآفرین هم در مراحل آماده سازي خمیر و پخت نان با او همکاري می کنند و در مجموع پنج نفر در این

 
واحد پخت نان مشغول به کار هستند. 



محمودآبادي که ابتدا براي پخت در همه روزهاي هفته برنامه ریزي کرده بود تا بلکه بتواند هزینه هاي راه اندازي این کسب و کار را
پوشش دهد اکنون از فعالیت نانوایی در سه روز هفته صحبت کرد و افزود: براي فعالیت تمام وقت نیاز به آرد داریم ولی حمایت نمی

 
شویم. 

وي اظهار داشت: با توجه به اینکه در روستاهاي اطراف هم نانوایی وجود ندارد و کمتر کسی است که مانند گذشته در منزل نان پخت
کند مشتري براي نان سنتی زیاد است اما چون سهمیه آرد نداریم مجبور به خرید آرد آزاد هستیم که آن هم با قیمت فعلی صرفه

 
اقتصادي ندارد. 

وي با اشاره به اینکه براي هر روز پخت باید آرد آزاد را به قیمت کیسه اي 140 هزار تومان بخرد گفت: وقتی حساب و کتاب می کنیم

 
درآمد روزانه ما 200 هزار تومان است که باید بین پنج نفر تقسیم شود و صرفه اقتصادي با هزینه هاي فعلی ندارد. 

 
توزیع آرد روستایی براساس آمار جمعیتی 

براي پیگیري مواردي که این کارآفرین مطرح کرد سراغ مسوولان مربوط از جمله رییس اتحادیه نانوایان شهرستان بیرجند رفتیم که

 
وي گفت: توزیع آرد براساس آمار جمعیتی هر روستا توسط شرکت غله انجام می شود. 

اکبر مرادي افزود: در صورتی که توزیع آرد خام در هر روستا باشد باید دهیار یا شوراي اسلامی روستا درخواستی مبنی بر توزیع آرد

 
خام را ارایه دهند تا این سهمیه به نانوایی مد نظر براي تهیه نان اختصاص یابد. 

وي گفت: در روستاهایی داراي جمعیت بالا باید روزانه هفت تا هشت کیسه آرد پخت شود تا بتوان با احتساب 2 کارگر هزینه هاي

 
نانوایی را پوشش داد در غیر این صورت راه اندازي نانوایی در روستا صرفه اقتصادي ندارد. 

وي با اشاره به اینکه صدور پروانه نانوایی به صورت الکترونیکی و از طریق سامانه انجام می شود اظهار داشت: از سال 97 این سامانه

 
مسدود و اخیرا بازگشایی شد اما تا زمانی که وضعیت قیمت گندم آزاد مشخص نشود امکان صدور پروانه نیست. 

رییس اتحادیه نانوایان شهرستان بیرجند افزود: 202 واحد نانوایی در شهرستان بیرجند و 47 نانوایی در روستاهاي پرجمعیت بخش

 
مرکزي فعالیت می کنند. 

 
آرد از طریق سامانه الکترونیکی توزیع می شود 

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی خراسان جنوبی هم با اشاره به توزیع آرد در روستاهاي استان گفت: این سهمیه براساس سرانه

 
جمعیتی هر روستا ماهانه توزیع می شود. 

مجید اسداللهی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: سامانه مدیریت آرد کشوري خدمات سهمیه بندي و توزیع آرد مصرفی و تولید

 
شده از سوي کارخانه هاي آرد به نانوایان در سراسر کشور را ساماندهی می کند. 

وي گفت: 100 درصد نانوایی هاي یارانه اي نوع یک و 2 استان در سامانه هوشمند حمل آرد ثبت شده و با راه اندازي این سامانه

 
بخش عمده اي از تخلفات و خروج آرد یارانه اي از شبکه جلوگیري می شود. 



مدیرکل غله و خدمات بازرگانی خراسان جنوبی اظهار داشت: به دلیل وجود محدودیت هایی از قبیل نبود شعبه در برخی شهرها و
روستاها و نیز وجود تراکم بسیار نانوایان در برخی شهرستان ها، این سامانه مجهز به خدمات غیرحضوري شد و نانوایان بدون نیاز به

 
مراجعه شعب غله یا بانک یا مراکز خاص از طریق اینترنت و از هر مکان قادر به بهره گیري و دریافت خدمات از آن هستند. 

وي افزود: نانوایان با استفاده از نام کاربري و رمز عبور دریافتی و بر یک بستر امن می توانند از سهمیه آرد تخصیص داده شده مطلع

 
شوند و وجه آرد خریداري شده را در همان لحظه به صورت الکترونیک و در همان بستر پرداخت کنند. 

با این وجود کارآفرین روستایی به پیگیري ها و درخواست هاي مکرر خود اشاره کرد که از استانداري، بخشداري و فرمانداري داشته

 
است و افزود: این درخواست   ها تاکنون پاسخی نداشته و فعلا پروانه هم براي نانوایی سنتی صادر نمی شود. 

وي اظهار داشت: اگر در بخش تامین آرد با تعرفه دولتی حمایت شویم این توانایی را داریم که علاوه بر نان لواش سایر محصولات

 
سنتی همچون زنجبیلی تنوري را هم تولید کنیم. 

محمودآبادي با اشاره به ماندگاري بیشتر نان سنتی گفت: به خاطر نوع خمیر و پخت آن ماندگاري بیشتر نسبت به سایر نان ها دارد

 
لذا بسیاري از افراد که این نان را استفاده می کنند مشکلات گوارشی کمتري دارند. 

وي افزود: با توجه به اینکه همیشه بر مهاجرت معکوس به روستاها تاکید می شود در سالی که به نام تولید، پشتیبانی و مانع زدایی

 
نامگذاري شده، باید حمایت هاي بیشتري از واحدهاي تولیدي در روستاها انجام شود تا به درآمد پایدار برسند و اشتغال ایجاد کنند. 

 
برچسب ها 

 
- سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها 

 
- بیرجند 

 
- آرد 

 
- گندم 

 
- خراسان جنوبی 

- کارآفرینی



35 زن سرپرست خانوار با همت این خانم ها شاغل شده اند+عکس و فیلم

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/04/20

 خبرگزاري فارس - حوزه مسجد و هیأت - امیرحسین
کسائی: زنان سرپرست خانوار براي اداره زندگی خود و فرزندانشان با مشکلات عدیده اي مواجه هستند که اشتغال زایی براي آنان به

 
منظور به دست آوردن یک منبع درآمد مستمر بسیار مهم و اساسی است. 

 
جاي بسته معیشتی به نیازمندان کار کردن یاد دادیم 

زهرا محبی بانوي کارآفرین و اهل شهرستان آبیک استان قزوین است که به همراه مهناز عبدل زاده براي کارآفرینی در شهرستان خود
فعال شده اند. او از سال 85 مسئول هیأت زنانه محبان امام رضا(ع) محله خود می شود و فعالیت هاي فرهنگی و اقتصادي بسیاري را
شروع می کند. این دو بانو با توجه به شناختی که از مشکلات محله دارد و اهمیت کارآفرینی براي زنان سرپرست خانوار تمرکز توان
خود را برروي اشتغال زایی براي این قشر می گذارد. محبی می گوید: « بسیاري از افراد در این اوضاع اقتصادي وضعیت مالی مناسبی
ندارند. می توانستیم مثل دیگران به آن ها پول یا بسته معیشتی دهیم اما تصمیم گرفتیم کار را ریشه اي حل کنیم. بنابراین بنا شد

 
به جاي ماهی دادن، به آن ها ماهی گیري آموزش دهیم و به همین دلیل با دوستانم اقدام به اشتغال زایی در محله خود کردیم.» 

 
 



 
زهرا محبی و مهناز عبدل زاده بانوان کارآفرین که 35 زن را شاغل کردند 

 
  

 
35 زن سرپرست خانوار شاغل شده اند 

این دو بانو در سال 97 کار خود را با سرمایه اي اندك شروع می کنند و به آموزش هنر قالی بافی می پردازند. با گذشت زمان تعداد
نیروهاي خود را افزایش می دهند. محبی می گوید: « تعداد بافنده ها در حال حاضر به 35 نفر افزایش یافته است که اکثریت آنها را
بانوان بی سرپرست و بدسرپرست تشکیل می دهند. تا کنون 60 فرش توسط این افراد، بافته شده و به فروش رسیده و مبلغ حاصل از
آن نیز بین آن ها تقسیم شده است و 35 قالی دیگر نیز در حال بافت است. البته براي فروش فرش ها متاسفانه واسطه ها سراغ

 
مجموعه هاي مشابه ما می آیند که اگر بتوانیم مستقیم به خریدار واقعی بفروشیم درآمد بیشتري نیز براي بافنده ها خواهد داشت.» 

 
 

 
زنان شاغل در کارگاه قالی بافی این هیأت همگی به درآمدزایی خانواده خود رسیده اند 

 
  

 
بافت دو فرش براي حرم هاي علوي و حسینی 

این جمع قالی باف، در کنار کار بافندگی، با کمک هاي مردمی در حال آماده سازي فرشی براي حرم امام حسین(ع) و حرم امام
علی(ع) هستند که روي آن ها اذن دخول حرم نقش بسته است. محبی می گوید: «من بارها به کربلا مشرف شدم و همیشه دوست
داشتم که کاري هرچند کوچک براي این عتبه شریف انجام دهم. این دغدغه باعث شد که با همراهی یکی از دوستان خود این کار را

 
شروع کنیم و خدا را شکر حال معنوي بسیار خوبی در اثر آن به وجود آمد و تاکنون نزدیک 300 بافنده به این قالی گره زده اند.» 

 
  



 
 

 
  

 
گزارشی از بافت فرش براي حرم هاي علوي و حسینی در عراق 

 
تکمیل فرش هاي حرم نیازمند کمک خیرین 

این بانو با تأکید بر این که بافنده هاي این فرش هیچ دستمزدي دریافت نمی کنند، می گوید: «افراد بسیاري مشتاق نشستن پاي این
قالی ها هستند اما از زمان شیوع کرونا هر روز فقط به دو نفر نوبت داده می شود که به بافتن این فرش ها مشغول شوند. از مردم
خواستاریم براي تکمیل این فرش ها کمک کنند. براي این کار کارت بانکی به شماره 5892101313676633 به نام هیأت ایجاد شده

 
است.» 

 
 

 
بسته هاي معیشتی تهیه شده براي خانواده هاي نیازمند 

 
  

 
700 خانواده نیازمند تحت پوشش هیأت 

زهرا محبی ساکن شهرکی با جمعیت 3 هزار نفر در شهرستان آبیک قزوین است. او در ایام کرونا و پیرو تأکید مقام معظم رهبري
مبنی بر انجام کمک هاي مؤمنانه، یک گروه جهادي 15 نفره، تشکیل می دهد. هر کدام از افراد این گروه، مسئول 10 بلوك محله می
شوند تا به شناسایی نیازمندان محله و کسانی که شغل شان در این ایام دچار آسیب شده است، بپردازند. او می گوید: « در این فرایند
700 خانواده نیازمند را با همکاري بانوان هیأتی در شهرك خود شناسایی کردیم. بعد از این مرحله اقدام به توزیع بسته هاي معیشتی

0:00



و غذاي گرم کردیم. همچنین هزینه دارو و درمان افراد را مهیا کردیم و به مستأجرانی که اجاره خانه هاي شان عقب افتاده بود، کمک

 
مالی کردیم.» 

 
 

 
تهیه جهیزیه براي زوج هاي نیازمند یکی از کارهاي خیرخواهانه این هیأت است 

 
  

 
کمک رسانی به نیازمندان در مناسبت هاي مختلف 

حالا بعد از گذشت یک سال بسیاري از خانواده هایی که سایه سنگین کرونا مشکلاتشان را دوچندان کرده بود، به همت این بانو
مسائل شان رفع شد و تنها 250 خانواده هستند که همچنان نیازمند کمک هاي مردمی هستند که اکثریت آنها یا توان کار ندارند و یا
بی سرپرست و بدسرپرست هستند. محبی می گوید: «تاکنون سعی کردیم از مردمان محله، براي حل مشکلات شهرك یاري بگیریم و
در این میان کمیته امداد و سپاه شهرستان آبیک هم تا حدودي کمک هایی کردند تا بتوانیم به مردم خدمات رسانی کنیم. ما در
مناسبت هاي مختلف مانند ماه رمضان، محرم، آغاز سال تحصیلی و شب عید کمک هاي مختلفی در قالب غذاي گرم، بسته معیشتی

 
و جهیزیه براي نیازمندان داریم.» 



 
 

 
تهیه غذاي گرم براي خانواده هاي نیازمند 

 
  

 
پرداخت وام قرض الحسنه 

زهرا محبی همچنین با کمک زنان هیأتی، با جمع آوري پول اندك از مردمان محله، ماهانه یک ذبح قربانی براي فرج و سلامتی امام
زمان(عج) انجام می دهد که گوشت آن هم بین نیازمندان محله تقسیم می شود. او می گوید: «صندوق قرض الحسنه به کمک اهالی
محله راه اندازي کردیم. این صندوق با اعطاي وام هاي قرض الحسنه بین 2 تا 5 میلیون تومان سعی دارد گره اي از مشکلات

 
نیازمندان باز کند.» 

 
براي آخرتم بیش از دنیا کار می کنم 

خانم محبی درباره انگیزه اصلی خود براي انجام کارهاي خیر، می گوید: «دوست دارم براي آخرتم بیشتر از دنیاي خود کار کنم .
همسرم در تمامی این کارها کمک رسان من بوده است و با همدلی و همراهی خانواده و هم مسجدي ها سعی در گره گشایی از

 
مشکلات مردم داریم.» 

 
زهرا محبی و مهناز عبدل زاده بانوان کارآفرین شهرستان آبیک قزوین برگزیدگان مرحله شهرستانی مهرواره محله همدل شدند. 

انتهاي پیام/





برگزیدگان چهارمین جایزه مریم میرزاخانی معرفی شدند

منبع: راه ترقیشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/04/20

راه ترقی - در این مراسم معاون اول رییس جمهور با تاکید
بر اینکه مریم میرزاخانی دانشمندي بزرگ بود که به عنوان
یک شاخص به حساب می آید، گفت: زنان در حوزه هایی

 
که مسئولیت قبول کردند، خوش درخشیدند. 

در این مراسم معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه
مریم میرزاخانی دانشمندي بزرگ بود که به عنوان یک
شاخص به حساب می آید، گفت: زنان در حوزه هایی که

 
مسئولیت قبول کردند، خوش درخشیدند. 

دکتر اسحاق جهانگیري صبح امروز (شنبه) در مراسم اختتامیه چهارمین جشنواره ملی زن و علم؛ جایزه مریم میرزاخانی، گفت:
دانشگاه کانون زنده و حیات بخش و داراي راهکار براي حل مسائل است که باید مورد توجه مسئولان قرار گیرد زیرا توسعه علم و
فناوري از مهمترین جهت گیري هاي کشور است. ایران به توسعه نمی رسد مگر آنکه به توسعه علمی دست یابد و توسعه علمی و

 
فناوري محقق نمی شود مگر اینکه به دانشگاه ها اهتمام ویژه اي شود . 

وي بزرگداشت و الگوسازي براي شخصیت هاي علمی در حوزه هاي مختلف را سنتی نیکو و ارزشمند خواند و با اشاره به بزرگداشت
پروفسور مریم میرزاخانی گفت: پروفسور مریم میرزاخانی دانشمندي بزرگ در سطح علمی و بین المللی بود، به لحاظ رفتار و اخلاق
انسانی در عمر کوتاه پربرکت خود، شاخص به حساب می آمد و به عنوان یک زن با فهم مسائل جهان پیرامونی خود بر آورده هاي

 
جهانی و علمی افزود. بنابراین لازم است که براي ایشان مراسم بزرگداشت برگزار شود . 

دکتر جهانگیري با اشاره به اینکه زنان کشور در همه حوزه ها موفق عمل کرده اند به تمام کسانی که مفتخر به دریافت این جایزه
شده اند تبریک گفت و افزود: اطمینان دارم که زنان کشور می توانند در همه حوزه هاي علمی، ورزشی و کارآفرینی به الگو مبدل

 
شوند . 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اعطاي جایزه کارآفرینی به یک زن در این مراسم، گفت: کارآفرینی کاري با ریسک بالاست که
شجاعت ویژه اي در تصمیم گیري ها می طلبد و زنان برجسته کشور در سطح شرکت هاي دانش بنیان و کارآفرین دستاوردهاي

 
برجسته اي داشتند . 

وي با بیان اینکه امروز 25 درصد مدیریت کشور در دست زنان است و 30 درصد اساتید و هیات علمی دانشگاه ها را زنان تشکیل می
دهد، گفت: به عنوان مدیري که ناظر بر عملکرد مدیران ارشد کشور هستم شهادت می دهم زنان در حوزه هایی که مسئولیت قبول

 
کردند، خوش درخشیدند . امروز ما معاون وزیر و سفیر زن داریم که در ماموریت هاي خود کارنامه مثبتی به ثبت رسانده اند . 

دکتر جهانگیري افزود: پرفسور میرزاخانی در حوزه ریاضیات کار می کرد اما به اعتبار نقش ایشان روز تولدشان بعنوان روز زن و
ریاضی در جهان نامگذاري شد. او حس وطن پرستی و تعلق به سرزمین بالایی داشت و می خواست که فرزندش شناسنامه ایرانی
داشته باشد و دولت و مجلس قانونی تصویب کردند که فرزندان مادران ایرانی بتوانند تابعیت ایرانی بگیرند. این قانون باعث شد که

 
بسیاري از افراد محروم جامعه بتوانند براي فرزندانشان شناسنامه ایرانی بگیرند و تابعیت ایرانی داشته باشند . 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه در شرایط دشوار سیاسی، اقتصادي و اجتماعی کشور برگزاري این بزرگداشت ها امید به
آینده و اعتماد افراد را به خود و جامعه افزایش می دهد تصریح کرد: چهره هاي سرشناس و الگو باعث می شود مردم به این نتیجه



 
برسند که در مشکلات هم می توان به قله ها دست یافت . 

وي گفت: وقتی یک نابغه و نخبه به دلیل بیماري سرطان دار فانی را وداع گفت انگیزه هایی در جامعه به وجود آمد و خیرینی به
میدان آمدند تا با سرمایه گذاري در مناطق محروم یا مراکز درمانی کمک کنند تا نخبگان شناسایی شده و یا بیماري هاي خاص از

 
میان برود تا از فرزندان کشور حمایت و حفاظت شود . 

دکتر جهانگیري در پایان افزود: نباید از نقش پدران، مادران، همسران و فرزندان سرآمدان و دانشمندان کشور غفلت کرد. برخی از آنها

 
حاضر نشدند که کمترین امتیازي از قبل فرزندان خود بدست آورند بلکه آن را به فرصتی براي کشور تبدیل کردند . 

 
مشکلی براي انتخاب زنان در جایگاه هاي وزیر و استاندار نخواهیم داشت 

دکتر معصومه ابتکار نیز در اختتامیه این جشنواره با برشمردن زمینه هاي همکاري معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده
ریاست جمهوري با وزارت علوم، تحقیقات و فناوري گفت: خوشحالیم که می توانیم در چنین جشنواره هایی از زحمات بانوان توانا و
دانشمند کشور قدردانی کنیم. دولت یازدهم و دوازدهم مسیري راهبردي و مبتنی بر عدالت جنسیتی را در مراحل گوناگون توسعه

 
پایدار و سیاست گذاري هاي مدیریتی کشور فراهم کرده است . 

وي افزود: اکنون تعداد مدیران زن کشور که در این نظام دانشگاهی درس خوانده و تلاش کرده اند در جایگاههاي مدیریتی از حدود 5

 
درصد در سال 92 با سیاستگذاري درست و برنامه هاي آموزشی به بیش از 25 درصد رسیده است . 

دکتر ابتکار تصریح کرد: امروز دیگر مشکلی از نظر انتصاب مدیران زن در عالی ترین جایگاه ها در حد وزیر نخواهیم داشت همچنین

 
در سطوح مختلف استاندار و رئیس دانشگاه چرا که به اندازه کافی زنان مدیر تربیت و آموزش دیده اند . 

وي با یادآوري حمایت وزیر علوم در زمینه هاي مختلف از جمله ابلاغ بخشنامه در حمایت از اساتید و اعضاي هیات علمی که داراي
فرزند بوده اند، گفت: این موضوع گام مهمی براي جامعه دانشگاهی است تا زنان همزمان بتوانند بین کار و خانواده تعادل برقرار کنند

 
و پیشرفت و رشد علمی و سیاسی و اقتصادي خود را همزمان با نقش آفرینی در جمع اعضاي خانواده پیش ببرند . 

وي به ابلاغ بخشنامه اي توسط وزیر علوم اشاره داشت که به موجب آن اعضاي هیأت علمی که صاحب فرزندا شوند می توانند از

 
امتیازات خاص استفاده کنند . 

ابتکار با تاکید بر اینکه هم در بحث مدیریتی و هم در بحث حضور در عرصه هاي فناوري، زنان حضور برجسته اي دارند، افزود: به
طوري که این حضور از 27.5 در سال 2019 به 31.5 در سال 2021 افزایش یافته است. ضمن اینکه زنان در شرکت هاي دانش بنیان

 
هم حضور پررنگی دارند و سیاستگذاري هاي دولت و بخش خصوصی در این زمینه موثر بوده است . 

معاون رئیس جمهوري یادآور شد: پایه گذاري جایزه مریم میرزاخانی و همچنین پایه گذاري جایزه پروانه فرزانه از فعالان عرصه علمی
کشور که همانند پروفسور مریم میرزاخانی به رغم عمر کوتاه خود، همانند ستاره درخشانی در سپهر علمی جهان درخشید، کار ارزنده

 
اي است که امیدوارم تداوم یابد . 

وي با بیان اینکه مرحوم "فرزانه" از اساتید دانشگاه و فعالان عرصه علمی کشور بود که در زمانی کوتاه خدمات علمی چشمگیري

 
داشت، خاطر نشان کرد: جایزه پروانه فرزانه در عرصه زیست فناوري اعطا می شود . 

وي با بیان اینکه در شرایط کنونی بسیار مهم است که به صورت تخصصی بخصوص در عرصه زیست فناوري و بیوتکنولوژي هم به این
جوایز توجه کنیم، اظهار داشت: ما در افزایش تعداد اعضاي هیأت علمی خانم، رشد خوبی داشته ایم و در شرکت هاي دانش بنیان نیز

 
حضور خانم ها رشد داشته است . 

ابتکار با اشاره به اعطا جایزه یونسکو در این جشنواره، توضیح داد: از ابتدا این رویکرد بوده که جایزه میرزاخانی یک جایزه بین المللی
باشد و یونسکو در این کار مشارکت داشته باشد که خوشبختانه امروز اعلام شد که 2 جایزه این جشنواره از سوي یونسکو اعطا می
شود و امیدوارم وزارت علوم در فرصت باقی مانده اقداماتی انجام دهد که این جایزه را به طور کامل بین المللی شود؛ یعنی هم جایزه

 
ملی باشد و هم بین المللی تا نشان دهنده رشد کمی و کیفی توانمندي علمی زنان ایران باشد . 

 
30 درصد اعضاي هیات علمی خانم ها هستند 

همچنین وزیر علوم، تحقیقات و فناوري در این نشست با تاکید بر ضرورت تقدیر از زنان دانشمند کشور، گفت: این جشنواره بخشی از
کار هاي بزرگی است که براي توسعه موفقیت هاي بانوان اندیشمند انجام می شود و باید همه تلاشمان را به کار گیریم تا توسعه یابد .



منصور غلامی افزود: بیش از 50 درصد دانشجویان کشور از دختران و 30 درصد اعضاي هیات علمی دانشگاهها نیز خانم ها هستند و

 
به عنوان نخبه هاي جامعه خوش درخشیده اند . 

غلامی ادامه داد: 59 و نیم درصد داوطلبان کنکور امسال دختران و 40 درصد پسران بودند و این نشان میدهد فضا در جامعه و

 
خانواده ها حامی تحصیلات عالیه زنان است . 

غلامی در پایان یادآوري کرد: بیش از 50 درصد دانشجویان و 30 درصد استادان را خانم ها تشکیل داده اند. نخبگان بسیاري از

 
دختران در دانشگاه ها درخشیده اند . 

 
اسامی برگزیدگان چهارمین جایزه مریم میرزاخانی در حوزه علم و تلاش به شرح زیر است : 

 
دکترسپیده خوئی، استاد گروه علوم پایه پردیس علوم دانشگاه تهران علمی-علوم پایه، 40-65 سال 

دکتر سمیرا محمدي یگانه، دانشیار دانشکده فناوري هاي نوین پزشکی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی علمی – علوم پایه، زیر

 
40 سال 

 
دکتر نهله غروي نائینی، استاد دانشکده علوم انسانی دانشگاه تربیت مدرس علمی- علوم انسانی، بالاي 65 سال 

 
دکتر فتحیه فتاحی زاده، استاد دانشکده علوم انسانی دانشگاه الزهراء (س) علمی- علوم انسانی، 40-65 سال 

دکتر محدثه معینی فر (شایسته تقدیر)، استادیار فقه و مبانی حقوق اسلامی دانشگاه بین المللی امام خمینی علمی- علوم انسانی، زیر

 
40 سال 

دکتر پروین میرمیران، استاد دانشکده علوم تغذیه و صنایع غذایی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی علمی- علوم پزشکی، بالاي 65

 
سال 

 
دکترمنصوره موحدین، استاد دانشکده پزشکی دانشگاه تربیت مدرس علمی- علوم پزشکی، 40-65 سال 

 
مریم غلامی، دانشجوي دکتري تخصصی بهداشت محیط دانشگاه علوم پزشکی شهید صدوقی یزد علمی- علوم پزشکی، زیر 40 سال 

 
دکتر زهرا نصیري قیداري، دانشیار دانشکده مهندسی برق دانشگاه صنعتی شریف علمی- فنی و مهندسی، 40-65 سال 

 
دکتر سارا درباري کوزه کران، دانشیار دانشکده مهندسی برق و کامپیوتر دانشگاه تربیت مدرس علمی- فنی و مهندسی، زیر 40 سال 

دکتر ملیحه عباسعلی پورکبیره، استاد دانشکده دامپزشکی دانشگاه تهران علمی- کشاورزي، دامپزشکی و محیط زیست، بالاي 65

 
سال 

دکتر پرستو پور عاشوري نودهی، دانشیار دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان علمی- کشاورزي، دامپزشکی و محیط زیست،

 
40 تا 65 سال 

دکتر لعبت تقوي، دانشیار دانشکده منابع طبیعی و محیط زیست دانشگاه آزاد اسلامی واحد علوم و تحقیقات علمی- کشاورزي،

 
دامپزشکی و محیط زیست، زیر 40 سال 

 
دکتر فاطمه مهدي زاده سراج، استاد گروه معماري – مرمت دانشگاه علم و صنعت ایران علمی- هنر و معماري، 40 تا 65 سال 

 
دکتر مهشید قربانیان، استادیار گروه شهرسازي دانشگاه علم و صنعت ایران علمی- هنر و معماري، زیر 40 سال 

 
دکتر فروغ اسرافیلیان، عضو هیأت علمی دانشگاه تربیت مدرس، روان شناس و مشاور اجتماعی 

 
فریده پهلوانی، نویسنده و دبیر بازنشسته آموزش و پرورش اجتماعی 

 
دکتر ندا شفیعی فعال رسانه اي و ارتباطات اجتماعی اجتماعی 

 
المیرا کیومرثیان، کارآفرین جوان اجتماعی 

 
دکتر سیما رأفتی، عضو هیأت علمی انیستیتو پاستور ایران جایزه پروانه فرزانه 

 
دکتر سمیرا محمدي یگانه، دانشیار دانشکده فناوري هاي نوین پزشکی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی جایزه یونسکوتک 

 
دکتر زهرا نصیري قیداري، دانشیار دانشکده مهندسی برق دانشگاه صنعتی شریف جایزه یونسکوتک 

 
در بخش "سرآمدان" این جشنواره نیز خانم ها : 

منیره گرجی، قرآن پژوه و تنها نماینده زن مجلس خبرگان قانون اساسی، دکتر مه لقا ملاح، فعال محیط زیست و دکترمعصومه

 
پیرانی، همسر شهید جهاد علمی داریوش رضایی نژاد معرفی شدند . 



همچنین معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده، لوح تقدیري به دکتر اسحاق جهانگیري به خاطر حمایت از فرصت ها و طرح
هاي مربوط به زنان در دولت دوازدهم اهدا کرد .



استاندار آذربایجان شرقی در سامد به مردم پاسخ داد

منبع: هفته نامه راهبردنامهشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/04/20

محمدرضا پورمحمدي روز شنبه با حضور در مرکز «سامد» با برخی از شهروندان استان به صورت تلفنی گفت و گو کرد و در
این ارتباط مستقیم به تعدادي از درخواست ها و مطالبات مردمی پاسخ داده شد. وي از ساعت 11 تا 12 امروز به سوالات

مردم که از طریق شماره تلفن 111 مطرح شد، پاسخ گفت. استاندار (...) نوشته استاندار ...

محمدرضا پورمحمدي روز شنبه با حضور در مرکز «سامد» با برخی از شهروندان استان به صورت تلفنی گفت و گو کرد و در
این ارتباط مستقیم به تعدادي از درخواست ها و مطالبات مردمی پاسخ داده شد. وي از ساعت 11 تا 12 امروز به سوالات مردم که از

 
طریق شماره تلفن 111 مطرح شد، پاسخ گفت. استاندار (...) 

محمدرضا پورمحمدي روز شنبه با حضور در مرکز «سامد» با
برخی از شهروندان استان به صورت تلفنی گفت و گو کرد و در
این ارتباط مستقیم به تعدادي از درخواست ها و مطالبات مردمی

 
پاسخ داده شد. 

وي از ساعت 11 تا 12 امروز به سوالات مردم که از طریق شماره

 
تلفن 111 مطرح شد، پاسخ گفت. 

استاندار آذربایجان شرقی پس از ثبت درخواست هاي شهروندان، دستورهاي لازم براي پیگیري مشکلات آنها را از سوي دستگاه هاي

 
مرتبط، صادر و با تعدادي از مدیران دستگاه هاي اجرایی براي تسریع در رسیدگی به مطالبات مردمی گفت وگو کرد.  

پورمحمدي در حاشیه این بازدید در گفت و گو با راهبردنامه با اشاره به اینکه سامانه الکترونیکی ارتباط مردم و دولت بهترین روش
ارتباط گیري با مردم در شرایط فعلی است، گفت: با توجه به شیوع کرونا و کاهش ارتباطات چهره به چهره، استفاده از ظرفیت

 
سامد بهترین راهکار براي گفت و گوي مستقیم با مردم است. 

وي افزود: مسکن، تسهیلات اشتغال، استخدام و مسایل مربوط به شهرداري از مسایلی بود که مردم در تماس هاي امروز خود عنوان

 
کردند و براي پیگیري و حصول نتیجه به دستگاه هاي مربوطه ارجاع شد. 

استاندار آذربایجان شرقی، هدف از حضور در مرکز «سامد» را شنیدن مسائل و مشکلات مردم عنوان کرد و گفت: هیچ یک از
درخواست هاي مردمی نباید در گیر و دار بروکراسی هاي پیچیده اداري بماند و باید همه تلاش ها براي تسریع در رسیدگی به

 
مشکلات مردم و رفع آن ها به کار گرفته شود. 

مدیرکل دفتر بازرسی، مدیریت عملکرد و امور حقوقی استانداري آذربایجان شرقی نیز در گفت و گو با راهبردنامه با اشاره به وظایف
مرکز سامد، گفت: سامد یک سیستم ارتباطی مردم با دولت و امکان بسیار خوبی است تا مردم به صورت مستقیم و راحت، مسایل و



 
مشکلات شان را به گوش مسوولان برسانند. 

یداالله قاري زاده با بیان اینکه سرور اصلی این سیستم در نهاد ریاست جمهوري مستقر است و تمامی مکالمات آن ضبط می شود،

 
افزود: تمامی مکالمات و نحوه جوابگویی از سوي نهاد ریاست جمهوري رصد و پیگیري می شود.  

وي ادامه داد: تماس هاي تلفنی بلافاصله در سامانه ثبت و به دستگاه مربوطه ارجاع داده می شود و سازمان ها موظف هستند در

 
عرض 15 روز هر اقدامی را که انجام داده اند، در سامانه ثبت کنند تا اقدامات انجام شده به ارباب رجوع اعلام شود. 

قاري زاده با اشاره به اینکه در سال جاري 31 هزار و 969 تماس با این سامانه در آذربایجان شرقی ثبت شده است، گفت: بیشترین
درخواست ها و مسائل و مشکلاتی که مطرح می شود، مربوط به قطعی آب و برق ، تسهیلات، اشتغال ، مسکن ، معیشت، مسائل

 
درمانی  درخواست کمک مالی و موضوعات مربوط به شهرداري ها بوده است. 

به گزارش راهبردنامه، هدف از راه اندازي سامانه «سامد»، تمهید شرایط لازم براي برقراري ارتباطات موثر و کارآمد و نیز پاسخ گویی

 
سریع و صحیح به مسائل و مشکلات مردم در رابطه با دستگاه هاي اجرایی است. 

ارتقا و توسعه سامانه الکترونیکی ارتباط مردم و دولت (111) که از ضریب نفوذ بالایی در دستگاه هاي اجرایی برخوردار است، با
اصلاح رویکردهاي خدمت رسانی در راستاي استقرار میز خدمت، گام مهمی را در تسهیل شرایط تعاملات و پاسخگویی صحیح

 
متناسب با شأن مردم برداشته است. 

سامانه ارتباطی 111 با نظارت بر شیوه ارتباطات مردمی دستگاه هاي اجرایی، خلاءهاي موجود را شناسایی کرده و در صورت تخطی

 
سازمان هاي ذي ربط از چارچوب قانونی، نقش مطالبه گري از جانب مردم را ایفا کرده و اقدامات لازم را انجام خواهد داد. 

راهبردنامه



اشتغال حدود 450 فرزند شهید و ایثارگر در شش ماهه اول سال

منبع: ایسناشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/04/20

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران لرستان با اشاره به این که در سال جاري 250 نفر از افرادي که در آزمون شرکت کردند
قبول شده و اکنون در مرحله مصاحبه و گزینش هستند، گفت: همچنین 12 تیر آزمون فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70

درصد را داریم که قبلاً ثبت نام کردند و حدود 200 نفر از این افراد جذب می شوند.

محمود زرین جویی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به این که
ما در بنیاد شهید و امور ایثارگران دنبال اشتغال پایدار و
اشتغال زایی هستیم، اظهار کرد: در این راستا در زمینه

 
کشت گیاهان دارویی فعالیت هایی انجام شده است. 

وي ادامه داد: باتوجه به شرایط آب و هوایی و خاك هر
منطقه نوع گیاه دارویی قابل کشت متفاوت است که
تاکنون گیاهانی مانند موسیر و گل محمدي توسط

 
ایثارگران و خانواده هاي آنان کشت شده است. 

زرین جویی تصریح کرد: با منابع طبیعی استان رایزنی هایی انجام شده و این نهاد آمادگی دارد در صورت تقاضا زمین هاي منابع

 
طبیعی را در اختیار متقاضیان قرار دهد. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران لرستان افزود: ما یک مشاور ویژه اشتغال زایی روستایی و گیاهان دارویی براي بحث آسان کردن

 
روند پرونده و دریافت تسهیلات بانکی داریم و پیرو آن در هر شهرستان مشاور داریم. 

وي با اشاره به شرکت فرزندان شهدا و ایثارگران در آزمون هاي استخدامی متمرکز دستگاه هاي اجرایی، عنوان کرد: در سال جاري

 
250 نفر از افرادي که در آزمون شرکت کردند قبول شده و اکنون در مرحله مصاحبه و گزینش هستند. 

زرین جویی عنوان کرد: همچنین 12 تیر آزمون فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد را داریم که قبلاً ثبت نام کردند و حدود

 
200 نفر از این افراد جذب می شوند. 

انتهاي پیام



تصویب افزایش سقف وام اشتغال مددجویان به 100 میلیون
تومان

تصویب افزایش سقف وام اشتغال مددجویان به 100 میلیون تومان

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/04/20

اقتصادتهران: رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) از افزایش دو برابري وام اشتغال مددجویان خبر داد و گفت: با تصویب
شوراي عالی اشتغال، سقف تسهیلات اشتغال براي خانواده هاي تحت حمایت کمیته امداد به 100 میلیون تومان می رسد. به

گزارش اقتصادتهران به نقل از پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، سیدمرتضی بختیاري ...

اقتصادتهران: رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) از افزایش
دو برابري وام اشتغال مددجویان خبر داد و گفت: با تصویب شوراي عالی اشتغال، سقف تسهیلات اشتغال براي خانواده هاي تحت

 
حمایت کمیته امداد به 100 میلیون تومان می رسد. 

به گزارش اقتصادتهران به نقل از پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، سیدمرتضی بختیاري با بیان اینکه کمیته امداد سال گذشته حدود
200 هزار فرصت شغلی براي مددجویان ایجاد کرد، افزود: اعتبارات اشتغال این نهاد در سال گذشته 5800 میلیارد تومان بود که با

 
تصویب مجلس شوراي اسلامی، این رقم در سال جاري به 10 هزار میلیارد تومان رسیده است. 

وي با تاکید بر اینکه کمیته امداد در سال 99 حدود 38 درصد اشتغال کل کشور را ایجاد کرد، ادامه داد: برنامه کمیته امداد در سال

 
جاري راه اندازي 300 هزار فرصت شغلی براي خانواده هاي تحت حمایت است. 

رئیس کمیته امداد به میزان تسهیلات ارائه شده براي مددجویان اشاره کرد و گفت: سال گذشته سقف وام اشتغال مددجویان 50
میلیون تومان در نظر گرفته شده بود که با تصویب شوراي عالی اشتغال این رقم در سال جاري با افزایش دو برابري به 100 میلیون

 
تومان می رسد. 

بختیاري تصریح کرد: افزایش تسهیلات اشتغال مددجویان به تایید رئیس جمهور رسیده و پس از تصویب در شوراي پول و اعتبار براي
اجرا، ابلاغ می شود.



پتانسل بالاي بخش کشاورزي براي ایجاد شغل

منبع: روزنامه کار و کارگرشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/04/20

 
پتانسل بالاي بخش کشاورزي براي ایجاد شغل 

 
عبداله مختاري، فعال حوزه کار 

در بین بخش هاي اقتصادي کشور، بخش کشاورزي از ظرفیت هاي بالایی براي ایجاد شغل برخوردار است. این بخش هم به لحاظ
موقعیت و ظرفیت و هم تاثیرگذاري در سبد هزینه خانوار نقش به سزایی دارد. از طریق بخش کشاورزي می توانیم هم در داخل

 
نیازهاي خود را تامین کنیم و هم مازاد آن را به کشورهاي همسایه صادر کنیم. 

ایران کشوري چهار فصل است؛ در زمستان میوه تابستانی و در تابستان میوه زمستانی داریم و می توانیم در فصل زمستان میوه هاي

 
تابستانی خود را به کشورهاي شمالی و در تابستان میوه هاي زمستانی را به کشورهاي همسایه جنوبی صادر کنیم. 

هزینه ایجاد شغل در بخش کشاورزي هم بسیار پایین است و علت اینکه چرا در این بخش سرمایه گذاري لازم براي توسعه اشتغال
کمتر صورت می گیرد به اهمیت ندادن و بی توجهی به ظرفیت ها و پتانسیل هاي بالاي بخش کشاورزي بازمی گردد در حالی که در
شرایط کنونی، تولیدات کشاورزي می تواند نقش به سزایی در تامین سبد معیشت مردم و همچنین توسعه صادرات کشور داشته باشد.

معتقدم دلال بازي به زیان بخش کشاورزي بوده است و دلال ها بازار کشاورزي را خراب کرده اند، لذا باید دلال بازي ها را از جامعه
کشاورزي حذف کنیم و نظارت ها را افزایش دهیم. همچنین اگر در برخی از مناطق کشور با مشکل خشکسالی و نبود آب روبه رو
هستیم می توانیم در نقاط دیگر که این مشکل را ندارند جبران کنیم و با تغییر الگوي کشت، کشاورزي در این مناطق را توسعه و

اشتغال را رونق بدهیم.



اهمیت تعاونی هاي دهیاري در کشور

منبع: روزنامه کار و کارگرشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/04/20

 
اهمیت تعاونی هاي دهیاري در کشور 

 
علی حیدري، کارشناس حوزه کار و تعاون 

در بسیاري از پروژه هاي تولیدي و عمرانی، تعاونی هاي دهیاري می توانند پروژه ها را با هزینه خیلی کمتري نسبت به پیمانکاران و
دستگاه هاي دولتی به سرانجام برسانند، در نتیجه این کار باعث می شود هزینه هاي ذخیره شده به چرخه اعتبارات دهیاري ها

 
برگشته و درصد مشارکت مردم و ایجاد شغل براي مردم محلی و بومی بالا برود. 

تشکیل و توسعه تعاونی هاي دهیاري، داراي مزایاي بسیاري است که کاهش تصدي گري در بخش هاي دولتی، مشارکت مردم در
فعالیت هاي اجتماعی و اقتصادي، کمک به عمران و آبادانی و توسعه اقتصاد روستا، اجراي برنامه ها و پروژه هاي خدماتی و عمرانی،
جلوگیري از مهاجرت روستاییان به شهرها و کلان شهرها و ایجاد اشتغال در مناطق روستایی در قالب تشکل هاي تعاونی از مهمترین

 
مزایاي راه اندازي این تعاونی ها به شمار می رود. 

در شرایطی که با کاهش جمعیت روستاها مواجه هستیم، می توانیم با ارتباط و پیوند میان دهیاري ها و تعاونی ها و بهره گیري از
ظرفیت اشتغالزایی بانوان در مشاغل خانگی، صنایع دستی، گردشگري و تولید مواد غذایی در روستاها، اشتغالزایی کرده و بخش عمده

اي از مهاجرت روستاییان به شهرها را کاهش دهیم.



این افراد وام اشتغال 100 میلیونی می گیرند

شماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/04/20
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

رئیس کمیته امداد از تصویب افزایش سقف وام اشتغال مددجویان به 100 میلیون تومان در شوراي عالی اشتغال خبر داد.

 
رئیس کمیته امداد از تصویب افزایش سقف وام اشتغال مددجویان به 100 میلیون تومان در شوراي عالی اشتغال خبر داد. 

سید مرتضی بختیاري اظهار کرد: سال گذشته سقف وام اشتغال مددجویان 50 میلیون تومان در نظر گرفته شده بود که با تصویب

 
شوراي عالی اشتغال این رقم در سال جاري با افزایش دو برابري به 100 میلیون تومان می رسد. 

وي تصریح کرد: کمیته امداد سال گذشته حدود 200 هزار فرصت شغلی براي مددجویان ایجاد کرد و اعتبارات اشتغال این نهاد در
سال گذشته 5800 میلیارد تومان بود که با تصویب مجلس شوراي اسلامی، این رقم در سال جاري به 10 هزار میلیارد تومان رسیده

 
است. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) گفت: برنامه کمیته امداد در سال جاري راه اندازي 300 هزار فرصت شغلی براي خانواده هاي

 
تحت حمایت است. 



خدمات رسانی به نیازمندان استان بوشهر در حال گسترش است

منبع: هشدار نیوزشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/04/20

به گزارش هشدارنیوز به نقل از مهر، محمد رضا میري عصر شنبه در دیدار با مدیر اداره مدیران و هادیان سیاسی کل سپاه
اظهار داشت: همیشه آماده خدمت هستیم و دغدغه نیازمندان را داریم چرا که امروزه خدمت به محرومان جامعه یکی از

سنگرهاي...

به گزارش هشدارنیوز به نقل از مهر، محمد رضا میري عصر شنبه در دیدار با مدیر اداره مدیران و هادیان سیاسی کل سپاه اظهار
داشت: همیشه آماده خدمت هستیم و دغدغه نیازمندان را داریم چرا که امروزه خدمت به محرومان جامعه یکی از سنگرهاي دفاع در

 
جنگ اقتصادي با دشمن است. 

وي افزود: امروزه عرصه دفاع از کشور و مردم، حضور پرقدرت، با انگیزه و جهادي در مقابله با جنگ نابرابر اقتصادي است تا اجازه

 
ندهیم با مشکلات اقتصادي و معیشتی مردم خطري کشور و انقلاب را تهدید کند. 

میري خاطر نشان کرد: خدمات رسانی کمیته امداد به مردم و نیازمندان تنها در کار اقتصادي و کمک معیشتی خلاصه نمی شود بلکه
ارتقاي فرهنگی نیز به حول قوه الهی در دستور کار است چراکه دشمن در کنار جنگ اقتصادي جنگ روانی و اشاعه آسیب هاي

 
اجتماعی را نیز در دستور کار دارد. 

وي افزود: تلاش می کنیم با برداشتن موانع اقتصادي و فرهنگی مقابل ارتقاي زندگی مردم، بستري را فراهم کنیم که مددجوي تحت

 
حمایت با استفاده از خلاقیت و توانایی خویش توانمند شده و زندگی عزتمندانه را براي خود رقم بزند. 

مدیر کل کمیته امداد استان بوشهر با بیان اینکه خدمت به محرومان روحیه و کار جهادي می خواهد گفت: تمام تلاش مجموعه ما
این است که به دستاوردهاي فعلی قانع نباشیم و با استفاده بیشتر از ظرفیت سازي مشارکت هاي مردمی زمینه خودکفایی اقتصادي و

فرهنگی جامعه هدف را از طریق اشتغال زایی و ارتقا سطح زندگی فراهم سازیم.



جامعه و دولت سیزدهم

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/04/20

حسن خلیل آبادي فعال سیاسی اصلاح طلب

حسن خلیل آبادي فعال سیاسی اصلاح طلب مداخله گري کم وکنترل شده در زندگی مردم یکی از ویژگی هاي دولت هاي
مدرن در نقاط مختلف جهان است به این شکل که کلیات، قوانین و چارچوب هاي عرفی به مردم آموزش داده می شود و در نحوه
اجرا و عملکرد معمولا شاهد هستیم کم ترین دخالت در زندگی مردم صورت می گیرد. آزادي عمل در سبک زندگی این کمک را می
کند تا مردم به راحتی آنچه که صحیح تر است را انتخاب کرده و به دور از حواشی در مدیریت شهري نیز نقش آفرینی مثبت داشته
باشند. مداخله گري دولت ها در سبک زندگی اجتماعی معمولا با بازخوردهاي منفی رو به رو می شود و معمولا با پالس هاي مثبت از
سوي مردم مواجه نمی شود. از سوي دیگر دولت باید توجه داشته باشد که اقتصاد و معیشت دو مقوله اي هستند که شاید بسیاري از
آسیب هاي اجتماعی جامعه ناشی از عدم ثبات در این مقوله است. امروز همه شرایط براي ترمیم این دو بخش در داخل کشور ما
مهیاست و اگر دولت سیزدهم نتواند در این عرصه عملکرد موثري داشته باشد هیچ بهانه اي در این زمینه وجود ندارد. تمامی دستگاه
ها و نهادهاي مسئول امروز در داخل حاکمیت یک دست شده و دیگر مانعی نیز در این عرصه وجود ندارد. تا به امروز یکی از مسائلی
که همواره مطرح می شد این بود که به علت یک دست نبودن ارکان مختلف مدیریت کشور کار سخت تر شده است اما امروز این
بهانه دیگر وجود ندارد و اگر نتوانیم به جامعه و وضعیت مردم سروسامان دهیم مشخصا مردم سرخورده شده و دیگر امیدي به آینده
نخواهند داشت. یکی از مسائل دیگري که امروز براي جامعه ما بسیار حائز اهمیت است و تمامی وجوه جامعه ما را تحت تاثیر خود
قرار می دهد مساله اشتغال است که به واسطه این مقوله می توان معیشت و اقتصاد کشور را نیز سر و سامان داد. گام هایی که دولت

 
سیزدهم در 

4 سال آینده در این عرصه برخواهد داشت شاید به نحوي سرنوشت کشور را تعیین کند و مشخصا کوتاهی در این عرصه نمی تواند
تبعات خوبی براي سیاست، اجتماع و کشورمان داشته باشد. امروز منافع ملی کشور به این مسائل اقتصادي گره خورده است و اگر
اولویت ما تامین امنیت کشور است باید در ابتدا براي اشتغال و اقتصاد کشور فکري اساسی شود. مشخصا مولفه هاي توسعه به یکدیگر

گره خورده اند و با غفلت از یک مورد نمی توان سایر موارد را تحقق بخشید.



رئیسی ظریف را حفظ کند
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یک عضو شوراي مرکزي حزب کارگزاران سازندگی درباره مهمترین دغدغه هاي دولت آینده بیان کرد: مهمترین مطالبه ملت از
دولت جدید، سامان دادن به حداقل معیشت و اشتغال و حوزه هاي اقتصادي کشور است. این مطالبه نخست است؛ زیرا در صحبت
هاي انتخاباتی آقاي رئیسی هم بر این موضوع تاکید شده بود. علی محمد نمازي گفت: ادامه وضعیت فعلی به خصوص در زمینه انرژي
براي مردم بسیار سخت است و آستانه تحمل مردم را به صفر نزدیک کرده و اگر به این وضعیت رسیدگی نشود، شاهد اتفاقات ناگواري
خواهیم بود. اولین اقدام آقاي رئیسی که باید انجام شود برچیدن تحریم هاست؛ پس آقاي رئیسی باید یک وزیر امور خارجه توانمند و
مسلط به امور بین الملل و مناسبات بین کشورها انتخاب کند. در همین زمینه پیشنهاد من این است که آقاي محمدجواد ظریف را در
کابینه نگاه داشته و با سرعت به سایر امور هم رسیدگی کند. وي افزود: جریان اصلاحات اعلام کرده اند آماده هرگونه همکاري با

دولت آقاي رئیسی هستند و نقد دلسوزانه را نیز همراه خواهند کرد.



بنــگاه ها
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پرداخت تسهیلات بانک آینده 

 
به مشاغل آسیب دیده 

آرمان ملی: بانک آینده پیرو مصوبات ستاد ملی مدیریت کرونا و ابلاغ بانک مرکزي نسبت به پرداخت تسهیلات به صاحبان این مشاغل
در راستاي عمل به مسئولیت اجتماعی خود و با هدف حمایت از کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا، اقدام می کند. بر اساس
مصوبات ستاد ملی مدیریت کرونا، مهلت زمانی ثبت نام و پرداخت متقاضیان دریافت تسهیلات مشاغل و کسب وکارهاي آسیب دیده
از شیوع کرونا در حوزه هاي گردشگري، ورزش وجوانان، فرهنگ وهنر و حمل ونقل ریلی و هوایی تا پایان شهریورماه امسال تمدید

 
می شود. 

 
راه اندازي خط تولید 

 
داکت اسپیلت جی پلاس 

آرمان ملی: خط تولــید داکــت اسپیلــت جی پلاس با حضور مسئولان وزارت صمت در شرکت گلدیران در شهرك صنعتی کاسپین
قزوین راه اندازي شد. بهره برداري از خط تولید داکت اسپیلت جی پلاس آغاز و از میز ساخت داخل ماشین لباسشویی جی پلاس
رونمایی شد. خط تولید داکت اسپیلت جی پلاس با دو میلــیون و 200 هزار دلار سرمایه گذاري راه اندازي شده و براي 40 نفر
اشتغال ایجاد کرده است؛ 49 درصد این خط تولید در این واحد صنعتی بومی سازي شده است. با راه اندازي این خط تولید، در فاز
اول تولید 4000 دستگاه داکت اسپلیت اینورتر (اسپلیت کانالی کم مصرف) به انجام می رسد و تولید تا 15 هزار دستگاه داکت
اسپلیت اینورتر جی پلاس در سال اول برنامه ریزي شده است. در مراسم بهره برداري از این خط تولید، امیرعباس کائینی مدیرعامل
گلدیران اظهارداشت: گلدیران متشکل از 8 شرکــت اســت و براي 2130 نفر اشتغال مستقیم و براي 13 هزار نفر اشتغال
غیرمستقیم ایجاد کرده است. وي افزود: شرکت گلدیران از سال 85 وارد کار شده اما 30 ماه پیش از برند جی پلاس رونمایی کردیم.
همچنین از سال 85 تاکنون 8 میلیون دستگاه لوازم خانگی در 16 گروه محصول تولید کرده ایم. کائینی گفت: در تولید ماشین

لباسشویی توانستیم تا 49 درصد داخلی سازي ریالی کرده و ارزبري را کاهش دهیم.



برنامه مدیریت کرونا در سیستان و بلوچستان
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نماینده ویژه وزیر بهداشت در استان سیستان و بلوچستان گفت: براي مدیریت کرونا در سیستان و بلوچستان در سه فاز کوتاه
مدت، میان مدت و دراز مدت برنامه ریزي شده است. حمید سوري افزود: حدود دو هفته است که در استان سیستان و بلوچستان
حضور داریم و در این مدت در درجه اول تلاش کردیم که محدودیت ها، مشکلات و کمبودها را در شرایط بحرانی اخیر شناسایی و
راهکار مناسب براي آنها اتخاذ کنیم. وي اظهار داشت: پهناوري سیستان و بلوچستان و گسترش اپیدمی و با توجه به اینکه در طول
یک سال و نیم گذشته این استان، مواجهه حادي با اپیدمی بیماري کرونا نداشت و افراد حساس جامعه زیاد بودند بنابراین گردش
ویروس در جمعیت، نسبت به سایر مناطق کشور ممکن است بیشتر باشد. سوري افزود: واریانت دلتا و سایر واریانت هاي کرونا در
سیستان و بلوچستان در گردش است. خوشبختانه اقداماتی که انجام شده تا حد زیادي، دغدغه هاي کادر بهداشت و درمان را در این
استان کاهش داده است. در حال حاضر نیازهاي دارویی رفع شده و کمبودي در بیمارستانها از نظر تجهیزات و لوازم وجود ندارد.
رئیس کمیته واکنش سریع کووید 19 خاطرنشان کرد: در حوزه پیشگیري، تعداد قابل توجهی کیت براي تست هاي آزمایشگاهی وارد
استان سیستان و بلوچستان شده و این استان در اولویت وزارت بهداشت، مسئولان کشوري، نمایندگان مجلس و سازمان هاي خیریه و
مردم نهاد است. سوري تصریح کرد: تعداد واکسن زیادي وارد استان سیستان و بلوچستان شده و تمام دغدغه ها برطرف و فضایی
ایجاد شده که به نوبت و با برنامه ریزي، بتوانیم گروه هاي جامانده از واکسن به دلایل شخصی یا وقفه در ارسال واکسن را واکسینه
کنیم. از روز گذشته واکسیناسیون انبوه به شکل گسترده در این استان آغاز شد و شاهد استقبال خوبی از سوي مردم هستیم اما نیاز
است که مدیریت ارائه خدمات تقویت و از تجمع مردم در مراکز واکسیناسیون جلوگیري شود. رئیس کمیته اپیدمیولوژي کووید 19
گفت: مردم براي تزریق واکسن کرونا با نوبت گیري در سامانه SALAMAT.GOV.IR در زمان تعیین شده به مراکز واکسیناسیون
مراجعه و از عجله، شتاب و نیز تجمع در این مراکز پرهیز کنند چون تجمع افراد باعث می شود که شانس انتقال بیماري بیشتر شود.
فردي که واکسن کرونا زده و از مرکز واکسیناسیون خارج می شود همچنان تا چندین روز، احتمال ابتلاء به کرونا را دارد. وي یادآور
شد: با کمک نیروهاي بومی، بسیج و نیروهاي داوطلب، اقدامات خوبی براي مدیریت بیماري انجام شده و چندین مرکز واکسیناسیون
توسط بسیج جامعه پزشکی در این استان تشکیل شده است. چندین گروه از نیروهاي بهداشتی و درمانی در حال اعزام به سیستان و

 
بلوچستان هستند تا بخشی از کمبودهاي نیروهاي پرستاري و حوزه درمان به ویژه در نقاط دوردست جبران شود. 

 
بیمارستان ها، مشکل اکسیژن ندارند 

سوري گفت: مشکل اکسیژن و تأمین داروهاي مورد نیاز در بیمارستان هاي سیستان و بلوچستان وجود ندارد و این اقدامات براي
کاهش التهاب موجود در این استان صورت گرفته البته اقدامات بسیار زیاد دیگري هم مانده که براي آنها برنامه ریزي انجام شده است.
نماینده ویژه وزیر بهداشت در استان سیستان و بلوچستان تصریح کرد: براي حل مشکل این استان، سعی کرده ایم رویکرد استانی
داشته باشیم نه اینکه در سطح یک دانشگاه علوم پزشکی خاص متمرکز شویم چون در این استان، سه دانشگاه علوم پزشکی زاهدان،
زابل و ایرانشهر فعالیت دارند و تلاش ما، ایجاد هماهنگی بین این دانشگاه ها با رویکرد استانی براي انجام مداخلات و نیز استفاده از
تجارب متقابل بوده است. وي افزود: در این مدت، تیم هاي واکنش سریع را با استفاده از واحدهاي مرتبط مانند بهداشت محیط،
ارتقاي سلامت، مبارزه با بیماري ها و بهداشت حرفه اي به شکل مشترك در بین سه دانشگاه علوم پزشکی تشکیل دادیم تا به صورت
تیمی با زیرمجموعه هاي خود فعالیت کنند. رئیس کمیته واکنش سریع کووید 19 خاطرنشان کرد: براي مدیریت کرونا در سیستان و
بلوچستان در سه فاز کوتاه مدت، میان مدت و دراز مدت برنامه ریزي شده است. در کوتاه مدت به دنبال این هستیم که در 10 روز،
شرایط را با ثبات، روند افزایشی بیماري را متوقف کنیم و به سمت کاهشی برویم. در میان مدت که 28 روز خواهد بود، روند کاهشی



استمرار پیدا خواهد کرد و با کاهش مراجعه به بیمارستان ها، اشتغال تخت هاي بیمارستانی کم شود. در فاز سوم با افزایش ایمنی
جامعه از طریق واکسیناسیون، تقویت بیماریابی، شناسایی زودرس و درمان فوري بیماران از وخامت بیماري در استان سیستان و

 
بلوچستان بکاهیم. 

 
چرخش ویروس در جامعه را به حداقل برسانیم 

سوري یادآور شد: از مردم می خواهیم که اگر فرد مبتلایی را در خانواده دارند، تصور کنند که خودشان هم مبتلا هستند و اگر
علائمی نداشتند یا علائم خفیف داشتند، تصور نکنند که سالم هستند. حدود 50 درصد مبتلایان، بدون علائم و قادر هستند که
اطرافیان را مبتلا کنند و باید با کنترل این موارد، چرخش ویروس در جامعه را به حداقل برسانیم، بیماریابی فعال را گسترش دهیم و
مراقبت ها و درمان هاي زودرس را شروع کنیم و در حال حاضر خوشبختانه کلینیک هاي سرپایی در بیمارستان هاي استان سیستان
و بلوچستان ایجاد شده است. وي ادامه داد: فاز اول بیمارستان 320 تختخوابی علی ابن ابی طالب (ع) راه اندازي شد و نیروهاي
بهداري ارتش در آن حضور دارند و این بیمارستان نیاز مرکز این استان را برطرف می کند و با هماهنگی بهداري ارتش، نیروهاي مورد
نیاز این بیمارستان تأمین شده است البته هنوز به وضعیت مطلوب و عادي نرسیده ایم بلکه به سمت کنترل شرایط پیش می رویم و
تا حد زیادي، این پیشرفت تحقق یافته است. استاد اپیدمیولوژي دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی تاکید کرد: مشارکت سایر بخش
ها از جمله شهرداري ها، فرمانداري ها، صدا و سیما و رسانه ها و سازمان هاي دولتی و غیردولتی در کنترل اپیدمی، بسیار مهم است
و نقش حوزه سلامت در این شرایط شاید حدود 20 تا 25 درصد باشد و بیش از دو سوم کنترل اپیدمی و شرایط طغیان، مربوط به
سایر سازمان ها است. سوري تصریح کرد: باید مبادي ورودي و خروجی و مرزهاي قانونی و غیرقانونی را به شدت کنترل کنیم. در
چند روز گذشته از مرزهاي میرجاوه و همچنین مرز میلک در منطقه سیستان بازدید کردم. در برخی از این مناطق مرزي، کنترل ها
خوب اما در برخی مناطق دیگر، ضعیف است و نیاز داریم که رفت و آمدها را بیشتر کنترل کنیم تا ورود موارد آلوده از کشورهاي

آلوده از جمله افغانستان و پاکستان به حداقل برسد.



اینک سران قوا از یک جریان سیاسی اند می تواند به حل مسائل کشور کمک

کند
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معاون اول رئیس جمهور با اشاره به مسائل و مشکلاتی نظیر خشکسالی و کمبود آب، شیوع بیماري کرونا و تحریم هاي ظالمانه
آمریکا اظهار داشت: دعوت رئیس جمهور منتخب و رئیس جدید قوه قضائیه از جریان هاي سیاسی براي ارائه پیشنهاد و راهکار به
منظور عبور از بحران هاي پیش روي کشور اقدام پسندیده اي است. ما در این شرایط نیاز به گفت وگو، افزایش همدلی و به رسمیت
شناختن نخبگان و سرمایه هاي فکري کشور داریم تا بتوانیم از همه ظرفیت ها براي حل مسائل مردم استفاده کنیم. اسحاق
جهانگیري در مراسم اختتامیه چهارمین جشنواره ملی زن و علم (جایزه مریم میرزاخانی) گفت: اینکه سران سه قوه مجریه، مقننه و
قضائیه از یک جریان سیاسی هستند و نهادهاي حاضر نیز نوعا از آنها حمایت می کنند و از همان جریان هستند می تواند به حل
مسائل کشور کمک کند اما آنچه مهمتر از همه اینهاست همراهی و همدلی مردم است تا دولت با پشتوانه همه مردم و برنامه ریزي
عالمانه بتواند مشکلات را حل و فصل کند. وي افزود: اگر نتوانیم به موقع با مشکلات و چالش ها مقابله کنیم آنها به مسائل پیچیده
اي تبدیل می شوند . امروز موضوع آب یکی از بزرگ ترین مشکلات کشور است به طوري که وقتی شایعه انتقال آب از جایی به جاي
دیگر منتشر می شود فورا به مساله سیاسی و امنیتی تبدیل می شود. معاون اول رئیس جمهور بیان کرد: زمانی که برخی هشدار می
دادند که باید برداشت از آب هاي زیرزمینی را محدود کنیم، عده اي دیگر می گفتند در برداشت از آب ها نباید بخل داشت. بگذارید
سطح زیرکشت محصولات کشاورزي بیشتر شود، اما امروز شاهد هستیم که دشت هاي کشور دچار برون نشست شده اند و حتی در
تامین آب شرب مردم با مشکل مواجه شده ایم. این واقعیت نشان می دهد که باید به هشدارهاي دانشمندان و دلسوزان در عرصه
هاي مختلف توجه جدي تري نشان داد. وي با اشاره به موضوع تحریم هاي آمریکا و پیروزي راهبرد مقاومت حداکثري ملت صبور
ایران برابر سیاست فشار حداکثري آمریکا گفت: مقامات آمریکایی هم در دولت قبل و هم در دولت فعلی این شکست را قبول کرده
اند. باید با مسائل مربوط به تحریم، مدبرانه و دلسوزانه برخورد شود تا مشکلات سریع تر از پیش روي دولت و ملت برداشته شود.
جهانگیري پیامدهاي منفی کرونا به ویژه در حوزه اشتغال را یادآور شد و افزود: تنها در بخش خدمات کشور یک میلیون نفر اشتغال از
دست رفت، باید به سرعت این مسائل کمرنگ شده و آثار منفی آن به حداقل برسد. وي خشکسالی و آثار منفی آن در حوزه هاي
مختلف را خاطر نشان ساخت و افزود: 12 هزار مگاوات برق کشور از طریق نیروگاه هاي برق آبی تامین می شد که امروز به دو تا سه
هزار مگاوات رسیده است و خیلی ها با توجه به پیش بینی ها درباره کاهش نزولات جوي در پاییز سال جاري پیشنهاد می کنند که
باید آب پشت سدها را براي مصرف شرب مردم در گوشه و کنار کشور نگه داشت. وي ضمن قدردانی از برگزار کنندگان جشنواره ملی
زن و علم، گفت: دانشگاهیان در سال هاي گذشته همراهان مهمی براي مسئولان کشور در گره گشایی از مشکلات پیش روي دولت و
مسئولان بوده اند به طوري که در ابتداي تحریم هاي آمریکا با تعدادي از روساي دانشگاه ها مسائل را در میان گذاشتم و بلافاصله
کارگروه هایی در دانشگاه ها تشکیل شد و براي هر یک از دغدغه ها در حوزه هاي اقتصادي، سیاسی و اجتماعی راهکار و پیشنهاد به
دولت ارائه شد و بنده این پیشنهادات را به وزارتخانه هاي ذیربط و کمیسیون هاي دولت ارجاع دادم تا براي عبور از تحریم ها از آنها
استفاده شود. جهانگیري تاکید کرد: دانشگاه کانون زنده و حیات بخش و داراي راهکار براي حل مسائل است که باید مورد توجه
مسئولان قرار گیرد؛ زیرا توسعه علم و فناوري از مهم ترین جهت گیري هاي کشور است. ایران به توسعه نمی رسد مگر آنکه به توسعه
علمی دست یابد و توسعه علمی و فناوري محقق نمی شود مگر اینکه به دانشگاه ها اهتمام ویژه اي شود. معاون اول رئیس جمهور با
اشاره به تلاش دولت براي رفع نیازهاي دانشگاهیان به ویژه در حوزه ارزي، گفت: دولت با همه مضیقه ها تلاش کرد بودجه لازم براي
تحقیقات و حمایت از دانشگاهیان را به طور کامل اختصاص دهد، اما ما می دانیم که این اقدام در برابر مشکلات و کمبودها بسیار
ناچیز است. جهانگیري با اشاره به اینکه زنان کشور در همه حوزه ها موفق عمل کرده اند، به تمام کسانی که مفتخر به دریافت جایزه



شده اند تبریک گفت و افزود: اطمینان دارم که زنان کشور می توانند در همه حوزه هاي علمی، ورزشی و کارآفرینی به الگو مبدل
شوند.



9 درصد اشتغال طرح هاي صنعتی کشور در خراسان رضوي است/ صدور 651

جواز تأسیس در سه ماهه ابتداي سال

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/04/20

به گزارش خبرگزاري فارس از مشهد به نقل از روابط
عمومی سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوي،
جواد خزاعی اظهار کرد: طی سه ماهه اول سال جاري
تعداد 651 فقره جواز تأسیس با سرمایه گذاري 228790
میلیارد ریال و اشتغال 18 هزار 988 نفر در خراسان

 
رضوي صادرشده است. 

سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوي
ادامه داد: طرح هاي صنعتی صادره استان در این مدت در مقایسه با مدت مشابه سال قبل ازلحاظ سرمایه گذاري 551 درصد و ازنظر

 
اشتغال 18 درصد افزایش یافته است. 

وي بابیان اینکه در این مدت، بیشترین سهم سرمایه گذاري در طرح هاي استان خراسان رضوي، مربوط به بخش ساخت فلزات
اساسی بوده که با 43357 میلیارد ریال(55.2 درصد) از کل سرمایه گذاري را به خود اختصاص داده است، یادآور شد: بیشترین
اشتغال نیز در بخش پوشاك و عمل آوردن پوست خز بوده است که با 2 هزار و 788 نفر، (14.6 درصد) از اشتغال را به خود اختصاص

 
داده است. 

خزاعی تأکید کرد: در مجوزهاي صادره طی سه ماهه سال جاري، 8 درصد تعداد طرح ها، 11 درصد سرمایه گذاري کل کشور و 9

 
درصد اشتغال طرح هاي صنعتی کشور مربوط به استان خراسان رضوي بوده است. 

انتهاي پیام/ 70042



استقبال معاون روحانی از اقدام رییسی و اژه اي در نظرخواهی از جریان

هاي سیاسی

منبع: روزنامه کائناتشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/04/20

استقبال معاون روحانی از اقدام رییسی و اژه اي در نظرخواهی از جریان هاي سیاسی معاون اول رییس جمهور با اشاره به
چالش ها و ابرچالش هاي پیش روي کشور گفت: مهمترین راهکار براي مقابله با این چالش ها و عبور از بحران هاي پیش رو انسجام و

 
همبستگی داخلی است. 

اسحاق جهانگیري در مراسم اختتامیه چهارمین جشنواره ملی زن و علم(جایزه مریم میرزاخانی) با اشاره به مسائل و مشکلاتی نظیر
خشکسالی و کمبود آب، شیوع بیماري کرونا و تحریم هاي ظالمانه آمریکا گفت: دعوت رییس جمهور منتخب و رییس جدید قوه
قضاییه از جریان هاي سیاسی براي ارائه پیشنهاد و راهکار به منظور عبور از بحران هاي پیش روي کشور اقدام پسندیده اي است. ما
در این شرایط نیاز به گفتگو، افزایش همدلی و به رسمیت شناختن نخبگان و سرمایه هاي فکري کشور داریم تا بتوانیم از همه

 
ظرفیت ها براي حل مسائل مردم استفاده کنیم. 

وي اظهار داشت: اینکه سران سه قوه مجریه، مقننه و قضائیه از یک جریان سیاسی هستند و نهادهاي حاضر نیز نوعا از آنها حمایت
می کنند و از همان جریان هستند می تواند به حل مسائل کشور کمک کند اما آنچه مهمتر از همه اینهاست همراهی و همدلی مردم

 
است تا دولت با پشتوانه همه مردم و برنامه ریزي عالمانه بتواند مشکلات را حل و فصل کند. 

جهانگیري تصریح کرد: اگر نتوانیم به موقع با مشکلات و چالش ها مقابله کنیم آنها به مسائل پیچیده اي تبدیل می شوند . امروز
موضوع آب یکی از بزرگترین مشکلات کشور است به طوري که وقتی شایعه انتقال آب از جایی به جاي دیگر منتشر می شود فورا به

 
مسئله سیاسی و امنیتی تبدیل می شود. 

معاون اول رییس جمهور گفت: زمانی که برخی هشدار می دادند که باید برداشت از آبهاي زیرزمینی را محدود کنیم، عده اي دیگر
می گفتند در برداشت از آبها نباید بخل داشت. بگذارید سطح زیرکشت محصولات کشاورزي بیشتر شود اما امروز شاهد هستیم که
دشتهاي کشور دچار برون نشست شده اند و حتی در تامین آب شرب مردم با مشکل مواجه شده ایم. این واقعیت نشان می دهد که

 
باید به هشدارهاي دانشمندان و دلسوزان در عرصه هاي مختلف توجه جدي تري نشان داد. 

وي با اشاره به موضوع تحریم هاي آمریکا و پیروزي راهبرد مقاومت حداکثري ملت صبور ایران در برابر سیاست فشار حداکثري آمریکا
گفت: مقامات آمریکایی هم در دولت قبل و هم در دولت فعلی این شکست را قبول کرده اند. باید با مسائل مربوط به تحریم، مدبرانه و
دلسوزانه برخورد شود تا مشکلات سریعتر از پیش روي دولت و ملت برداشته شود. جهانگیري پیامدهاي منفی کرونا به ویژه در حوزه
اشتغال را یادآور شد و افزود: تنها در بخش خدمات کشور یک میلیون نفر اشتغال از دست رفت، باید به سرعت این مسائل کمرنگ

 
شده و آثار منفی آن به حداقل برسد. 

معاون اول رییس جمهور خشکسالی و آثار منفی آن در حوزه هاي مختلف را خاطر نشان ساخت و گفت: 12 هزار مگاوات برق کشور
از طریق نیروگاه هاي برق آبی تامین می شد که امروز به دو تا سه هزار مگاوات رسیده است و خیلی ها با توجه به پیش بینی ها
درباره کاهش نزولات جوي در پاییز سال جاري پیشنهاد می کنند که باید آب پشت سدها را براي مصرف شرب مردم در گوشه و کنار
کشور نگه داشت. وي در ابتداي سخنان خود ضمن قدردانی از برگزار کنندگان جشنواره ملی زن و علم، گفت: دانشگاهیان در سالهاي
گذشته همراهان مهمی براي مسئولان کشور در گره گشایی از مشکلات پیش روي دولت و مسئولان بوده اند به طوري که در ابتداي
تحریم هاي آمریکا با تعدادي از روساي دانشگاه ها مسائل را درمیان گذاشتم و بلافاصله کارگروه هایی در دانشگاه ها تشکیل شد و
براي هر یک از دغدغه ها در حوزه هاي اقتصادي، سیاسی و اجتماعی راهکار و پیشنهاد به دولت ارائه شد و بنده این پیشنهادات را به

 
وزارتخانه هاي ذیربط و کمیسیون هاي دولت ارجاع دادم تا براي عبور از تحریم ها از آنها استفاده شود. 



جهانگیري تاکید کرد: دانشگاه کانون زنده و حیات بخش و داراي راهکار براي حل مسائل است که باید مورد توجه مسئولان قرار گیرد
زیرا توسعه علم و فناوري از مهمترین جهت گیري هاي کشور است. ایران به توسعه نمی رسد مگر آنکه به توسعه علمی دست یابد و
توسعه علمی و فناوري محقق نمی شود مگر اینکه به دانشگاه ها اهتمام ویژه اي شود. معاون اول رییس جمهور با اشاره به تلاش
دولت براي رفع نیازهاي دانشگاهیان به ویژه در حوزه ارزي، گفت: دولت با همه مضیقه ها تلاش کرد بودجه لازم براي تحقیقات و

 
حمایت از دانشگاهیان را به طور کامل اختصاص دهد اما ما می دانیم که این اقدام در برابر مشکلات و کمبودها بسیار ناچیز است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود بزرگداشت و الگوسازي براي شخصیت هاي علمی در حوزه هاي مختلف را سنتی نیکو و ارزشمند
خواند و با اشاره به بزرگداشت پروفسور مریم میرزاخانی گفت: پروفسور مریم میرزاخانی دانشمندي بزرگ در سطح علمی و بین المللی
بود، به لحاظ رفتار و اخلاق انسانی در عمر کوتاه پربرکت خود، شاخص به حساب می آمد و به عنوان یک زن با فهم مسائل جهان

 
پیرامونی خود بر آورده هاي جهانی و علمی افزود. بنابراین لازم بود که براي ایشان مراسم بزرگداشت برگزار شود. 

جهانگیري با اشاره به اینکه زنان کشور در همه حوزه ها موفق عمل کرده اند به تمام کسانی که مفتخر به دریافت جایزه شده اند
تبریک گفت و افزود: اطمینان دارم که زنان کشور می توانند در همه حوزه هاي علمی، ورزشی و کارآفرینی به الگو مبدل شوند.



ترکیب دو رویکرد متناقض نوآوري

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/04/20

ترجمه: مهدي نیکوئی منبع: european business review : بسیاري از مدیران ارشد همچنان در طراحی یک استراتژي
نوآوري موثر براي عصر دیجیتال با مشکل مواجهند. در زیر، کریستف لوچ و استلیوس کاوادیاس روش هاي تدوین و اجراي استراتژي

 
نوآوري موثر را توضیح می دهند. 

پیش از هر بحثی باید به این سوال پرداخت که «نوآوري
چیست»؟ جوزف شومپیتر این مفهوم را این گونه تعریف می
کند: «نوآوري بهره برداري تجاري از ایده هاي جدید است.»
مفهوم نوآوري نه تنها اشاره به محصولات یا خدمات جدید دارد،
بلکه فرآیندهاي جدید (مانند سیستم تولید تویوتا)، ساختارهاي
جدید (مثل بازار آزاد شرکت اینوسنتیو براي توسعه ایده ها) یا
روش هاي جدید جذب و تعامل با مشتریان (مانند مدل کسب
وکار کرایه خودروي شرکت اوبر) را هم شامل می شود. واضح
است که نوآوري در تمام جنبه هاي ادامه کسب وکار، ممکن

 
است. 

سازمان ها به روش هاي مختلفی نوآوري می کنند. برخی از آنها از گام هاي کوچک اصلاح و بهبود بهره می برند (مانند پروژه هاي
بهبود 6 زیگما یا کارگروه هاي کیفیت در واحدهاي عملیاتی). برخی دیگر از سازمان ها از طریق گام هاي بزرگ در بهبودهاي
چشمگیر و به روزرسانی محصولات و خدمات خود، نوآوري می کنند (این روش نوآوري، همان است که اغلب با عنوان تحقیق و
توسعه، بودجه می گیرد). در نهایت و به ندرت، شاهد نوآوري هاي بنیادین از طریق فناوري هاي تحول آفرین یا ورود به بازارهاي

 
کاملا ناشناخته هستیم. 

با آنکه میزان ریسک این روش هاي نوآوري با یکدیگر تفاوت دارد (نوآوري هاي بنیادین بسیار پرهزینه تر هستند و احتمال
شکستشان زیاد است)، تمام آنها با ویژگی ذاتی ابهام مواجه هستند. در حقیقت نوآوري در علم مدیریت و کسب وکار، مشابه فرآیند
تکامل در زیست شناسی یا فرهنگ جامعه است. این سخن به معناي آن است که یک سازمان باید ایده هاي متنوعی تولید کند
(بیشتر آنها به نتیجه نخواهند رسید) که در نهایت بتواند از منافع قوي ترین ایده هایی که ظرفیت معرفی به بازار یا بهبود محصولات/
خدمات کنونی را دارند، بهره مند شود. آن طور که لینوس پاولینگ، شیمیدان برنده جایزه نوبل می گوید، «بهترین راه براي داشتن

 
یک ایده خوب، داشتن ایده هاي بسیار است.» 

تمام سیستم هاي نوآوري شامل سه گام اساسی می شوند: سازوکاري براي تنوع بخشی به ایده پردازي (نه از طریق فقط یک منبع
ایده پردازي بلکه از طریق منابع بسیاري که بیشتر آنها هم خارج از سازمان واقع هستند)، سازوکاري (پس از ارزیابی و آزمایش اولیه)
براي انتخاب نویدبخش ترین ایده هاي مطرح شده در گام نخست و در نهایت سازوکاري براي پروراندن ایده هاي انتخابی، بهبود آنها و

 
پیگیري آنها تا رسیدن به نتیجه. 



نوآوري چه در واحد تحقیق و توسعه باشد یا در واحدهاي بازاریابی یا تولید، این گام ها را می توان به نحوي مشاهده کرد؛ در غیر این
صورت نوآوري ها نمی توانند به نتیجه برسند. در هر صورت، سیستم هاي نوآوري موفق، نه تنها این سه گام را دارا هستند، بلکه چنان

 
سطح بالایی از هماهنگی و انطباق بین آنها ایجاد کرده اند که بتوانند همگام و یکپارچه با یکدیگر عمل کنند. 

فرآیند هاي نوآوري به گفته توماس ادیسون «نوآوري 99 درصد تلاش است و یک درصد الهام (و القا)». از این رو، منطقی است که
شرکت ها از فرآیندهایی براي پیشبرد نوآوري هاي خود استفاده کنند. ایجاد روش هاي استاندارد و مدون براي انجام کارها، آنها را

 
قادر می سازد تا اقدامات را به طور مکرر و با قابلیت اتکا انجام دهند و نتایج را به شانس یا توانمندي هاي افراد واگذار نکنند. 

ترکیب نوآوري با استاندارد و رویه هاي مدون، کاري متناقض به نظر می رسد؛ اگر این طور نبود، چرا بسیاري از افراد نمی توانند در
سازمان ها و شغل هاي ثابت خود نوآوري کنند و به عنوان مثال براي دست زدن به کارآفرینی، ابتدا استعفا می دهند؟ به رغم منطقی
بودن چنین استدلالی، ترکیب نوآوري و رویه هاي استاندارد ممکن است. براساس تجربیات مستند ده ها سازمان، فرآیندهاي موفق
نوآوري را به طور کلی می توان در دو دسته بالا به پایین یا پایین به بالا قرار داد. فرآیندهاي بالا به پایین، با استراتژي شروع می شوند
(به عنوان مثال، بازارهاي هدف شناسایی شده یا تهدیدهاي رقابتی)، سپس اهداف نوآوري را مشخص می کنند (که اولویت هرکدام از
آنها در پرتفوي نوآوري مشخص می شود) و در گام هاي پایانی، اقدامات تقویت خلاقیت ساختاریافته (مثلا دعوت از مشاوران طراحی

 
بیرونی) و اجراي مراحل رسمی فرآیند انجام می شود. نمونه اي معروف از این فرآیند نظام مند، روش موسوم به مرحله-دروازه است. 

فرآیندهاي بالا و پایین براي زمانی مناسب است که به اصطلاح می گوییم «حرکت بعدي» ما چیست. در این شرایط، دقیقا می دانیم
چه باید بکنیم یا به عنوان مثال کدام نقص محصول باید برطرف شود و به همین دلیل می توان از بالا به پایین براي رسیدن به آن
نوآوري برنامه ریزي کرد. مشکل این فرآیند نوآوري، نوسازي ناکافی آن است. مدیران ارشد اغلب به دلیل خلاقیت شان منصوب نمی
شوند و دلیل انتصاب آنها نتیجه گیري سریع است و به همین دلیل گاهی از جدیدترین اخبار بازار یا روندهاي فناوري غافل می مانند.

 
به عنوان مثال، نسل کنونی مدیران عامل، رسانه هاي اجتماعی و تاثیر آنها بر شیوه رفتار مصرف کنندگان را درك نمی کنند. 

یکی از نمونه هاي شاخص، شرکت زیراکس است که یک واحد تحقیقاتی معروف با نام پارك (پالو آلتو ریسرچ سنتر) دارد. این واحد
تحقیقاتی به صورت بالا به پایین طراحی شده بود تا بتواند به همان نوآوري هاي دلخواه و تعیین شده دست یابد. اما در نهایت، همین
موضوع به بهاي بقایش تمام شد. با تغییر محیط و نسل محصولات الکترونیکی بازار، فرآیند پایین به بالاي شرکت هاي رقیب در تولید
کامپیوتر، رابط کاربري گرافیکی، محاسبات توزیع شده و بسیاري از فناوري هاي دیگر نتیجه بسیار بهتري داد. این وضعیت درحالی
بود که تمام این فناوري ها در صورت نظام مند نبودن فرآیند نوآوري زیراکس، در دسترسشان بود؛ به هر حال، شباهت هاي فراوانی

 
بین آنها و حوزه فعالیت زیراکس وجود داشت و حتی بسیاري از چنین ایده هایی از پایین به سطوح بالاي شرکت پیشنهاد شده بود. 

در هر صورت، زیراکس رویکردي محدودتر درباره کسب وکار و استراتژي خود داشت و ایده هاي تحول آفرین را در مرکز تحقیقات
خود رد می کرد. در انتهاي دهه 1990، شرکت زیراکس به بحران عمیقی دچار شد و به دلیل منسوخ و ضعیف شدن کسب وکارش،
چاره اي به جز تغییر ساختار نیافت. مرکز تحقیقاتی شرکت هم با شروع قرن جدید بسته شد و شرکت هاي رقیب از ایده هاي نشات
گرفته از آن بهره مند شدند (در بین آنها شرکت اپل و بسیاري از دیگر شرکت هاي فناوري دره سیلیکون وجود داشتند). نگاه محدود

 
تیم مدیریتی زیراکس به استراتژي، این بهاي سنگین را برایشان داشت. 

الگوي دوم براي فرآیندهاي نوآوري، الگوي پایین به بالا است که در آن نوآوري و ایده پردازي از کارکنان شروع می شود. این ایده ها
معمولا جدیدتر هستند، گاهی برخلاف استراتژي شرکتند و از همان ابتدا نمی توان حدس زد که نوآوري بعدي چه خواهد بود. از این



مدل نوآوري معمولا براي بهبودهاي فرآیندي در خدمات و خطوط تولید کارخانه ها استفاده می شود. کارکنان عملیاتی به دلیل آنکه
دانش فنی بیشتري نسبت به مدیران ارشد دارند، ایده ها و نظرات خود را براي مواردي مانند بهبود کیفیت یا کاهش ضایعات یا بهبود
رضایت مشتریان ارائه می دهند که منجر به بهبودهاي اغلب کوچک و متعدد می شود. شرکت هایی که به خوبی بتوانند این مدل
نوآوري را اجرا کنند، گاهی می توانند به 10 درصد بهبود سالانه در بهره وري دست یابند که به خودي خود یک مزیت رقابتی فوق

 
العاده است. 

نوآوري هاي پایین به بالا همچنین می توانند به نوآوري هاي تغییردهنده کسب وکار بینجامند. به عنوان مثال، شیرین کننده
مصنوعی اسپرتیم به صورت تصادفی در آزمایش هاي یک شیمیدان شرکت سیرل کشف شد. همین کشف باعث شد شرکت سیرل،
مدل تجاري خود را از داروسازي به محصولات غذایی و مصرفی تغییر دهد. برگه هاي یادداشت برچسبی هم در دهه 1980 باعث
تغییر مدل کسب وکار شرکت تري ام شد اما پیش از آن برخی از ارزیاب هاي نوآوري با آن طرح مخالفت کرده بودند. حتی تغییر
اساسی استراتژي شرکت آي بی ام در دهه 1990 از یک شرکت سخت افزاري با خدمات جانبی به یک شرکت خدماتی با واحدهاي
سخت افزاري به عنوان تامین کننده داخلی، نتیجه پیشنهاد یک مدیر میان رتبه در این شرکت بود. او توانست مدیران شرکت را
متقاعد کند چنین تغییري در مدل کسب وکار به رغم ریسک هایش، بهترین تصمیم ممکن است (البته که باید از تیم مدیریت آن هم
به دلیل تغییر استراتژي قدردانی کرد). به طور مشابه، تغییر اساسی استراتژي شرکت اینتل از ساخت تراشه هاي حافظه به ساخت
تراشه هاي پردازشگر، توسط مدیریت میانی آن پیشنهاد شد؛ فردي که خط تولید و مسیر نوآوري ها را براي این محصول جدید

 
بازطراحی کرد. 

البته هیچ کدام از این رویکردهاي نوآوري کاملا متناقض با دیگري نیستند؛ بلکه می توان براي رسیدن به یک نتیجه بهتر ترکیبی از
آنها را پیش برد. رویکرد بالا به پایین، فرآیند مدیریت را بهبود می بخشد و رویکرد پایین به بالا، ایده هاي متنوع تر و تحول آفرین
تري به بار می آورد. در حقیقت، براساس پژوهش اخیري که روي یک شرکت صنعتی داشتیم، مشخص شد 50 درصد از پروژه هاي

 
استراتژیکی که تیم مدیریت درحال نظارت بر پیشبرد آنها بودند، از ایده هاي کارکنان خط تولید ناشی شده بود. 

البته بسیاري از شرکت ها درك نمی کنند که ترکیب این رویکردها تا چه اندازه اوضاع را غیرنظام مند می کند (موضوعی که به
خودي خود بد نیست). مدیران براي دستیابی به نوآوري بالاتر باید اندکی از کنترل خود بر اوضاع و رویه هاي سازمانی بکاهند. در
حقیقت، نوآورترین سازمان ها گاهی کارهایی انجام می دهند که مدیرعامل آنها را درك نمی کند یا نمی پسندد. به همین دلیل است

 
که در سایر سازمان ها، بسیاري از ایده هاي عالی و تلاش هاي نوآوري در نطفه خفه می شوند. 

یک سازمان نوآور سه سطحی را تصور کنید که هر دو رویکرد نوآوري را با هم ترکیب کرده است. در این شرکت، سطح نخست،
مدیرعامل و تیم مدیریت ارشد است، سطح دوم مدیران میانی و سطح پایین مدیران عملیاتی و کارکنان آنها. در رویکرد بالا به پایین،
اهداف هر تیم و واحد عملیاتی مشخص می شود. این اهداف براساس اهداف و چشم اندازهاي شرکت است که از طریق منابع مرسوم
(مانند روندیابی بازار) تعیین شده است. متعاقب آن براي هر واحد و مدیر عملیاتی، بودجه ها و کارکنان مورد نیاز اختصاص می یابند.
اما از آنجا نوآوري پایین به بالا هم شروع می شود. واحدها در راستاي اهداف خود می توانند به لطف دانش فنی بالاتر، نوآوري هاي
دیگري داشته باشند و در شیوه صرف منابع و بودجه خود تصمیم گیري کنند. آنها همچنین می توانند ایده هاي منابع بیرونی
(مشتریان، فروشندگان و تامین کنندگان) را دریافت کنند، فرآیندهاي تولیدي را بهبود ببخشند و خلاقیت هایی در محصولات و
خدمات ارائه دهند. حتی برخی شرکت ها ممکن است مانند شرکت تري ام براي افزایش خلاقیت و نوآوري کارکنان، اجازه دهند 10

 
تا 15 درصد از زمان روزانه را به کار کردن روي پروژه ها و ایده هاي خود اختصاص دهند. 

این همزیستی بین فعالیت هاي پایین به بالا و بالا به پایین فقط در صورت وجود دو پیش نیاز ممکن است: نخست آنکه باید ساختار



سازمانی و رویه هاي اداري از نوآوري حمایت کنند و ایده هاي کارکنان پذیرفته شود. این ایده ها قرار نیست الزاما توسط مدیرعامل یا
یک مدیر خاص بررسی و تایید شوند؛ بلکه بهترین حالت آن است که هر واحد به صورت مجزا به بررسی و آزمایش ایده هاي خود
بپردازد و بودجه اندکی را به این کار اختصاص دهد. این ایده ها در صورت موفقیت در آزمایش هاي اولیه به سطح بالاتر سازمان
پیشنهاد شده و در نهایت ممکن است به عنوان پروژه هایی استراتژیک مدنظر قرار گیرند. همان طور که گفته شد، در شرکت صنعتی
تحت بررسی ما، 50 درصد از پروژه هاي نوآوري استراتژیک از ایده هاي پایین به بالا نشات گرفته بودند. حتی در برخی از شرکت ها

 
دیده شده است که 30 تا 40 درصد از زمان روزانه کارکنان عملیاتی به فعالیت هاي بهبود اختصاص می یابد نه تولیدات روزانه. 

پیش نیاز دوم براي ترکیب دو رویکرد اصلی نوآوري، وجود ارتباطات و همکاري هاي افقی در سازمان است. براي آنکه واحدهاي موازي
یک سازمان به هماهنگی و همکاري برسند، اهداف واحدها هم باید هماهنگ با یکدیگر باشند. کارکنان هر واحد باید درك کنند که
فعالیت هاي آنها چه نقشی در اهداف کلان سازمان دارد و چگونه بر فعالیت هاي سایر تیم ها و واحدها اثر می گذارد. زمانی که این
درك و احساس مسوولیت نسبت به اثرات فعالیت بر واحدهاي موازي صورت گیرد، ایده هایی مطرح خواهد شد که در راستاي اهداف
کلان شرکت و هماهنگ با فعالیت ها و برنامه هاي سایر واحدها باشد. همچنین به طور ضمنی باید ذهنیت هایی مانند «گرگ تنها»

 
کنار گذاشته شود و فرهنگ ارتباط و مذاکره با سایر واحدها و تیم ها نهادینه شود. 

نگاه موشکافانه به استراتژي نوآوري ایجاد توازن مطلوب بین فرآیندهاي بالا به پایین و پایین به بالاي نوآوري، این سوال را به ذهن

 
متبادر می کند که نقش استراتژي نوآوري در چنین ساختار سازمانی به نسبت آشفته چیست. 

اصل نخست آن است که مدیریت ارشد باید استراتژي نوآوري را به عنوان بخشی اساسی از استراتژي کسب وکار خود بدانند. استراتژي
کسب وکار، وضعیت رقابتی شرکت را تعیین می کند (محصولات/ خدمات، مشتریان، بنیان ها، ترکیب ارزش و ترکیب تامین کنندگان
داخلی و بیرونی). استراتژي تجارت (strategic proposition) بر شیوه عمل در بازار تمرکز دارد و با توجه به تغییرات محیطی
باید به روز شود. در بیشتر صنایع امروز، عمر این استراتژي ها به سه سال یا کمتر رسیده است. با این حساب، استراتژي نوآوري باید

 
متمرکز بر بخش پویا و متغیر موقعیت استراتژیک شرکت باشد. 

اصل دوم، تغییر ذهنیت است. باید این نکته را درك کرد که یک استراتژي درحال تکامل را نمی توان به طور کامل برنامه ریزي کرد.
البته که مدیران ارشد باید برنامه ریزي کنند اما باید بدانند که بخشی از برنامه هاي آنها فقط فرضیه هستند. استراتژي درحال تکامل،
در طول مسیر بالغ می شود و برخلاف یک برنامه مدون، از همان ابتدا تمام نقاط ضعف و قوت مشخص نیست. نوآوري به عنوان هسته

 
یک استراتژي درحال تکامل به بهبود مداوم آن کمک می کند. 

براي کسب بیشترین منافع از استراتژي نوآوري و تکامل مستمر سازمان یا شرکت خود، بخشی از تصمیم گیري ها و اقدامات اجرایی
را به واحدها واگذار کنید؛ بیشترین ایده هاي ممکن را از منابع بیرونی (مانند مشتریان) دریافت کنید؛ بودجه و منابع اختصاص یافته
براي فعالیت هاي غیراستراتژیک و ایده هاي هر واحد را مشخص کنید؛ هر سال به بازنگري در استراتژي کسب وکار با همفکري تمام
کارکنان و واحدها بپردازید و در نهایت هدف خود را نه تنها بهره وري در تولید محصولات و خدمات کنونی، بلکه بازنگري در فعالیت

ها براي انطباق با محیط درحال تغییر قرار دهید.



نکاتی براي تبدیل شدن به متخصص روابط عمومی موفق
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مثل قدیمی معروف «اگر چیزي ارزش انجام دارد، ارزش خوب انجام دادن را هم دارد»، مطمئنا در مورد روابط عمومی صدق می

 
کند. اگر نهایت سعی و تلاش خود را بکنید، اغلب می توانید در جاده نتایج خود، 10، 20، یا 100 مایل بیشتر پیش بروید. 

بر خلاف آگهی هاي تبلیغاتی که در آنها می توان فضاي رسانه اي را با پول خرید، در روابط عمومی، با استفاده از زمانی که صرف می
کنید و قوه تفکرتان، به رسانه ها راه می یابید. در اینجا 10 پیشنهاد براي کمک به شما جهت تبدیل شدن به بهترین متخصص روابط

 
عمومی ممکن براي تجارت تان آورده شده است. 

چه روابط عمومی کار حرفه اي تمام وقت باشید و چه مدیرعامل، یا کارآفرینی که مسوولیت امور روابط عمومی شریک خود را به

 
عهده گرفته اید، این پیشنهادها به عنوان یکی از ابزارها و اطلاعات بی نهایت زیادي که در اختیار دارید، به شما کمک می کنند. 

مدیرعامل شرکت را تحت تاثیر قرار دهید این نکته، مخصوص خوانندگانی است که براي شرکت هاي روابط عمومی کار می کنند، چه
در بخش هاي روابط عمومی و چه به طور خصوصی قبل از ملاقات مهم با مشتري، مثل مدیرعامل، یا مدیران دیگري که قرار است با
آنها همکاري کنید، سعی کنید بفهمید او به چه چیزهایی علاقه مند است (معمولا می توانید از روي برگه سوابق یا زندگی نامه او، در
وب سایت شرکت، این موضوع را بفهمید)، در کدام کالج تحصیل کرده، یا اطلاعات جالب دیگر. اگر بتوانید یکی، دو جمله در مورد

 
چیزي که شخصا براي وي جالب باشد، بپرانید، به شما کمک می کند روي او تاثیر بگذارید. 

عضو یک باشگاه روابط عمومی شوید انجمن هاي روابط عمومی یا باشگاه روابط عمومی محلی تان، به شما کمک می کنند در راس
وقایع جاري در صنعت روابط عمومی قرار بگیرید. این گونه گروه ها، همچنین ابزار شبکه سازي خوبی هم هستند، همچنین، به باشگاه
ها یا انجمن هاي تبلیغاتی و بازاریابی هم سري بزنید. هرچند آنها به طور محض به روابط عمومی اختصاص ندارند، غالبا گروه، بخش

 
سازمانی، سمینار، یا نشریاتی دارند که به طور مفصل و عمیق به روابط عمومی می پردازند. 

اگر تازه به حرفه روابط عمومی وارد شده اید، این گونه گروه ها می توانند به منزله وقایع جاري معدن طلا براي شما باشند. اجازه
ندهید این واقعیت که اعضاي بسیاري باتجربه تر از شما هستند، به هیچ وجه شما را بترساند؛ مردم از نشان دادن دانش خود به
دیگران و کمک به آنها، به خصوص مبتدیان، لذت می برند. انجام این کار باعث می شود احساس باهوش بودن کنند و اگر از آنها
سوال بپرسید، ذوق زده می شوند. رابطه سازي در جلسات، توصیه هاي روابط عمومی اي را براي شما فراهم می آورد که در غیر این

 
صورت می توانست بسیار هزینه داشته باشد. 

براي خودتان بوق بزنید براي خودتان هم تبلیغ کنید، نه فقط براي مشتري یا کارتان، براي اینکه به مشتریان بالقوه یا ناظران نشان
دهید می توانید مطالبی در مورد شرکت تجاري آنها در مطبوعات به چاپ برسانید، چه راهی بهتر از به چاپ رساندن مطالبی در مورد
خودتان در مطبوعات؟ وقتی مشتري بالقوه، شما را از طریق دیدن یا خواندن مطلبی در مورد شما در رسانه ها بشناسد، امتیاز مهمی

 
به دست آورده اید. 

در مورد خود و کسب وکارتان در جمع صحبت کنید براي دستیابی سریع به شهرت چه راهی بهتر از تبدیل شدن به یک سخنران



 
وجود دارد؟ شروع کنید به صحبت، تا مردم گوش بدهند و شما را بشناسند. 

دفاتر سخنرانی ها همیشه به دنبال منابع با معلوماتی در زمینه هاي متنوع هستند و می توانند شما را مقابل بسیاري از گروه ها و
صنایع مختلف قرار دهند. این سخنرانی ها فرصت رابطه سازي عالی دیگري هستند. با تعدادي کافی از مردم، در مورد وقایعی بسیار

 
صحبت کنید و حتی در زمینه کاري خودتان، مشهور هم بشوید. 

نگرش مثبتی داشته باشید خودتان را باور کنید. در حرفه روابط عمومی، با افراد بسیاري ملاقات خواهید کرد- مشتریان، همکاران و
ناظران- که آن کارهایی را که نمی شود انجام داد، به شما می گویند. اگر اجازه بدهید شک و تردید نسبت به خودتان، سر راه

 
غرایزتان قرار گیرد طول عمر حرفه اي کوتاه، یا حداقل، نه چندان رضایت بخش خواهید داشت. 

اجازه ندهید دیگران به جاي شما در مورد این مساله تصمیم بگیرند که آیا موافقید یا نه. وقتی آنچه می خواهید، دارید و صادقانه،
بدون صدمه زدن به دیگران به آن به دست می یابید، پس موفقید. موفقیت و شکست بیشتر شرایطی موقتی است تا دائمی. در تجارت
همواره فراز و نشیب وجود دارد. درست همان طور که شما مشتري را به این خاطر از دست می دهید که رابطتان در شرکت، موقتا از
کار برکنار شده است، این امکان هم وجود دارد یک شرکت رقیب بزرگ تر، شما را با حق الزحمه اي بالاتر استخدام کند. اگر
مشتریانتان می گویند شما بهترین متخصص روابط عمومی اي هستید که تا به حال استخدام کرده اند، به خودتان مغرور نشوید؛ به
همین ترتیب، اگر هم مشتري دیگري از شما و کارتان راضی نبود، افسرده و ناامید نشوید. همان گونه که سر وینستون چرچیل گفت:

 
«موفقیت عبارت است از توانایی تحمل شکست پشت شکست، بدون از دست دادن حرارت و انگیزه.» 

باب کالیان، نویسنده و کارآفرین موفق می گوید: «من دریافته ام تنها رازي که موفقیت را قطعی می کند، این است که نتوانید
شکست بخورید، مگر در صورتی که کار را رها کنید، حقیقتا به همین سادگی است.» به تعریفی از موفقیت براي خودتان برسید.
تعریف من از موفقیت این است: «انجام آنچه می خواهم انجام دهم، در همان زمان و مکانی که می خواهم آن را انجام دهم و دریافت

 
پول خوب- گاهی هم خیلی خیلی خوب- به ازاي آن.» 

 
منبع: کتاب روابط عمومی به زبان آدمیزاد 

انتشارات کاروان



تحلیل جهانگیري از هماهنگی قوا
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دنیاي اقتصاد : معاون اول رئیس جمهور با اشاره به چالش ها و ابرچالش هاي پیش روي کشور گفت: مهم ترین راهکار براي
مقابله با این چالش ها و عبور از بحران هاي پیش رو انسجام و همبستگی داخلی است. به گزارش «ایسنا» اسحاق جهانگیري صبح
دیروز در مراسم اختتامیه چهارمین جشنواره ملی زن و علم(جایزه مریم میرزاخانی) با اشاره به مسائل و مشکلاتی نظیر خشکسالی و
کمبود آب، شیوع بیماري کرونا و تحریم هاي ظالمانه آمریکا گفت: دعوت رئیس جمهور منتخب و رئیس جدید قوه قضائیه از جریان

 
هاي سیاسی براي ارائه پیشنهاد و راهکار به منظور عبور از بحران هاي پیش روي کشور اقدام پسندیده اي است. 

ما در این شرایط نیاز به گفت وگو، افزایش همدلی و به رسمیت
شناختن نخبگان و سرمایه هاي فکري کشور داریم تا بتوانیم از
همه ظرفیت ها براي حل مسائل مردم استفاده کنیم. او اظهار
کرد: اینکه سران سه قوه مجریه، مقننه و قضائیه از یک جریان
سیاسی هستند و نهادهاي حاضر نیز نوعا از آنها حمایت می
کنند و از همان جریان هستند می تواند به حل مسائل کشور
کمک کند اما آنچه مهم تر از همه اینهاست همراهی و همدلی
مردم است تا دولت با پشتوانه همه مردم و برنامه ریزي عالمانه
بتواند مشکلات را حل وفصل کند. جهانگیري تصریح کرد: اگر

نتوانیم به موقع با مشکلات و چالش ها مقابله کنیم آنها به مسائل پیچیده اي تبدیل می شوند. امروز موضوع آب یکی از بزرگ ترین
مشکلات کشور است به طوري که وقتی شایعه انتقال آب از جا یی به جاي دیگر منتشر می شود فورا به مساله اي سیاسی و امنیتی
تبدیل می شود. معاون اول رئیس جمهور گفت: زمانی که برخی هشدار می دادند که باید برداشت از آب هاي زیرزمینی را محدود
کنیم، عده اي دیگر می گفتند در برداشت از آب ها نباید بخل داشت. بگذارید سطح زیرکشت محصولات کشاورزي بیشتر شود اما
امروز شاهد هستیم که دشت هاي کشور دچار برون نشست شده اند و حتی در تامین آب شرب مردم با مشکل مواجه شده ایم. این
واقعیت نشان می دهد که باید به هشدارهاي دانشمندان و دلسوزان در عرصه هاي مختلف توجه جدي تري نشان داد. او با اشاره به
موضوع تحریم هاي آمریکا و پیروزي راهبرد مقاومت حداکثري ملت صبور ایران در برابر سیاست فشار حداکثري آمریکا گفت: مقامات
آمریکایی هم در دولت قبل و هم در دولت فعلی این شکست را قبول کرده اند. باید با مسائل مربوط به تحریم، مدبرانه و دلسوزانه
برخورد شود تا مشکلات سریع تر از پیش روي دولت و ملت برداشته شود. جهانگیري پیامدهاي منفی کرونا به ویژه در حوزه اشتغال
را یادآور شد و افزود: تنها در بخش خدمات کشور یک میلیون نفر اشتغال از دست رفت، باید به سرعت این مسائل کمرنگ شده و آثار
منفی آن به حداقل برسد. معاون اول رئیس جمهور خشکسالی و آثار منفی آن را در حوزه هاي مختلف خاطرنشان کرد و گفت: 12
هزار مگاوات برق کشور از طریق نیروگاه هاي برق آبی تامین می شد که امروز به 2 تا 3 هزار مگاوات رسیده است و خیلی ها با توجه
به پیش بینی ها درباره کاهش نزولات جوي در پاییز سال جاري پیشنهاد می کنند که باید آب پشت سدها را براي مصرف شرب مردم
در گوشه و کنار کشور نگه داشت. او در ابتداي سخنان خود ضمن قدردانی از برگزار کنندگان جشنواره ملی زن و علم، گفت:
دانشگاهیان در سال هاي گذشته همراهان مهمی براي مسوولان کشور در گره گشایی از مشکلات پیش روي دولت و مسوولان بوده
اند به طوري که در ابتداي تحریم هاي آمریکا با تعدادي از روساي دانشگاه ها مسائل را درمیان گذاشتم و بلافاصله کارگروه هایی در
دانشگاه ها تشکیل شد و براي هر یک از دغدغه ها در حوزه هاي اقتصادي، سیاسی و اجتماعی راهکار و پیشنهاد به دولت ارائه شد و



بنده این پیشنهادها را به وزارتخانه هاي ذي ربط و کمیسیون هاي دولت ارجاع دادم تا براي عبور از تحریم ها از آنها استفاده شود.
جهانگیري با اشاره به اینکه زنان کشور در همه حوزه ها موفق عمل کرده اند به تمام کسانی که مفتخر به دریافت جایزه شده اند

تبریک گفت و افزود: اطمینان دارم که زنان کشور می توانند در همه حوزه هاي علمی، ورزشی و کارآفرینی به الگو مبدل شوند.



چهار علت سقوط از نردبان رقابت
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دنیاي اقتصاد : چرا رتبه ایران در شاخص رقابت پذیري جهانی تنزل یافت؟ مرکز پژوهش هاي مجلس با بررسی جایگاه ایران در
نردبان رقابت در یک دوره 9ساله، چهار دلیل را عامل سقوط رتبه کشور در گزارش مجمع جهانی اقتصاد می داند. ارزیابی ها نشان می
دهد بیشترین افت و نوسان رتبه ایران در فاصله سال هاي 2011 تا 2019، به ترتیب به ارکان «ثبات اقتصاد کلان»، «نهادها»،
«مهارت ها» و «پویایی کسب وکار» برمی گردد. جایگاه نامناسب ایران در این ارکان چهارگانه، تبعاتی براي رقابت به دنبال داشته که

 
مهم ترین آنها فضاي نااطمینانی، عدم پیش بینی پذیري سرمایه گذاري ها و فعالیت هاي اقتصادي است. 

رتبه ایران در گزارش رقابت پذیري جهانی که مجمع جهانی
اقتصاد منتشر می کند، در سال هاي اخیر نسبت به گذشته بدتر
شده و از 69 در سال 2011 به 99 در سال 2019 رسیده است.
تحلیل ها حاکی است این موضوع در افت وخیز رتبه کشور در
چهار رکن از ارکان 12گانه ریشه دارد. بیشترین افت و نوسان

رتبه ایران، به ترتیب در ارکان «ثبات اقتصاد کلان»، «نهادها»، «مهارت ها» و «پویایی کسب وکار» بوده است. ثبات اقتصاد کلان
بدترین رتبه را دارد و ایران در آخرین گزارش مجمع، رتبه 134 را از میان 140 کشور کسب کرده که نشان دهنده وجود فضاي
نااطمینانی و پیش بینی نا پذیري سرمایه گذاري ها و فعالیت هاي اقتصادي است. نامناسب بودن رتبه ایران در رکن نهادها نیز حاکی
از بستري از نااطمینانی است که دلیل آن به فقدان شفافیت، بار مقررات اضافی و آمادگی پایین دولت براي پاسخگویی برمی گردد. در
حوزه مهارت ها نیز کمبود مهارت با وجود سطح بالاي آموزش از نقاط ضعف کشور است. در رکن پویایی کسب وکار هم به دلیل عدم

 
سهولت ورود کسب وکارها به بازار و شکل نگرفتن فضاي رقابتی، رتبه ایران نامناسب ارزیابی شده است. 

از سال 2018 مجمع جهانی اقتصاد روش شناسی گزارش رقابت پذیري جهانی را برمبناي انقلاب صنعتی چهارم تغییر داد. به دنبال
همین تغییر در سال2018، روند تنزل رتبه ایران تشدید شد. پیش از آن نیز وضعیت ایران مطلوب نبود. گزارش رقابت پذیري جهانی
نشان می دهد وضعیت کشور با وجود نوسانات اندك، از رتبه 69 در سال 2011 به 99 در سال 2019 تنزل یافته است. در ضمن
جایگاه ایران در منطقه هفدهم است، درحالی که طبق ماده 22 قانون برنامه ششم توسعه مصوب 1395، دولت مکلف است رتبه ایران
را در شاخص رقابت پذیري جهانی به جایگاه سوم در میان کشورهاي منطقه ارتقا دهد، حال آنکه این گزارش نشان می دهد چنین

 
هدفی محقق نشده است. مرکز پژوهش هاي مجلس در گزارشی به بررسی رقابت پذیري ایران طی 9سال پرداخته است. 

رقابت پذیري ایران محاسبه مجمع جهانی اقتصاد براي رتبه ایران با دو رویکرد متفاوت در سال 2017، اختلاف 19رتبه را نشان می
دهد. بنابراین تغییر روش شناسی بیش از تغییر امتیاز مولفه هاي تعیین کننده رقابت پذیري در ایران، در بدتر شدن رتبه کشور تاثیر
داشته است. همچنین می توان دریافت که با مبنا قراردادن چارچوب جدیدي که مجمع جهانی اقتصاد براي سنجش بهره وري و رشد

 
اقتصادي بلندمدت کشورها برگزیده، ایران توانایی کمتري براي رقابت پذیري با سایر کشورها دارد. 

براساس رتبه ایران در 12رکن رقابت پذیري در سال هاي 2011 تا 2019 بررسی نقاط ضعف ایران در توانایی رقابت پذیري با سایر



کشورها از دو منظر قابل تحلیل است. اول اینکه تغییرات رتبه ارکان رقابت پذیري براي ایران نشان می دهد در ارکان بازار نیروي کار،
بازار کالا و بازارهاي مالی به صورت پایداري در طول سال هاي گذشته وضعیت نامطلوبی وجود داشته است. در واقع قوانین و مقررات
بازار کار در ایران تسهیل کننده فضاي تولید نیست، مداخلات قیمتی دولت در بازار کالا به اشکال مختلف تعرفه ها و یارانه ها مانع از

 
شکل گیري محیط رقابتی است و براي رفع انحصارات و انواع رانت تلاش موثري نمی شود. 

همچنین مشکلات نظام بانکی، مانع هدایت و استفاده بهینه نقدینگی در مسیر سرمایه گذاري هاي مولد است. این در حالی است که
عموما نقطه ضعف کشورهاي در حال توسعه، بیش از هر چیز در رکن ظرفیت نوآوري است که ایران در این رکن تقریبا در متوسط
جهانی قرار دارد. از منظري دیگر نیز می توان وضعیت اقتصادي ایران را بررسی کرد. پس از تغییر رویکرد مجمع جهانی اقتصاد در
سال 2018 (و تطبیق وضعیت کشورها با رویکرد جدید در سال 2017) مولفه ها و ارکان دیگري نیز نقاط ضعف جدیدي را نمایان می

 
کنند. 

چهار رکنی که بیشترین نوسان در آنها پس از تغییر روش شناسی ایجاد شده است، نشان می دهد با محاسبه شاخص پراکندگی
متغیر رتبه در 12رکن رقابت پذیري، بیشترین افت و نوسان رتبه پس از تغییر رویکرد به ترتیب در ارکان ثبات اقتصاد کلان، نهادها،
مهارت ها و پویایی کسب وکار بوده است. مولفه هاي رکن ثبات اقتصاد کلان از پنج مولفه (توازن بودجه دولت، نرخ پس انداز ملی،
تورم، بدهی دولت و رتبه بندي اعتباري دولت) در رویکرد قبلی به دو مولفه (تورم و شاخص بدهی دولت) در رویکرد جدید کاهش
یافته است. ایران در مولفه تورم طبق روش شناسی قبلی هم رتبه نامناسبی داشته، اما با حذف مولفه هایی با رتبه خوب براي ایران
مانند نرخ پس انداز ملی، وزن مولفه هاي نامناسبی همچون تورم به شدت زیاد شده و رتبه ایران در رکن ثبات اقتصاد کلان بسیار
بدتر از رتبه در رویکرد قبلی محاسبه شده است. به هر حال رتبه نامناسب کشور در این رکن نشان دهنده وجود فضاي نااطمینانی و

 
پیش بینی ناپذیري سرمایه گذاري ها و فعالیت هاي اقتصادي است. 

رکن نهادها بستري امن را که براي فعالان اقتصادي انگیزه سرمایه گذاري و تولید ایجاد می کند، نشان می دهد. در این رکن افزودن
مولفه هاي جدیدي مانند شفافیت بودجه و آزادي مطبوعات که ایران وضعیت بسیار نامناسبی در آنها دارد، همچنین بدتر شدن رتبه
کشور در حوزه هاي فساد، حکمرانی شرکتی و عملکرد بخش عمومی که در رویکرد قبلی نیز مورد سنجش قرار می گرفتند، موجب
افت شدید رتبه کشور در رکن نهادها شده است. مقایسه بین المللی نیز نشان می دهد ضعیف ترین عوامل در رکن نهادها نسبت به
متوسط جهانی، شفافیت و عملکرد بخش عمومی است که بار مقررات اضافی و سطح آمادگی براي آینده را نشان می دهد. در رکن
مهارت ها که در رویکرد جدید جایگزین رکن «آموزش عالی و حرفه اي» شده، مولفه ها بیش از آنکه کمیت آموزش را مورد سنجش
قرار دهند، کیفیت مهارت نیروي انسانی را ارزیابی می کنند؛ بنابراین یکی از نقاط ضعف کشور، یعنی کمبود مهارت ها را با وجود
سطح بسیار بالاي آموزش نمایان می کنند. در رکن پویایی کسب وکار که جایگزین «پیشرفته بودن بنگاه هاي تجاري» در رویکرد
قبلی شده، افزودن مولفه هایی که سهولت ورود و خروج کسب و کارها به بازار و شکل گیري فضاي رقابتی را ارزیابی می کند، رتبه
نامناسب تري را براي ایران نسبت به روش قبل رقم زده است. این مولفه ها که در زیررکن الزامات مدیریتی می گنجند، ساده ترین
بعد ساخت اکوسیستم نوآوري هستند که نسبت به سایر ابعاد (تحقیق و توسعه، فرهنگ کارآفرینی، تعامل و تنوع و تجاري سازي) کم

 
هزینه، در دسترس و بدون نیاز به تغییرات فرهنگی هستند. 

سخن آخر افت رتبه ایران در سال هاي اخیر علاوه بر کاهش امتیاز در مولفه هایی که در هر دو روش شناسی مشترك بوده اند، عمدتا
ناشی از ضعف ایران در مولفه هاي جدیدي است که در روش شناسی جدید به عنوان معیار ارزیابی اضافه شده اند و می توان دریافت
طبق رویکرد جدید گزارش رقابت پذیري جهانی، اقتصاد ایران انعطاف پذیري و چابکی لازم را براي تطبیق با تغییرات ناشی از انقلاب
صنعتی چهارم ندارد. براي بهبود توانایی رقابت پذیري کشور براساس رویکرد جدید، باید در جهت ایجاد ثبات اقتصاد کلان، تقویت



نهادها به ویژه ایجاد شفافیت و تقویت توانایی دولت در پاسخگویی به تغییرات آینده و تطبیق چارچوب حقوقی با تغییرات
تکنولوژیکی، افزایش مهارت هاي نیروي کار و کاهش موانع ورود و خروج کسب و کارها تلاش کرد.



استاد دانشگاه آزاد اسلامی واحد علوم و تحقیقات برگزیده جشنواره ملی زن و

علم شد

منبع: آناشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/04/20

استاد دانشگاه آزاد اسلامی واحد علوم و تحقیقات برگزیده جشنواره ملی زن و علم (جایزه میرزاخانی) شد.

 
استاد دانشگاه آزاد اسلامی واحد علوم و تحقیقات برگزیده جشنواره ملی زن و علم (جایزه میرزاخانی) شد. 

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري آنا از روابط عمومی دانشگاه
آزاد اسلامی، در اختتامیه چهارمین جشنواره ملی زن و علم
(جایزه میرزاخانی) که با حضور معاون اول رئیس جمهور و وزیر
علوم، تحقیقات و فناوري برگزار شد، از دکتر لعبت تقوي عضو
هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد علوم و تحقیقات به

 
عنوان یکی از برگزیدگان این جشنواره تقدیر به عمل آمد. 

لعبت تقوي دانشیار دانشکده منابع طبیعی و محیط زیست
دانشگاه آزاد اسلامی واحد علوم و تحقیقات، در بخش کشاورزي،

 
دامپزشکی و محیط زیست این رقابت و رده سنی زیر 40 سال، در جشنواره ملی زن و علم (جایزه میرزاخانی) برگزیده و تقدیر شد. 

 
همچنین در چهارمین جایزه مریم میرزاخانی از برترین هاي این جایزه و برگزیدگان بخش سرآمدان و جایزه یونسکو تقدیر شد. 

این رویداد ملی با هدف تجلیل از زنان نخبه و فعال علمی، فرهنگی و اجتماعی، توسط معاونت فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم،
تحقیقات و فناوري و با همکاري معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده با تکیه بر شاخص هاي علمی (از قبیل دریافت جوایز
ملی و بین المللی، ابداعات و اختراعات، طرح هاي علمی برجسته، کتاب، مقالات، تعاملات علمی بین المللی و ...) و شاخص هاي
فرهنگی و اجتماعی (نقش آفرینی زنان در موضوعاتی از قبیل فعالیت هاي شاخص در زمینه کارآفرینی، فعالیت هاي برجسته
اجتماعی و داوطلبانه فرهنگی، فعالیت هاي خیریه، محرومیت زدایی از مناطق محروم، قرآن پژوهی، ایثار و فداکاري، محیط زیست،

 
فعالیت در زمینه گسترش تمدن ایرانی اسلامی، گسترش زبان فارسی در زمینه تخصصی و…) برگزار شده است. 

انتهاي پیام/4040/



تسهیلات از شهرستان ،حساب بانکی خارج از کاشمر

منبع: روزنامه خراسانشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/04/19

تسهیلات از شهرستان ،حساب بانکی خارج از کاشمر

مهدیان-سرپرست امور شعب بانک ملی و دبیر شوراي
هماهنگی بانک هاي کاشمرگفت:اگرچه بسیاري از
واحدهاي تولیدي مستقر در شهرك صنعتی کاشمر براي
ایجاد و راه اندازي مجموعه تولیدي شان از شبکه بانکی
شهرستان تسهیلات دریافت کرده اند، اما متأسفانه برخی از
این واحدها تراکنش وحساب بانکی شان در بانک هاي
خارج از شهرستان است.وي با اشاره به این که میانگین
شبکه بانکی کاشمر نسبت مصارف و منابع آن بیش از 90

درصد است، افزود: با توجه به جذب نکردن منابع مالی، شاهد بروز مشکلاتی در شبکه بانکی شهرستان هستیم. به گزارش خراسان
رضوي، صبوري در جلسه شوراي بانک هاي کاشمر که به منظور تجلیل از بانک هاي عامل و کارآفرینان برتر کمیته امداد برگزار شد،
اظهار کرد: اگرچه بسیاري از واحدهاي تولیدي مستقر در شهرك صنعتی کاشمر براي ایجاد و راه اندازي مجموعه تولیدي شان از
شبکه بانکی شهرستان تسهیلات دریافت کرده اند، اما متأسفانه برخی از این واحدها حساب بانکی وتراکنش هایشان در بانک هاي
خارج از شهرستان است. وي با بیان این که جذب نکردن منابع باعث بروز مشکلاتی در شبکه بانکی شده است، خاطر نشان کرد: منابع
بانکی کاشمر به شدت افت کرده است به طوري که بسیاري از بانک ها با گذشت سه ماه از سال، هنوز به مانده پایانی سال گذشته
نرسیده اند و این مهم یک مشکل عدیده براي شبکه بانکی و پرداخت تسهیلات ایجاد کرده است. دبیر شوراي هماهنگی بانک هاي
کاشمر با اشاره به این که سرمایه گذاران و فعالان اقتصادي که در کاشمر فعالیت دارند و از شبکه بانکی شهرستان تسهیلات دریافت
کرده اند، منابع شان در بانک هاي مشهد و تهران است، یادآور شد: تمامی این موارد را به صورت موردي به فرماندار اعلام کردیم. وي
ادامه داد: اگر این منابع در شبکه بانکی کاشمر باشد به طورقطع به توان افزایش وام دهی و تسهیلات بانکی کمک خواهد کرد. صبوري
با اذعان به این که منابع شبکه بانکی مشکل ساز و به یک معضل تبدیل شده است، یادآور شد: قطعا اگر منابع فعالان اقتصادي کاشمر
در بانک هاي شهرستان باشد توان پرداخت تسهیلات افزایش می یابد. وي در ادامه خدمت به محرومان جامعه را از افتخارات شبکه
بانکی دانست و تصریح کرد: متأسفانه اعتبارات تبصره 16 دیر ابلاغ می شود و عملا تا پایان سال فشار زیادي به همکاران بانک ها
تحمیل می شود، این مهم در استان نیز مطرح شده است که امیدواریم راهکاري اندیشیده شود تا اعتبارات زودتر ابلاغ شود. چرا که با

 
ابلاغ این اعتبارات در سه ماه پایانی سال به دلیل مصارف و منابع بانکی با مشکلاتی مواجه هستیم. 

 
پرداخت تسهیلات اشتغال به مددجویان تحت پوشش کمیته امداد 

معاون برنامه ریزي و عمرانی فرماندار کاشمر نیز با اشاره به این که از سرمایه گذاران، فعالان اقتصادي و صاحبان واحدها در کاشمر
انتظار داریم که منابع و حساب هاي بانکی شان در این شهرستان باشد، گفت: همان طور که فعالان واحدهاي تولیدي در شهرستان
انتظار دارند زیرساخت ها و مشکلات شان در شهرستان رسیدگی و حل شود، انتظار داریم منابع شان در بانک هاي همین شهرستان
باشد تا از محل آن علاوه بر حمایت از اشتغال و تولید، شهروندان کاشمري نیز از آن بهره مند شوند. مهدي نایه با تقدیر از همراهی و
همکاري شبکه بانکی و ادارات و نهادها در زمینه پرداخت تسهیلات اشتغال به مددجویان تحت پوشش کمیته امداد یادآور شد: یکی از
رسالت هاي کمیته امداد بحث خودکفایی خانواده هاي تحت پوشش است به طوري که یکی از روش هاي خوب ،بحث تسهیل و کمک



به راه اندازي کسب و کارهاي خرد است. وي ادامه داد: زمانی که یک خانواده تحت پوشش در حوزه تولیدي وارد می شود و یک
کسب و کار راه می اندازد از بار هزینه اي دولت کاسته می شود و توان تولیدي و درآمدي کشور افزایش می یابد.در ادامه رئیس
کمیته امداد کاشمر نیز شناسایی نیازمندان و محرومان و دیگري موضوع توانمندسازي خانواده ها را دو وظیفه اصلی کمیته امداد بیان
کرد و افزود: موضوع توانمندسازي سرلوحه کمیته امداد است، ایجاد برنامه توانمندسازي و اشتغال و خودکفایی به صورت کوتاه مدت،
متوسط و بلند مدت براي تمامی خانوارهاي تحت پوشش تعیین شده است و افرادي که وارد این مجموعه می شوند باید طی یک
مقطع زمانی از این خدمات بهره مند و از چرخه حمایت کمیته امداد خارج شوند.علیرضا آرامیان با بیان این که سرلوحه توانمندسازي
خانواده و رسیدن به این هدف، بحث اشتغال و کارآفرینی است و تنها در سال گذشته 171 خانواده به خودکفایی رسیدند، اظهار کرد:
جامعه هدف و دریافت کنندگان تسهیلات اشتغال دو گروه هستند، گروه اول خانواده هاي کمک معیشت بگیر کمیته امداد هستند که
هم اکنون 6 هزار و 300 خانواده کمک معیشت بگیر با جمعیت 11 هزار و 800 نفر داریم که در اولویت اول قرار دارند به طوري که
60 درصد تسهیلات باید به این خانواده ها پرداخت شود.وي ادامه داد: گروه دوم خانواده هاي نیازمند تک و چندخدمتی هستند، این
خانواده ها کسانی هستند که نزدیک به بیکاري هستند یا اشتغال ناقص دارند یا این که ناامید از یافتن کار هستند که هزار و 20
خانواده با جمعیت 2 هزار و 300 نفر داریم.رئیس کمیته امداد کاشمر با بیان این که تسهیلات در قالب سه نوع به جامعه هدف
پرداخت می شود، افزود: وام هدایت نظام شغلی یا خوداشتغالی تا سقف 50 میلیون تومان و بازپرداخت طی 5 تا 7 سال است.آرامیان
تسهیلات کارفرمایی را سومین وام پرداختی به متقاضیان بیان و خاطر نشان کرد: این تسهیلات در واقع به کارفرمایان به عنوان یک
بسته تشویقی پرداخت می شود به طوري که کارفرما به ازاي هر فردي که از کمیته امداد به کارگیري کند مبلغ 50 میلیون تومان
تسهیلات دریافت می کند، همچنین اگر کارفرما تمایلی به استفاده از تسهیلات نداشت سرانه بیمه اجتماعی فرد به کارگیري شده به
مدت 2 سال از سوي کمیته امداد پرداخت می شود و این فرصت خوبی براي کارآفرینان و افرادي است که می توانند نیروي کار مورد

نیاز را از جامعه هدف خانواده هاي محروم و نیازمند به کارگیري کنند.



تسهیلات از شهرستان حساب بانکی خارج از کاشمر
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تسهیلات از شهرستان حساب بانکی خارج از کاشمر

مهدیان-سرپرست امور شعب بانک ملی و دبیر شوراي
هماهنگی بانک هاي کاشمرگفت:اگرچه بسیاري از
واحدهاي تولیدي مستقر در شهرك صنعتی کاشمر براي
ایجاد و راه اندازي مجموعه تولیدي شان از شبکه بانکی
شهرستان تسهیلات دریافت کرده اند، اما متأسفانه برخی از
این واحدها تراکنش وحساب بانکی شان در بانک هاي
خارج از شهرستان است.وي با اشاره به این که میانگین
شبکه بانکی کاشمر نسبت مصارف و منابع آن بیش از 90

درصد است، افزود: با توجه به جذب نکردن منابع مالی، شاهد بروز مشکلاتی در شبکه بانکی شهرستان هستیم. به گزارش خراسان
رضوي، صبوري در جلسه شوراي بانک هاي کاشمر که به منظور تجلیل از بانک هاي عامل و کارآفرینان برتر کمیته امداد برگزار شد،
اظهار کرد: اگرچه بسیاري از واحدهاي تولیدي مستقر در شهرك صنعتی کاشمر براي ایجاد و راه اندازي مجموعه تولیدي شان از
شبکه بانکی شهرستان تسهیلات دریافت کرده اند، اما متأسفانه برخی از این واحدها حساب بانکی وتراکنش هایشان در بانک هاي
خارج از شهرستان است. وي با بیان این که جذب نکردن منابع باعث بروز مشکلاتی در شبکه بانکی شده است، خاطر نشان کرد: منابع
بانکی کاشمر به شدت افت کرده است به طوري که بسیاري از بانک ها با گذشت سه ماه از سال، هنوز به مانده پایانی سال گذشته
نرسیده اند و این مهم یک مشکل عدیده براي شبکه بانکی و پرداخت تسهیلات ایجاد کرده است. دبیر شوراي هماهنگی بانک هاي
کاشمر با اشاره به این که سرمایه گذاران و فعالان اقتصادي که در کاشمر فعالیت دارند و از شبکه بانکی شهرستان تسهیلات دریافت
کرده اند، منابع شان در بانک هاي مشهد و تهران است، یادآور شد: تمامی این موارد را به صورت موردي به فرماندار اعلام کردیم. وي
ادامه داد: اگر این منابع در شبکه بانکی کاشمر باشد به طورقطع به توان افزایش وام دهی و تسهیلات بانکی کمک خواهد کرد. صبوري
با اذعان به این که منابع شبکه بانکی مشکل ساز و به یک معضل تبدیل شده است، یادآور شد: قطعا اگر منابع فعالان اقتصادي کاشمر
در بانک هاي شهرستان باشد توان پرداخت تسهیلات افزایش می یابد. وي در ادامه خدمت به محرومان جامعه را از افتخارات شبکه
بانکی دانست و تصریح کرد: متأسفانه اعتبارات تبصره 16 دیر ابلاغ می شود و عملا تا پایان سال فشار زیادي به همکاران بانک ها
تحمیل می شود، این مهم در استان نیز مطرح شده است که امیدواریم راهکاري اندیشیده شود تا اعتبارات زودتر ابلاغ شود. چرا که با

 
ابلاغ این اعتبارات در سه ماه پایانی سال به دلیل مصارف و منابع بانکی با مشکلاتی مواجه هستیم. 

 
پرداخت تسهیلات اشتغال به مددجویان تحت پوشش کمیته امداد 

معاون برنامه ریزي و عمرانی فرماندار کاشمر نیز با اشاره به این که از سرمایه گذاران، فعالان اقتصادي و صاحبان واحدها در کاشمر
انتظار داریم که منابع و حساب هاي بانکی شان در این شهرستان باشد، گفت: همان طور که فعالان واحدهاي تولیدي در شهرستان
انتظار دارند زیرساخت ها و مشکلات شان در شهرستان رسیدگی و حل شود، انتظار داریم منابع شان در بانک هاي همین شهرستان
باشد تا از محل آن علاوه بر حمایت از اشتغال و تولید، شهروندان کاشمري نیز از آن بهره مند شوند. مهدي نایه با تقدیر از همراهی و
همکاري شبکه بانکی و ادارات و نهادها در زمینه پرداخت تسهیلات اشتغال به مددجویان تحت پوشش کمیته امداد یادآور شد: یکی از
رسالت هاي کمیته امداد بحث خودکفایی خانواده هاي تحت پوشش است به طوري که یکی از روش هاي خوب ،بحث تسهیل و کمک



به راه اندازي کسب و کارهاي خرد است. وي ادامه داد: زمانی که یک خانواده تحت پوشش در حوزه تولیدي وارد می شود و یک
کسب و کار راه می اندازد از بار هزینه اي دولت کاسته می شود و توان تولیدي و درآمدي کشور افزایش می یابد.در ادامه رئیس
کمیته امداد کاشمر نیز شناسایی نیازمندان و محرومان و دیگري موضوع توانمندسازي خانواده ها را دو وظیفه اصلی کمیته امداد بیان
کرد و افزود: موضوع توانمندسازي سرلوحه کمیته امداد است، ایجاد برنامه توانمندسازي و اشتغال و خودکفایی به صورت کوتاه مدت،
متوسط و بلند مدت براي تمامی خانوارهاي تحت پوشش تعیین شده است و افرادي که وارد این مجموعه می شوند باید طی یک
مقطع زمانی از این خدمات بهره مند و از چرخه حمایت کمیته امداد خارج شوند.علیرضا آرامیان با بیان این که سرلوحه توانمندسازي
خانواده و رسیدن به این هدف، بحث اشتغال و کارآفرینی است و تنها در سال گذشته 171 خانواده به خودکفایی رسیدند، اظهار کرد:
جامعه هدف و دریافت کنندگان تسهیلات اشتغال دو گروه هستند، گروه اول خانواده هاي کمک معیشت بگیر کمیته امداد هستند که
هم اکنون 6 هزار و 300 خانواده کمک معیشت بگیر با جمعیت 11 هزار و 800 نفر داریم که در اولویت اول قرار دارند به طوري که
60 درصد تسهیلات باید به این خانواده ها پرداخت شود.وي ادامه داد: گروه دوم خانواده هاي نیازمند تک و چندخدمتی هستند، این
خانواده ها کسانی هستند که نزدیک به بیکاري هستند یا اشتغال ناقص دارند یا این که ناامید از یافتن کار هستند که هزار و 20
خانواده با جمعیت 2 هزار و 300 نفر داریم.رئیس کمیته امداد کاشمر با بیان این که تسهیلات در قالب سه نوع به جامعه هدف
پرداخت می شود، افزود: وام هدایت نظام شغلی یا خوداشتغالی تا سقف 50 میلیون تومان و بازپرداخت طی 5 تا 7 سال است.آرامیان
تسهیلات کارفرمایی را سومین وام پرداختی به متقاضیان بیان و خاطر نشان کرد: این تسهیلات در واقع به کارفرمایان به عنوان یک
بسته تشویقی پرداخت می شود به طوري که کارفرما به ازاي هر فردي که از کمیته امداد به کارگیري کند مبلغ 50 میلیون تومان
تسهیلات دریافت می کند، همچنین اگر کارفرما تمایلی به استفاده از تسهیلات نداشت سرانه بیمه اجتماعی فرد به کارگیري شده به
مدت 2 سال از سوي کمیته امداد پرداخت می شود و این فرصت خوبی براي کارآفرینان و افرادي است که می توانند نیروي کار مورد

نیاز را از جامعه هدف خانواده هاي محروم و نیازمند به کارگیري کنند.



راهکاري براي پیشگیري از قطعی هاي برق
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راهکاري براي پیشگیري از قطعی هاي برق

رئیس پارك علم و فن آوري خراسان شمالی با اشاره به
ثبت اختراع دستگاهی براي ذخیره سرمایش و گرمایش در
استان و آغاز تولید انبوه آن در مجموعه پارك علم و فن
آوري، از این دستگاه به عنوان راهکاري براي کاهش بسیار
مصرف برق در کشور و پیشگیري از قطعی هاي برق نام

 
برد. 

«مهران گرمه اي» صبح روز گذشته در نشست خبري با اصحاب رسانه استان با اشاره به این که پکیج ساخته شده ذخیره سرمایش و
گرمایش در استان می تواند میزان مصرف برق را در زمان پیک مصرف 95 درصد پیک بار و 70 درصد هزینه مصرف برق را براي
مصرف کننده کاهش دهد، می گوید: با گرم شدن هوا هم اکنون 50 درصد برق مصرفی کشور صرف استفاده براي سیستم هاي
سرمایش می شود اما در صورت فراگیر شدن پکیج ساخته شده در پارك علم و فن آوري استان در کشور در مصرف برق صرفه جویی

 
قابل توجهی می شود. 

وي با اشاره به هزینه هاي بالاي ساخت نیروگاه در کشور براي تأمین برق کشور در زمان اوج مصرف برق صحبت هایش را این گونه
ادامه می دهد که طبق برنامه سالانه باید 5 هزار مگاوات برق در کشور تولید شود که طی سال هاي گذشته این اتفاق رخ نداده است
و در تابستان امسال با معضل قطعی برق مواجه هستیم اما اگر چنین سیستمی در استان و کشور رواج پیدا کند دیگر نیاز به صرف

 
هزینه هاي میلیاردي براي ساخت نیروگاه ها نخواهیم بود. 

وي از «علیرضا جوادي فر» به عنوان مخترع و مدیر عامل شرکت تولید کننده این محصول با برند «کینگ تگ» نام می برد و می
گوید: هم اکنون روزانه حدود 10 دستگاه از این پکیج در پارك علم و فن آوري استان ساخته می شود و به استفاده دستگاه هاي
اداري و دولتی و بخش خصوصی و بازرگانی می رسد به گونه اي که مالکان منازل نیز می توانند این دستگاه را خریداري و استفاده
کنند. به گفته «گرمه اي»، هزینه خرید این دستگاه چه براي مصارف خانگی و چه اداري و خصوصی با مجموع هزینه خرید کولرهاي
گازي و پکیج گرمایشی در یک واحد برابر و حتی کمتر است اما در مقابل با صرفه جویی بالا در میزان استفاده از برق باعث کاهش
هزینه هاي جاري مکان مورد استفاده می شود به گونه اي که ظرف چند سال سرمایه خریدار با صرفه جویی در مصرف برق به مالکش
باز خواهد گشت. در ادامه این نشست خبري «جوادي فرد» مخترع این دستگاه که در سال 96 به ثبت رسیده است در خصوص
چگونگی فعالیت این دستگاه می گوید: این محصول، در زمان خارج از بار برق، انرژي را ذخیره سازي و به سرمایش یا گرمایش تبدیل
می کند، سپس در زمان اوج بار مصرف انرژي ذخیره شده را مصرف می کند.بر اساس اظهارات وي، این سیستم تا 95 درصد مصرف

 
انرژي را در اوج بار مصرف برق در کشور کاهش می دهد. 

به گفته مدیرعامل گروه صنعتی «کینگ تک»، برق مصرفی این سیستم در زمان اوج بار مصرف یک آمپر خواهد بود.«جوادي فرد»
همچنین با بیان این که کیفیت سرمایش و گرمایش این پکیج از محصولات مشابه آن که در بازار موجود است، بالاتر است می افزاید:
این پکیج داراي 2 سال گارانتی، 10 سال خدمات پس از فروش و همچنین 60 ماه گارانتی براي کمپرسورهاي به کار رفته در آن

 
است. 

وي در بخش دیگري از صحبت هاي خود با اشاره به این که هم اکنون سالانه تقاضاي خرید سیستم هاي سرمایشی و گرمایشی در



کشور حدود یک میلیون و 500 هزار دستگاه است، اظهار می کند: هم اکنون در واحد تولیدي این محصول در خراسان شمالی روزانه

 
10 دستگاه پکیج سرمایشی و گرمایشی تولید می شود که با استقبال بسیار خوب بازار داخلی مواجه شده است. 

«جوادي فرد» با بیان این که براي افزایش تعداد تولید این دستاورد از 10 دستگاه به هزار دستگاه در روز، نیازمند سرمایه گذاري 10
میلیون دلاري هستیم، ادامه می دهد: هم اکنون براي جذب مشارکت سرمایه گذاران با چند سرمایه گذار داخلی و خارجی در حال
گفت و گو هستیم. وي خاطر نشان می کند: درصورتی که جذب سرمایه گذار میسر شود در این خط تولیدي 500 فرصت مستقیم
شغلی ایجاد می شود.مدیرعامل گروه صنعتی کینگ تگ تصریح می کند: صادرات این محصول رویکرد مهم این خط تولیدي است که

 
درباره آن نیز در حال هدف گذاري و برنامه ریزي هستیم. 

وي در پایان همچنین از مهندس «صبوري» مدیر عامل شرکت توزیع نیروي برق خراسان شمالی و «حسین پور» مدیر واحد تحقیقات
مجموعه پارك علم و فن آوري و همچنین مدیریت صندوق کارآفرینی براي حمایت و پشتیبانی از این اختراع تقدیر و تشکر کرد.



حمایت صندوق کارآفرینی امید از رویداد استارتاپی عناب در
خراسان جنوبی

حمایت صندوق کارآفرینی امید از رویداد استارتاپی عناب در خراسان جنوبی
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صندوق کارآفرینی امید از برگزیدگان رویداد استارتاپی
بسته بندي و فرآوري عناب و محصولات وابسته حمایت می کند. این رویداد با همکاري دانشگاه جامعه علمی کاربردي خراسان

 
جنوبی انجام خواهد شد. 

رئیس دانشگاه جامع علمی و کاربردي خراسان جنوبی گفت: رویدادهاي استارتاپی گام اول در خلق ایده ها و توسعه آنها در اقتصاد
دانش بنیان به شمار می روند؛ بنابراین رویداد استارتاپی بسته بندي عناب و فرآورده هاي آن که در سطح ملی برگزار می شود، می

 
تواند ایده هاي مناسبی را در خصوص بهبود عرضه این محصول استراتژیک ارائه دهد. 

ابوالفضل فورگی نژاد در این باره گفت: یکی از معضلاتی که نقش پررنگی در عدم شکوفایی اقتصادي استان خراسان جنوبی داشته

 
است و باعث شده است که با وجود منابع قابل توجه استان از توسعه لازم برخوردار نشود، خام فروشی منابع استان است. 

رئیس دانشگاه جامع علمی و کاربردي خراسان جنوبی افزود: یکی از راه حل هایی که می تواند با مساله خام فروشی مقابله کند و بر
آن فایق آید اقتصاد دانش بنیان است. در این مسیر سخت و دشوار باید ایده هاي زیادي ساخته و پرورده شود و صاحبان ایده تا

 
مرحله تجاري سازي توسط ارگان هاي مختلف مورد حمایت قرار گیرند. 

فورگی نژاد با اشاره به برگزاري رویداد استارتاپی نوآوري در بسته بندي عناب و فرآورده هاي عناب، ادامه داد: رویدادهاي استارتاپی
گام اول در خلق ایده ها و توسعه آنها در اقتصاد دانش بنیان به شمار می روند؛ بنابراین برگزاري رویداد استارتاپی بسته بندي عناب و
فرآورده هاي آن در سطح ملی، علاوه بر اینکه مزایایی از قبیل معرفی یکی از محصولات استراتژیک استان خراسان جنوبی را دارد، می
تواند ایده هاي مناسبی را در خصوص بهبود عرضه این محصول استراتژیک ارائه دهد. با توجه به اینکه یکی از مهم ترین مسائل در
فرآیند معرفی یک محصول چگونگی ارتباط مخاطب محصول با آن است و محصول عناب به شکل جدي در سطح ملی معرفی نشده

 
است، این استارت آپ از ظرفیت بالایی براي کمک به بازار محصولات استراتژیک استان برخوردار است. 

 
وي افزود: امید می رود با حمایت از تیم هایی که در این رویداد شرکت می کنند رویداد با دستاوردهاي عینی همراه شود. 

رئیس دانشگاه جامع علمی و کاربردي خراسان جنوبی بیان کرد: رویداد توسط مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی و
با حمایت بنیاد نخبگان استان، پارك علم و فناوري اتاق بازرگانی صنایع، معادن و کشاورزي بیرجند، صندوق کارآفرینی امید و

 
مجموعه بیرناب در تاریخ 22 تیرماه 1400 از ساعت 9 الی 12 برگزار خواهد شد. 

فورگی نژاد اظهار کرد: محورهاي این رویداد بازارپسندي، حفظ کیفیت و ماندگاري، طراحی بسته بندي صادراتی، بسته بندي
صادراتی، بسته بندي سالم و زیست سازگار، خلاقیت و نوآوري در طراحی، بسته بندي، صنایع دستی و المان هاي فرهنگی در طراحی



و بسته بندي هستند که علاقه مندان می توانند تا تاریخ 20 تیرماه از طریق لینک yun.ir/annab1400 نسبت به ثبت نام اقدام

 
کنند. 

وي یادآور شد: به تیم هاي برتر جوایزي به همراه تسهیلات قرض الحسنه صندوق کارآفرینی امید اهدا خواهد شد؛ امیدواریم با
حمایت از تیم هاي شرکت کننده و به تبع آن جدا شدن از مسیر خام فروشی گامی در جهت رشد اقتصادي استان برداشته شود.



استقبال معاون روحانی از اقدام رییسی و اژه اي در نظرخواهی از جریان هاي

سیاسی
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استقبال معاون روحانی از اقدام رییسی و اژه اي در نظرخواهی از
جریان هاي سیاسی معاون اول رییس جمهور با اشاره به چالش ها و
ابرچالش هاي پیش روي کشور گفت: مهمترین راهکار براي مقابله با
این چالش ها و عبور از بحران هاي پیش رو انسجام و همبستگی

 
داخلی است. 

نوآوران آنلاین- اسحاق جهانگیري صبح امروز(شنبه) در مراسم
اختتامیه چهارمین جشنواره ملی زن و علم(جایزه مریم میرزاخانی) با اشاره به مسائل و مشکلاتی نظیر خشکسالی و کمبود آب، شیوع
بیماري کرونا و تحریم هاي ظالمانه آمریکا گفت: دعوت رییس جمهور منتخب و رییس جدید قوه قضاییه از جریان هاي سیاسی براي
ارائه پیشنهاد و راهکار به منظور عبور از بحران هاي پیش روي کشور اقدام پسندیده اي است. ما در این شرایط نیاز به گفتگو، افزایش
همدلی و به رسمیت شناختن نخبگان و سرمایه هاي فکري کشور داریم تا بتوانیم از همه ظرفیت ها براي حل مسائل مردم استفاده

 
کنیم. 

وي اظهار داشت: اینکه سران سه قوه مجریه، مقننه و قضائیه از یک جریان سیاسی هستند و نهادهاي حاضر نیز نوعا از آنها حمایت
می کنند و از همان جریان هستند می تواند به حل مسائل کشور کمک کند اما آنچه مهمتر از همه اینهاست همراهی و همدلی مردم

 
است تا دولت با پشتوانه همه مردم و برنامه ریزي عالمانه بتواند مشکلات را حل و فصل کند. 

جهانگیري تصریح کرد: اگر نتوانیم به موقع با مشکلات و چالش ها مقابله کنیم آنها به مسائل پیچیده اي تبدیل می شوند . امروز
موضوع آب یکی از بزرگترین مشکلات کشور است به طوري که وقتی شایعه انتقال آب از جایی به جاي دیگر منتشر می شود فورا به

 
مسئله سیاسی و امنیتی تبدیل می شود. 

معاون اول رییس جمهور گفت: زمانی که برخی هشدار می دادند که باید برداشت از آبهاي زیرزمینی را محدود کنیم، عده اي دیگر
می گفتند در برداشت از آبها نباید بخل داشت. بگذارید سطح زیرکشت محصولات کشاورزي بیشتر شود اما امروز شاهد هستیم که
دشتهاي کشور دچار برون نشست شده اند و حتی در تامین آب شرب مردم با مشکل مواجه شده ایم. این واقعیت نشان می دهد که

 
باید به هشدارهاي دانشمندان و دلسوزان در عرصه هاي مختلف توجه جدي تري نشان داد. 

وي با اشاره به موضوع تحریم هاي آمریکا و پیروزي راهبرد مقاومت حداکثري ملت صبور ایران در برابر سیاست فشار حداکثري آمریکا
گفت: مقامات آمریکایی هم در دولت قبل و هم در دولت فعلی این شکست را قبول کرده اند. باید با مسائل مربوط به تحریم، مدبرانه و

 
دلسوزانه برخورد شود تا مشکلات سریعتر از پیش روي دولت و ملت برداشته شود. 

جهانگیري پیامدهاي منفی کرونا به ویژه در حوزه اشتغال را یادآور شد و افزود: تنها در بخش خدمات کشور یک میلیون نفر اشتغال از

 
دست رفت، باید به سرعت این مسائل کمرنگ شده و آثار منفی آن به حداقل برسد. 

معاون اول رییس جمهور خشکسالی و آثار منفی آن در حوزه هاي مختلف را خاطر نشان ساخت و گفت: 12 هزار مگاوات برق کشور



از طریق نیروگاه هاي برق آبی تامین می شد که امروز به دو تا سه هزار مگاوات رسیده است و خیلی ها با توجه به پیش بینی ها
درباره کاهش نزولات جوي در پاییز سال جاري پیشنهاد می کنند که باید آب پشت سدها را براي مصرف شرب مردم در گوشه و کنار

 
کشور نگه داشت. 

وي در ابتداي سخنان خود ضمن قدردانی از برگزار کنندگان جشنواره ملی زن و علم، گفت: دانشگاهیان در سالهاي گذشته همراهان
مهمی براي مسئولان کشور در گره گشایی از مشکلات پیش روي دولت و مسئولان بوده اند به طوري که در ابتداي تحریم هاي
آمریکا با تعدادي از روساي دانشگاه ها مسائل را درمیان گذاشتم و بلافاصله کارگروه هایی در دانشگاه ها تشکیل شد و براي هر یک از
دغدغه ها در حوزه هاي اقتصادي، سیاسی و اجتماعی راهکار و پیشنهاد به دولت ارائه شد و بنده این پیشنهادات را به وزارتخانه هاي

 
ذیربط و کمیسیون هاي دولت ارجاع دادم تا براي عبور از تحریم ها از آنها استفاده شود. 

جهانگیري تاکید کرد: دانشگاه کانون زنده و حیات بخش و داراي راهکار براي حل مسائل است که باید مورد توجه مسئولان قرار گیرد
زیرا توسعه علم و فناوري از مهمترین جهت گیري هاي کشور است. ایران به توسعه نمی رسد مگر آنکه به توسعه علمی دست یابد و

 
توسعه علمی و فناوري محقق نمی شود مگر اینکه به دانشگاه ها اهتمام ویژه اي شود. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به تلاش دولت براي رفع نیازهاي دانشگاهیان به ویژه در حوزه ارزي، گفت: دولت با همه مضیقه ها
تلاش کرد بودجه لازم براي تحقیقات و حمایت از دانشگاهیان را به طور کامل اختصاص دهد اما ما می دانیم که این اقدام در برابر

 
مشکلات و کمبودها بسیار ناچیز است. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود بزرگداشت و الگوسازي براي شخصیت هاي علمی در حوزه هاي مختلف را سنتی نیکو و ارزشمند
خواند و با اشاره به بزرگداشت پروفسور مریم میرزاخانی گفت: پروفسور مریم میرزاخانی دانشمندي بزرگ در سطح علمی و بین المللی
بود، به لحاظ رفتار و اخلاق انسانی در عمر کوتاه پربرکت خود، شاخص به حساب می آمد و به عنوان یک زن با فهم مسائل جهان

 
پیرامونی خود بر آورده هاي جهانی و علمی افزود. بنابراین لازم بود که براي ایشان مراسم بزرگداشت برگزار شود. 

جهانگیري با اشاره به اینکه زنان کشور در همه حوزه ها موفق عمل کرده اند به تمام کسانی که مفتخر به دریافت جایزه شده اند

 
تبریک گفت و افزود: اطمینان دارم که زنان کشور می توانند در همه حوزه هاي علمی، ورزشی و کارآفرینی به الگو مبدل شوند. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اعطاي جایزه کارآفرینی به یک زن در این مراسم، گفت: کارآفرینی کاري با ریسک بالاست که
شجاعت ویژه اي در تصمیم گیري ها می طلبد و زنان برجسته کشور در سطح شرکت هاي دانش بنیان و کارآفرین دستاوردهاي

 
برجسته اي داشتند. 

وي با بیان اینکه امروز 25 درصد مدیریت کشور در دست زنان است و 30 درصد اساتید و هیات علمی دانشگاه ها را زنان تشکیل می
دهد، گفت: به عنوان مدیري که ناظر بر عملکرد مدیران ارشد کشور هستم شهادت می دهم زنان در حوزه هایی که مسئولیت قبول

 
کردند، خوش درخشیدند . امروز ما معاون وزیر و سفیر زن داریم که در ماموریت هاي خود کارنامه مثبتی به ثبت رسانده اند. 

جهانگیري افزود: پرفسور میرزاخانی در حوزه ریاضیات کار می کرد اما به اعتبار نقش ایشان روز تولدشان بعنوان روز زن و ریاضی در
جهان نامگذاري شد. او حس وطن پرستی و تعلق به سرزمین بالایی داشت و می خواست که فرزندش شناسنامه ایرانی داشته باشد به
خاطر این درخواست، دولت و مجلس قانونی تصویب کردند که فرزندان مادران ایرانی بتوانند تابعیت ایرانی بگیرند. این قانون باعث شد

 
که بسیاري از افراد محروم جامعه بتوانند براي فرزندانشان شناسنامه ایرانی بگیرند و تابعیت ایرانی داشته باشند. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه در شرایط دشوار سیاسی، اقتصادي و اجتماعی کشور برگزاري این بزرگداشت ها امید به
آینده و اعتماد افراد را به خود و جامعه افزایش می دهد تصریح کرد: چهره هاي سرشناس و الگو باعث می شود مردم به این نتیجه

 
برسند که در مشکلات هم می توان به قله ها دست یافت. 

وي گفت: وقتی یک نابغه و نخبه به دلیل بیماري سرطان دار فانی را وداع گفت انگیزه هایی در جامعه به وجود آمد و خیرینی به
میدان آمدند تا با سرمایه گذاري در مناطق محروم یا مراکز درمانی کمک کنند تا نخبگان شناسایی شده و یا بیماري هاي خاص از

 
میان برود تا از فرزندان کشور حمایت و حفاظت شود. 

جهانگیري در پایان افزود: نباید از نقش پدران، مادران، همسران و فرزندان سرآمدان و دانشمندان کشور غفلت کرد. برخی از آنها



 
حاضر نشدند که کمترین امتیازي از قبل فرزندان خود بدست آورند بلکه آن را به فرصتی براي کشور تبدیل کردند. 

در این مراسم که وزیر علوم، تحقیقات و فناوري و معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده حضور داشتند به 25 نفر از برگزیدگان

 
لوح و تندیس اهدا شد. 

همچنین معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده لوح تقدیري به دکتر جهانگیري به خاطر حمایت از فرصت ها و طرح هاي

 
مربوط به زنان در دولت دوازدهم اهدا کرد. 

غلامی وزیر علوم، تحقیقات و فناوري با اشاره به میزان مشارکت دختران در کنکور امسال و افزایش اساتید زن دانشگاه ها به 30

 
درصد گفت: حضور و فعالیت زنان کشور مایه افتخار و مباهات است و باید تلاش کنیم این فضا بیش از پیش فراهم شود. 

ابتکار معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواه نیز با اشاره به طرح هاي انجام شده براي توانمند سازي زنان کشور گفت: مدیریت
زنان در عرصه هاي مختلف راهگشا بوده و امروز در حوزه علم و فناوري نیز کارنامه درخشانی از آنها به جاي مانده است.



چرا باید به کارگران براي اجاره مسکن وام پرداخت شود؟
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حاج اسماعیلی فعال کارگري بیان کرد: دولت باید از فعالیت بنگاه ها و هم از کارگران حمایت کند. دولت می بایست در کنار
حفظ اشتغال کارگران وام ودیعه مسکن به آنها بدهد و کالاهاي اساسی آنها را تامین کند. پرداخت وام ودیعه مسکن باید به

صورت اختصاصی براي کارگران باشد. چون شرایط پرداخت اقساط کارگران با ...

حاج اسماعیلی فعال کارگري بیان کرد: دولت باید از فعالیت بنگاه ها و هم از کارگران حمایت کند. دولت می بایست در کنار
حفظ اشتغال کارگران وام ودیعه مسکن به آنها بدهد و کالاهاي اساسی آنها را تامین کند. پرداخت وام ودیعه مسکن باید به صورت

 
اختصاصی براي کارگران باشد. چون شرایط پرداخت اقساط کارگران با سایر اقشار جامعه متفاوت است. 

 
لینک کوتاه کپی شد 

 
 A

جی پلاس؛ فعال کارگري با اشاره به اینکه پرداخت وام هاي
ودیعه مسکن و تسهیلات ارزان باید به کارگران پرداخت شود
گفت:پرداخت وام ودیعه مسکن به کارگران باید با نرخ پایین
باشد؛ چرا که قدرت پرداخت اقساط کارگران با سایر اقشار جامعه

 
متفاوت است. 

حمید حاج اسماعیلی، فعال کارگري درباره مشکلات کارگران در حوزه تأمین مسکن گفت: پرداخت وام ودیعه مسکن یکی از راه حل

 
هایی است که می تواند بخشی از مشکلات کارگران را رفع کند. 

وي با بیان اینکه بخش زیادي از کارگران مستأجر هستند گفت: در شرایط کرونا وضعیت امنیت شغلی کارگران بسیار آشفته شده
است. در حالی که اکثر قراردادهاي اجاره بها حدود 1ساله است. مشاهده می کنیم که قراردادها کاري کارگران کمتر از یک سال است.
نگرانی براي حفظ اشتغال در این شرایط شیوع کرونا بیشتر شده است. دولت باید از فعالیت بنگاه ها و هم از کارگران حمایت کند.

 
دولت می بایست در کنار حفظ اشتغال کارگران وام ودیعه مسکن به آنها بدهد و کالاهاي اساسی آنها را تامین کند. 

 
پرداخت وام ودیعه مسکن باید به صورت اختصاصی براي کارگران باشد 

حاج اسماعیلی بیان کرد: پرداخت وام ودیعه مسکن باید به صورت اختصاصی براي کارگران باشد. چون شرایط پرداخت اقساط

 
کارگران با سایر اقشار جامعه متفاوت است. 

کارشناس بازار کار گفت: دولت بایدبرنامه اي داشته باشد تا با حمایت از تولید داخلی, مشکل بنگاه ها را حل کند. با توجه به شعار
سال, باید هر مشکلی در مسیر تولید وجود دارد, رفع شود,اگر این همت وجود داشته باشد,حتی اگر مشکلی در مسیر تولید وجود



 
داشته باشد, می توانند حل شود. 

حاج اسماعیلی بیان کرد:از سوي دیگر یکی از مشکلات کارگران بحث معیشت است. هر ساله علی رغم اینکه دستمزد افزایش می
یابد, ولی چون تورم در اقتصاد بسیار بالا است. قدرت خرید کارگران نه تنها افزایش نمی یابد, بلکه کاهش پیدا می کند. بنابراین

 
دولت باید برنامه پشتیبانی را براي کارگران در نظر بگیرد. 

وي ادامه داد: هر سال تاکید می کنیم که براي کمک به معیشت خانوارهاي کارگري، پرداخت وام هاي ودیعه مسکن و تسهیلات ارزان
به کارگران در دستور کار قرار گیرد، ولی متأسفانه به دلیل عدم رایزنی قوي در شوراي عالی کار این اتفاق نمی افتد. دولت می تواند
بانک مسکن یا چند بانک دیگر را به عنوان بانک عامل در پرداخت وام ودیعه مسکن در نظر بگیرد و به کارگران مستأجر و فاقد مسکن

 
تسهیلات اجاره مسکن با نرخ پایین پرداخت کند. 

 
حدود 70 درصد دستمزد کارگران صرف اجاره مسکن می شود 

وي با بیان اینکه حدود 70درصد دستمزد کارگران صرف اجاره مسکن می شود گفت:باید فکري براي مسکن کارگران صورت گیرد.
کالاهاي اساسی باید با یارانه دولتی در اختیار کارگران قرار گیرد تا بخشی از مشکلات آنها برطرف شود.با توجه به اینکه ارز ترجیحی
را برداشته ایم ممکن است کالاها با قیمت آزاد محاسبه شود,ولی دولت باید جلوي افزایش بی رویه قیمت ها را بگیرد تا کالاها را با ارز
ترجیحی در اختیار کارگران قرار دهد. همچنین در بخش بهداشت و درمان بایدبه کارگران کمک کنیم. دولت براي کمک به کارگران

 
باید برنامه هاي پشتیبانی داشته باشد. 

این فعال بازار کار با بیان اینکه از دیگر مشکلات کارگران هزینه هاي درمان است گفت: متأسفانه دفترچه هاي تأمین اجتماعی کارآیی
لازم را براي کارگران ندارد. دسترسی کارگران باید براي درمان زیرسایه تأمین اجتماعی آسان شود. تأمین اجتماعی باید در تفاهم با

 
دولت, امکانات وزارت بهداشت را براي کارگران در نظر بگیرد, تا دسترسی درمان با هزینه هاي پایین براي کارگران مهیا شود. 

 
اجاره مسکن دستمزد کارگران حقوق کارگران دستمزد کارگران در ایران حقوق کارگران در ایران وام ودیعه مسکن 

 
اخبار مرتبط 

 
- پایان تحصن کارگران معدن منوجان/ کارفرما عقب نشینی کرد 

- آخرین اخبار از تحصن کارگران معدن منوجان: اظهار نظر جنجالی استاندار کارگران را ناراحت کرد/ تجمع خانواده هاي کارگران

 
مقابل شهرداري نودژ آسمینون/ سکوت عجیب وزراي کار و صمت 

 
- بخشنامه حق مسکن کارگران به وزارت کار ابلاغ شد 

 
- بالاخره حق مسکن کارگران تصویب شد: فقط 450 هزار تومان! 

 
- سیکل معیوب بحران در تامین اجتماعی و فقیرتر شدن کارگران و بازنشستگان 

- جزییات طرح تامین اجتماعی فراگیر/ چرا کارگران و بازنشستگان مبالغ هنگفتی بابت بیمه تکمیلی پرداخت می کنند؟



/گزارش خبري/ نخستین نمونه آزمایشی تاراي برقی رونمایی شد

منبع: پرشین خودروشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/04/19

نخستین نمونه آزمایشی تاراي برقی، با حضور معاون علمی و فناروري ریاست جمهوري رونمایی شد.

به گزارش پرشین خودرو، معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در آیین رونمایی از تارا برقی، گفت: خوشحالم که نوآوري به
صنعت خودرو رخنه کرده است اما باید تلاش کنیم صاحب صنعت باشیم نه مونتاژکار، در این صورت است که به متخصص، فناور و

 
شرکت دانش بنیان نیاز داریم. 

سورنا ستاري افزود: آینده صنعت حمل و نقل به هوشمندسازي وابسته است و باید تلاش کنیم پس از برقی سازي، مفهوم

 
هوشمندسازي را در این صنعت نهادینه کنیم. این کار هم با تکمیل زنجیره آن امکانپذیر است. 

وي با اشاره به این که در سال هاي اخیر فرهنگ تازه اي وارد ادبیات کشور شده است، گفت: چند سالی است که اصطلاحات جدیدي
مانند صندوق هاي خطرپذیر، دانش بنیان ها و غیره وارد ادبیات پژوهش کشور شده است، شکل گیري زیست بوم بزرگی با بیش از

 
هفت هزار شرکت دانش بنیان و خلاق، هم موید این موضوع است. 

سورنا ستاري افزود: بیش از 60 صندوق پژوهش و فناوري ایجاد شده است و تعداد زیادي از صندوق بورسی که به تامین سرمایه ورود
کرده اند همچنین انواع کارخانه هاي نوآوري و خیل عظیم جوانان که در 10 هزار استارتاپ فعال هستند هم مستندات دیگري براي

 
توسعه این فرهنگ در کشور است. 

رییس بنیاد ملی نخبگان ادامه داد: شکل گیري اقتصاد جدیدي با ابعاد بیش از 300 هزار میلیارد تومان و اشتغال مستقیم بالاي 350

 
هزار نفر هم نتیجه توسعه علم و فناوري در کشور است. 

 
ستاري افزود: مفاهیم ایران ساخت و فناوري هاي خلاق هم حاصل همین تلاش ها است و امیدواریم این حرکت ادامه یابد. 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو نیز در این مراسم با بیان این که کاهش آلایندگی ها علت اصلی ورود به حوزه تولید خودروهاي

 
برقی است، گفت: ایران خودرو با نگاه داخلی سازي به سمت برقی سازي تارا رفته و توفیقات خوبی نیز به دست آورده است. 

فرشاد مقیمی افزود: میزان آلایندگی محیط زیست گازهاي گلخانه اي و CO2 یکی از موضوعات مهم محیط زیست در جهان است،
طبق پیش بینی هاي صورت گرفته، با ادامه روند فعلی در سال 2050 به دو برابر تولید فعلی CO2 در جهان می رسیم اما براساس
هدفگذاري صورت گرفته باید به 50 درصد تولید CO2 امروز دست یابیم و لازمه آن هم ایجاد تغییر در تولیدکننده هاي CO2 است
که خودرو یکی از این منابع آلاینده به حساب می آید. ایران خودرو با طراحی خودروي برقی تارا حرکت خود در این مسیر را آغاز

 
کرده است. 

وي با اشاره به افزایش تولید خودروهاي برقی در سبد محصولات خودروسازان جهانی، اظهار کرد: در حالی که کل خودروهاي تولید در
جهان 17 درصد کاهش داشته، خودروهاي برقی 20 درصد رشد داشته است که نشان می دهد نسل آینده خودروها در جهان به



 
سمت خودروهاي برقی می رود. 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، تصریح کرد: براي این که فاصله فناوري خودرو با دنیا را کاهش دهیم، باید در این بخش فعالیت
هاي خود را آغاز کنیم، گروه صنعتی ایران خودرو به عنوان یکی از ارکان اصلی اقتصاد خودرویی فعالیت خود را آغاز کرده و خودروي

 
تاراي تمام برقی را با این نگاه که تمام اجزا و قطعات را داخلی سازي کند طراحی کرده است. 

مقیمی با تاکید بر لزوم حمایت نهادهاي حاکمیتی براي ادامه مسیر ایران خودرو در طراحی و تولید خودروهاي برقی، گفت:

 
درخواست داریم تا حاکمیت نقشه راه را ترسیم و وظایف هر بخش را تبیین کند تا حرکت ما که آغاز شده است متوقف نشود. 

وي با بیان این که در نظر داریم تا از طریق ایجاد شبکه تامین به یک محصول دست یابیم، گفت: در تاراي برقی این خواسته تحقق

 
یافته است. 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، به لزوم رفع موانع اقتصادي و صنعتی سازي این نوع خودروها اشاره و بیان کرد: وزارت صمت،
دولت، مراکز تحقیقاتی، مجلس شوراي اسلامی، سازمان محیط زیست، شهرداري ها، بانک مرکزي، وزارت کشور و سایر نهادهاي

 
مرتبط بازیگران کلیدي در حوزه توسعه و بهره برداري صنعت خودروي برقی در کشور هستند. 

وي هم چنین کمک به توسعه و صنعتی سازي خودروي برقی را نیازمند تدوین نقشه راه مشخصی دانست که نقش تمام سازمان هاي

 
مرتبط در آن مشخص شده باشد تا بتوان با کمک شبکه تامین، گام هاي اقتصادي و صنعتی سازي آن را به درستی برداشت. 

مقیمی تصریح کرد: این اقدام ایران خودرو، نشان دهنده توان داخلی سازي و خودکفایی در زمینه تولید سیستم ها و زیرسیستم هاي
خودروي تاراي برقی است. اما براي این که این نمونه سازي تبدیل به صنعتی سازي شود نیازمند اجراي این نقشه راه هستیم تا
بتوانیم به سرانجام خوبی رسیده و در آینده نزدیک شاهد شکوفایی این محصول به عنوان خودروي داخلی قابل اطمینان حتی با

 
ظرفیت صادراتی باشیم. 

گفتنی است، نمونه خودروي آزمایشی تاراي برقی در شرکت دانش بنیان جتکو زیرمجموعه گروه صنعتی ایران خودرو توسعه یافته

 
است. 

در مراسم امروز که در محل دایمی نمایشگاه بین المللی تهران برگزار شد، با حضور سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رییس
جمهوري، فرشاد مقیمی مدیر عامل ایران خودرو، احمدرضا لاهیجان زاده رییس سازمان محیط زیست دریایی و تالاب هاي سازمان
حفاظت از محیط زیست و منوچهر منطقی دبیر ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل و نقل پیشرفته معاونت علمی و فناوري
ریاست جمهوري، از 15 محصول حوزه هوایی، فضایی، خودرویی، ریلی، ژئوماتیک، سنجش از دور و هوشمند سازي رونمایی شد تا

 
صنایع مرتبط از مزایا و دستاوردهاي دانش بنیان هاي کشور بهره مند شوند. 



تصویب افزایش سقف وام اشتغال مددجویان به 100 میلیون تومان

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/04/19

سال گذشته سقف وام اشتغال مددجویان 50 میلیون تومان در نظر گرفته شده بود که با تصویب شوراي عالی اشتغال این
رقم در سال جاري با افزایش دو برابري به 100 میلیون تومان می رسد.

سال گذشته سقف وام اشتغال مددجویان 50 میلیون
تومان در نظر گرفته شده بود که با تصویب شوراي عالی
اشتغال این رقم در سال جاري با افزایش دو برابري به 100

 
میلیون تومان می رسد. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) از افزایش دو برابري
وام اشتغال مددجویان خبر داد و گفت: با تصویب شوراي
عالی اشتغال، سقف تسهیلات اشتغال براي خانواده هاي

 
تحت حمایت کمیته امداد به 100 میلیون تومان می رسد. 

به گزارش ایرنا، سیدمرتضی بختیاري با بیان اینکه کمیته امداد سال گذشته حدود 200 هزار فرصت شغلی براي مددجویان ایجاد
کرد، افزود: اعتبارات اشتغال این نهاد در سال گذشته 5800 میلیارد تومان بود که با تصویب مجلس شوراي اسلامی، این رقم در سال

 
جاري به 10 هزار میلیارد تومان رسیده است. 

وي با تاکید بر اینکه کمیته امداد در سال 99 حدود 38 درصد اشتغال کل کشور را ایجاد کرد، ادامه داد: برنامه کمیته امداد در سال

 
جاري راه اندازي 300 هزار فرصت شغلی براي خانواده هاي تحت حمایت است. 

رئیس کمیته امداد به میزان تسهیلات ارائه شده براي مددجویان اشاره کرد و گفت: سال گذشته سقف وام اشتغال مددجویان 50
میلیون تومان در نظر گرفته شده بود که با تصویب شوراي عالی اشتغال این رقم در سال جاري با افزایش دو برابري به 100 میلیون

 
تومان می رسد. 

بختیاري خاطرنشان کرد: افزایش تسهیلات اشتغال مددجویان به تایید رئیس جمهور رسیده و پس از تصویب در شوراي پول و اعتبار

 
براي اجرا، ابلاغ می شود. 

asriran.com/003KJG :لینک کوتاه



فعال کارگري: 70 درصد دستمزد کارگران صرف اجاره بها می شود

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/04/19

در شرایط کرونا وضعیت امنیت شغلی کارگران بسیار آشفته شده است. در حالی که اکثر قراردادهاي اجاره بها حدود 1ساله
است. مشاهده می کنیم که قراردادها کاري کارگران کمتر از یک سال است.

در شرایط کرونا وضعیت امنیت شغلی کارگران بسیار
آشفته شده است. در حالی که اکثر قراردادهاي اجاره بها
حدود 1ساله است. مشاهده می کنیم که قراردادها کاري

 
کارگران کمتر از یک سال است. 

فعال کارگري با اشاره به اینکه پرداخت وام هاي ودیعه
مسکن و تسهیلات ارزان باید به کارگران پرداخت شود
گفت: پرداخت وام ودیعه مسکن به کارگران باید با نرخ
پایین باشد؛ چرا که قدرت پرداخت اقساط کارگران با سایر

 
اقشار جامعه متفاوت است. 

حمید حاج اسماعیلی، فعال کارگري در گفت وگو با تسنیم، درباره مشکلات کارگران در حوزه تأمین مسکن گفت: پرداخت وام ودیعه

 
مسکن یکی از راه حل هایی است که می تواند بخشی از مشکلات کارگران را رفع کند. 

وي با بیان اینکه بخش زیادي از کارگران مستأجر هستند گفت: در شرایط کرونا وضعیت امنیت شغلی کارگران بسیار آشفته شده
است. در حالی که اکثر قراردادهاي اجاره بها حدود 1ساله است. مشاهده می کنیم که قراردادها کاري کارگران کمتر از یک سال است.
نگرانی براي حفظ اشتغال در این شرایط شیوع کرونا بیشتر شده است. دولت باید از فعالیت بنگاه ها و هم از کارگران حمایت کند.

 
دولت می بایست در کنار حفظ اشتغال کارگران وام ودیعه مسکن به آنها بدهد و کالاهاي اساسی آنها را تامین کند. 

حاج اسماعیلی بیان کرد: پرداخت وام ودیعه مسکن باید به صورت اختصاصی براي کارگران باشد. چون شرایط پرداخت اقساط

 
کارگران با سایر اقشار جامعه متفاوت است. 

کارشناس بازار کار گفت: دولت بایدبرنامه اي داشته باشد تا با حمایت از تولید داخلی, مشکل بنگاه ها را حل کند. با توجه به شعار
سال, باید هر مشکلی در مسیر تولید وجود دارد, رفع شود,اگر این همت وجود داشته باشد,حتی اگر مشکلی در مسیر تولید وجود

 
داشته باشد, می توانند حل شود. 

حاج اسماعیلی بیان کرد:از سوي دیگر یکی از مشکلات کارگران بحث معیشت است. هر ساله علی رغم اینکه دستمزد افزایش می
یابد, ولی چون تورم در اقتصاد بسیار بالا است. قدرت خرید کارگران نه تنها افزایش نمی یابد, بلکه کاهش پیدا می کند. بنابراین

 
دولت باید برنامه پشتیبانی را براي کارگران در نظر بگیرد. 



وي ادامه داد: هر سال تاکید می کنیم که براي کمک به معیشت خانوارهاي کارگري، پرداخت وام هاي ودیعه مسکن و تسهیلات ارزان
به کارگران در دستور کار قرار گیرد، ولی متأسفانه به دلیل عدم رایزنی قوي در شوراي عالی کار این اتفاق نمی افتد. دولت می تواند
بانک مسکن یا چند بانک دیگر را به عنوان بانک عامل در پرداخت وام ودیعه مسکن در نظر بگیرد و به کارگران مستأجر و فاقد مسکن

 
تسهیلات اجاره مسکن با نرخ پایین پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه حدود 70درصد دستمزد کارگران صرف اجاره مسکن می شود گفت:باید فکري براي مسکن کارگران صورت گیرد.
کالاهاي اساسی باید با یارانه دولتی در اختیار کارگران قرار گیرد تا بخشی از مشکلات آنها برطرف شود.با توجه به اینکه ارز ترجیحی
را برداشته ایم ممکن است کالاها با قیمت آزاد محاسبه شود,ولی دولت باید جلوي افزایش بی رویه قیمت ها را بگیرد تا کالاها را با ارز
ترجیحی در اختیار کارگران قرار دهد. همچنین در بخش بهداشت و درمان بایدبه کارگران کمک کنیم. دولت براي کمک به کارگران

 
باید برنامه هاي پشتیبانی داشته باشد. 

این فعال بازار کار با بیان اینکه از دیگر مشکلات کارگران هزینه هاي درمان است گفت: متأسفانه دفترچه هاي تأمین اجتماعی کارآیی
لازم را براي کارگران ندارد. دسترسی کارگران باید براي درمان زیرسایه تأمین اجتماعی آسان شود. تأمین اجتماعی باید در تفاهم با

 
دولت, امکانات وزارت بهداشت را براي کارگران در نظر بگیرد, تا دسترسی درمان با هزینه هاي پایین براي کارگران مهیا شود. 

asriran.com/003KJE :لینک کوتاه



معاهده پاریس یعنی پرداخت خسارات آلایندگی هاي دیگران توسط ما

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/04/19

فریدون عباسی می گوید معاهده پاریس یعنی پرداخت خسارات آلایندگی هاي دیگران توسط ما؛ نباید خسارات آلودگی هایی
را که دیگر کشورها ایجاد کرده اند ایران بپردازد.

فریدون عباسی، عضو کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی در گفت وگو با خبرگزاري فارس گفت: «روسیه و رئیس جمهوري
آن پاي کار بودند و رئیس دولتشان اعلام کرد که باید با ایران براي اجراي برق هسته اي همکاري کنیم؛ وقتی دولت روحانی بر مسند
کار آمد، متوجه شدیم که این دولت نه تنها اعتقادي به برق هسته اي ندارد بلکه به تولید برق هم اعتقادي ندارند زیرا بایستی
مدیریت مصرف را به جاي نیروگاه سازي اجرا کنیم که این موضوع را از زبان مسئولین وزارت نیرو در چند سال اخیر شنیده ام که ما
200 ساعت بیشتر در هرسال پیک مصرف برق نداریم و براي جبران این مقدار فایده اي ندارد که نیروگاه برق بسازیم و بهتر است به

 
دنبال مدیریت مصرف باشیم.» 

وي در ادامه تصریح کرد: «ظاهر این دیدگاه خوب است ولی به هیچ وجه پیش بینی خشکسالی را نمی کردند این در حالی است که
ما نیازمند آب هستیم و اگر بخواهیم آب پشت سدها را رها کنیم حداکثر 11 هزار مگاوات برق آبی تولید خواهیم کرد. عملاً پشت
سدها آبی باقی نمانده و از این آب نمی توانیم در بخش کشاورزي استفاده کنیم و عملاً خود را محروم کرده ایم؛ لذا نیروگاه هاي برق
آبی جواب مناسبی براي تأمین برق کشور نیست مگر اینکه آب را پشت سدها ذخیره کرده و مواقعی که در بخش کشاورزي به آب
نیاز داریم با آب رها شده این سدها نیروگاه هاي برق آبی را فعال کنیم و در آن زمانی که برق تولید شد نیروگاه هاي حرارتی و

 
فسیلی را خاموش کرده و به اصلاح و تعمیرات آنها بپردازیم.» 

عباسی در ادامه گفت: «متأسفانه یکسري مبانی نظري غلط و سوء مدیریت در چند سال اخیر باعث کمبود تولید برق و خاموشی هاي
گسترده شده است. خاستگاه فکري دولت به هیچ وجه نگاه به شرق نبوده و به آسیا و آفریقا فکر نمی کردند در حالی که اقتصاد ایران
با آسیا و آفریقا می چرخد نه اروپا؛ چراکه فاصله جغرافیاي ما با اروپایی ها زیاد است و نوع کالاهایی که آنها مصرف می کنند و

 
استانداردهایی که دارند متفاوت با ما است.» 

عباسی در مورد معاهده پاریس می گوید: «من داده هاي لازم را براي داده هاي معاهده پاریس ندارم که اگر آن را امضا کردیم و
تعهداتی را پذیرفتیم آیا آن را اجرا کرده ایم و یا آنکه فقط تعهداتی را پذیرفته ایم. ولی درمجموع مبناي این معاهده کم کردن
گازهاي گلخانه اي است و بر همین راستا نبایستی CO2 تولید شود. لذا این موضوع در دودکش نیروگاه هاي برقی که سوخت آنها از
مازوت و یا گازوئیل است تأثیر دارد یا نه؛ یا اینکه آلایندگی این نیروگاه ها بالاتر از حدي باشد نبایستی این نیروگاه ها به فعالیت خود
ادامه دهند. سوخت کشتی ها هم به همین صورت است و اگر گوگرد سوخت این کشتی ها از یک حدي بالاتر باشد اجازه نخواهد داد

 
کشتی که از سوخت غیراستاندارد استفاده می کند در آب هاي بین المللی حرکت کند.» 

وي در ادامه افزود: «کشوري مانند چین اعلام کرده است که از سال 2025 به بعد فقط به مفاد معاهده پاریس فکر می کنم و حتی
آمریکا می گوید حتی حرف معاهده پاریس تا سال 2010 را مطرح نکنید و زغال سنگ و مازوت می سوزانم و کاري هم به آلایندگی
نداریم زیرا اقتصاد و اشتغال هم به عدم اجراي معاهده پاریس وابسته است. اما ما این انسجام داخلی را در حوزه اقتصاد نداریم و

 
متأسفانه هر وزیري هر آنچه جلویش بگذارند امضا می کند.» 

این عضو مجلس یازدهم گفت: «متأسفانه ما یک مرکز داده ملی که بر مبناي اطلاعات ملی که در آنجا وجود دارد بر اساس آن
دستگاه ها تصمیم گیري کنند و نباید هر تعهدي را بپذیرند و بایستی بررسی کنند که هر تعهد چقدر براي کشور فایده دارد و یا
اینکه منابع ملی را براي آن کشورهایی که 100 سال جلوتر از ما کره زمین را آلوده کرده اند و به پیشرفت رسیده اند، خرج کنیم.



بنابراین نباید خسارات آلودگی هایی را که دیگر کشورها ایجاد کرده اند ایران و یا کشورهاي درحال توسعه بپردازند. به نظر می رسد
همه چیز قدرت از آن برخی کشورهاي غربی است و هزینه هاي آن را بایستی کشورهاي دیگر بپردازند.»



بهره برداري از 5 پروژه صنعتی و معدنی میدکو

منبع: ماین نیوزشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/04/19

پنج پروژه بزرگ شرکت توسعه معادن و صنایع معدنی خاورمیانه (میدکو) با ارزش سرمایه گذاري 400هزار میلیارد ریال به
صورت ویدئوکنفرانس و با حضور رئیس جمهور به بهره برداري رسید.

پنج پروژه بزرگ شرکت توسعه معادن و صنایع معدنی خاورمیانه (میدکو) با ارزش سرمایه گذاري 400هزار میلیارد ریال به

 
صورت ویدئوکنفرانس و با حضور رئیس جمهور به بهره برداري رسید. 

به گزارش ماین نیوز، 5 پروژه بزرگ میدکو شامل مجتمع فولادسازي و واحد خنک سازي کک به روش خشک (CDQ) شرکت فولاد
زرند ایرانیان، مجتمع تولید کاتد مس شرکت بابک مس ایرانیان، تجهیز ناوگان عملیات معدنی شرکت کارآوران صنعت خاورمیانه و

 
مجتمع پخت آهک و دولومیت شرکت گسترش و نوسازي معادن خاورمیانه (ممرادکو) است. 

براي اجراي این طرح ها 400هزار میلیارد ریال با حمایت بانک پاسارگاد سرمایه گذاري شده که زمینه اشتغال به کار 4هزار و 150نفر

 
را فراهم خواهد کرد. 

 
جلوگیري از خام فروشی با تکمیل زنجیره فولاد 

رئیس جمهور در این مراسم ویدئوکنفرانسی گفت: افتتاح 40هزار میلیارد تومان طرح در یک روز و در یک استان نشانگر توانمندي
ملت، برنامه ریزي دولت و کارآمدي دولت و ملت است که در سخت ترین شرایط جنگ اقتصادي مهم ترین پروژه ها را به ثمر رسانده

 
اند. 

 
حسن روحانی افزود: توانستیم در شرایط جنگ اقتصادي تولید و جهش تولید را پیش برانیم. 

به گفته وي، روشن شد که در زمینه فولاد به طور کامل از خام فروشی فاصله گرفته ایم. متاسفانه در مقاطعی شاهد بودیم که بسیاري
از سنگ آهن ها را به صورت خام صادر می کردیم، اما امروز زنجیره تولید کامل شد و به فولاد رسیدیم و دیگر سنگ خام صادر نمی
کنیم، هم اکنون مراحل مختلف تولیدي را به صورت زنجیره متصل به هم داریم و محصول نهایی را با ارزش افزوده بالا تولید می

 
کنیم. 

روحانی تصریح کرد: مجتمع فولاد زرند در استان کرمان ادعاي خودکفایی دارد. یعنی تمام زنجیره آن، از سنگ آهن گرفته تا مراحل
بعدي شامل کنستانتره و گندله، در این استان تکمیل و به مجتمع فولاد ارسال می شود. البته این مجتمع آب و برق را از داخل استان

 
از طریق آبفا و نیروگاه تامین می کند که این امر بسیار مهم است. 

رئیس دولت دوازدهم خاطرنشان کرد: اینکه براي نخستین بار بعد از پیروزي انقلاب مجتمع بزرگ فولادي را با طرح کوره بلند افتتاح
می کنیم، حاکی از آن است که مردم، جوانان، مهندسان و کارگران ما به طور منظم براي سربلندي ایران لحظه اي درنگ نمی کنند و

 
راه و مسیر خود را ادامه می دهند. 



وي تاکید کرد: این خودکفایی حائز اهمیت است. مشارکت مردم در این گونه طرح ها بسیار مهم و لازم است هرکس در حد توان خود

 
در این نوع طرح ها مشارکت کند. 

روحانی در بخش دیگري از سخنان خود گفت: مساله فضاي سبز در کنار بخش هاي بزرگ صنعتی بسیار مهم است. ممکن است
مجموعه هاي بزرگ صنعتی کمی آلودگی ایجاد کنند که باید آلودگی را با درخت کاري جبران کرد. هم اکنون 4هزار هکتار جنگل

 
کاري در اطراف این مجتمع ها انجام شده است که این موضوع می تواند براي محیط زیست، آب وهوا و زیبایی تاثیرگذار باشد. 

رئیس جمهور با تاکید بر استفاده از نیروهاي بومی افزود: اگر جایی مجتمع بزرگ صنعتی افتتاح می شود، جوانان همان منطقه،
شهرستان و استان حداکثر استفاده را باید ببرند. ممکن است به متخصصانی از بخش هاي مختلف نیاز داشته باشیم که از همه آنها

 
باید استفاده کرد. 

 
ساخت نیروگاه 10هزار مگاواتی تولید برق با مشارکت شرکت هاي معدنی 

همچنین وزیر صنعت، معدن و تجارت در این مراسم گفت: نمی توانیم منتظر باشیم که وزارت نیرو به بخش صنعت برق بدهد. به
همین خاطر با چند شرکت بزرگ صنعتی براي تولید 10هزار مگاوات برق تفاهم صورت گرفته و در اسرع و به محض صدور مجوز از

 
وزارت نیرو عملیات اجرایی آن را آغاز می کنیم. 

علیرضا رزم حسینی با اشاره به بهره برداري از پنج پروژه بزرگ میدکو افزود: از این تعداد دو مورد داراي ویژگی ممتاز هستند. اولین

 
پروژه عبارت از کارخانه تولید شمش فولادي با یک میلیون و 700هزار تن و به روش «کوره بلند» است. 

وي ادامه داد: ما قبل از انقلاب یک پروژه ذوب آهن اصفهان داشتیم که از محل زغال سنگ، کک به صورت مستقیم به فولاد تبدیل

 
می شد. بعد از انقلاب این دومین پروژه به روش کوره بلند است که در جمهوري اسلامی افتتاح می شود. 

به گفته رزم حسینی، در دنیا تولید 70درصد فولاد به روش کوره بلند است. از آنجا که در ایران از انرژي گاز برخوردار هستیم، اغلب
تولید فولاد به روش احیاي مستقیم صورت می گیرد. به دلیل اینکه هنوز در «زرند» کرمان ظرفیت خوب زغال سنگ داریم، سرمایه
گذار اقدام به تعریف پروژه کوره بلند کرده است. در زرند کرمان زنجیره تامین، از زغال سنگ، کک سازي و بعد فولاد خام تا کنسانتره

 
به طور کامل وجود دارد. 

وزیر صمت تصریح کرد: پروژه دوم عبارت از تولید 50هزار تن کاتد مسی که با روش و تکنولوژي هاي جدید و به همت مهندسان
کشور در «شهر بابک» کرمان افتتاح شد. با استفاده از این روش حدود 40درصد سرمایه گذاري در تولید کاتد و حدود 38درصد

 
قیمت تمام شده آن کاهش پیدا کرده است. 

وي با اشاره به برنامه توسعه این پروژه در آینده گفت: دانش این فعالیت به صورت انحصاري در اختیار شرکت سرمایه گذار قرار دارد و

 
می توانند حتی در اجراي پروژه در کشورهاي دیگر نیز از آن استفاده کنند. 

به گفته رزم حسینی با اجراي این پروژه ظرفیت تولید مس کاتدي ایران به 512هزار تن خواهد رسید. ما سال گذشته 730میلیون

 
دلار صادرات کاتد مسی داشتیم. 



وي با بیان اینکه با این اقدام ها الگوي واقعی در رابطه سرمایه و صنعت در هلدینگ میدکو اجرا شده است، گفت: تعدادي از
صنعتگران داراي دانش فنی و بانک پاسارگاد به عنوان سرمایه گذار پشتیبان این مجموعه دست به دست هم داده و این کار را به
سرانجام رساندند. هلدینگ میدکو با ایمیدرو در رقابت بسیار سازنده قرار دارد که این افتخار بسیار بزرگی است. بیش از 90درصد این

 
پروژه ها در دولت هاي یازدهم و دوازدهم شروع شده است. 

وي تصریح کرد: طی یک سال گذشته تا کنون در کل به ارزش 215 هزار میلیارد تومان یا پروژه افتتاح شده یا کلنگ زنی جدید از
جمله بهره برداري از پروژه آب خلیج فارس و همزمان عملیات آب رسانی به استان هاي خراسان رضوي، خراسان جنوبی، سیستان و
بلوچستان و اصفهان را آغاز کردیم. ما آمادگی داریم که در پایان دولت تمهیدات اجرایی انتقال به سیستان و بلوچستان را شروع و در

 
خراسان رضوي لوله گذاري به سمت جنوب ایران را آغاز کنیم. 

وي ضمن تاکید بر اهمیت توجه به ابعاد محیط زیستی این طرح ها گفت: منابع طبیعی حدود 4 هزار هکتار زمین براي جنگل کاري
در منطقه در اختیار این مجموعه قرار داده است. و نکته مهم تر این است که آب این واحدهاي صنعتی با پساب شهر کرمان تامین می

 
شود. یعنی درحال لوله گذاري به سمت شهر زرند براي استفاده در همین پروژه هایی که افتتاح می شود، هستند. 

رزم حسینی اهمیت مصرف آب و برق در صنعت را یادآور شد و افزود: باور ما بر این است که باید صنعت کشور را از نظر آب و برق
خودکفا کنیم. ما نمی توانیم منتظر باشیم که وزارت نیرو به بخش صنعت برق بدهد. صنعت ایران هم اکنون بیش از 2هزار مگاوات

 
برق تولید و مصرف می کند. 

به گفته وي، در یک ماه گذشته براي تولید 10 هزار مگاوات برق، تفاهم نامه هایی با شرکت هایی مانند شرکت ملی مس ایران،
شرکت فولادمبارکه اصفهان و شرکت چادر ملوي یزد، شرکت گل گهر و گهر زمین صورت گرفته و به محض صدور مجوز از وزیر نیرو

 
در اسرع وقت عملیات اجرایی آن را آغاز خواهیم کرد. 

 
میدکو جزو چهار شرکت برتر بورسی 

مدیرعامل بانک پاسارگاد و رئیس هیات مدیره شرکت میدکو نیز در مراسم افتتاح پنج پروژه بزرگ میدکو گفت: در چارچوب سیاست
هاي دولت و در راستاي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی فعالیت هاي این مجموعه شکل گرفته به گونه اي که هم اکنون یک و نیم
میلیون نفربه صورت مستقیم و غیرمستقیم سهامدار هستند، میدکو اولین هلدینگی است که با ثبت در بورس فعالیت خود را شروع

 
کرده است. 

به گفته مجید قاسمی، یکی از ویژگی هاي این مجموعه مشارکت آحاد مردم در بورس است که با 100 میلیارد تومان سرمایه آغاز به
کار کرده و هم اکنون ارزش میدکو در تابلوي بورس 195هزار میلیارد تومان است که جزو چهار شرکت برتر بورسی محسوب می شود.

قاسمی با اشاره به استفاده از اقتصاد دانش بنیان در این مجموعه تصریح کرد: هم اکنون تکنولوژي تانک بایولیچینگ براي نخستین
بار در کشور تجاري می شود و مجموعه میدکو توانسته نمایندگی انحصاري این نوآوري را کسب کند و در منطقه منا براي استفاده از

 
این تکنولوژي باید از طریق میدکو اقدام کنند که یک ویژگی منحصربه فرد است. 

وي به اتکا به امکانات داخلی، حداکثربحث درون زایی و برون نگري به لحاظ صادرات در مجموعه میدکو اشاره کرد و افزود: تا پایان
امسال صادرات این مجموعه 3 میلیارد دلار خواهد شد، کل سرمایه گذاري میدکو معادل 5/ 6 میلیارد دلار در فاز نخست یعنی تا
پایان امسال که از این میزان هم اکنون 5/ 5 میلیارد دلار روي زمین است و یک میلیارد دلار باقی مانده تا اوایل سال آینده به نتیجه



 
خواهد رسید. 

قاسمی تصریح کرد: براي فاز دوم در میدکو10 میلیارد دلار دیگرسرمایه گذاري خواهد شد یعنی در مجموع حدود 5/ 16 میلیارد
دلاربراي دو فاز که 2/ 4 میلیون تن فولاد به 10 میلیون تن افزایش خواهد یافت، 50 هزار تن مس کاتد به 300 هزار تن خواهد

 
رسید. 

 
بهره برداري از نیروگاه جدید تا 1401 

علی اصغر پورمند مدیرعامل میدکو نیز در این مراسم افزود: آغاز به کار شرکت میدکو از سال 87 بود، اما پروژه ها بخشی در سال 90
و قسمت عمده در سال 92 آغاز شد که ما 35 پروژه را با هم شروع کردیم، مهم ترین ویژگی این35 پروژه این است که ما از معدن

 
شروع کردیم و شعار ما نیز همین است که توسعه ما از معدن آغاز می شود. 

وي از احداث یک نیروگاه در بوتیا به ظرفیت 500 مگاوات خبر داد و تصریح کرد: بخش گازي آن به ظرفیت 312 مگاوات تا پایان

 
امسال وارد مدار تولید می شود و مابقی در سال 1401 به بهره برداري می رسد. 

 
فولاد زرند از مهم ترین پروژه هاي زیست محیطی کشور است 

ماشاءاالله سهراب نژاد مدیرعامل شرکت فولاد زرند ایرانیان نیز با اشاره به افتتاح این مجموعه شامل تولید شمش فولاد و نیز پروژه

 
خنک سازي کک متالوژي به روش خشک گفت: این پروژه از مهم ترین پروژه هاي زیست محیطی در کشور به شمار می رود. 

وي افزود: پروژه خنک سازي کک متالوژي به روش خشک با ظرفیت 800 هزار تن، سرمایه گذاري 10 هزار میلیارد ریال و اشتغال

 
زایی 50 نفر اجرایی شده و آماده بهره برداري است. 

سهراب نژاد با اشاره به افتتاح مجتمع فولاد سازي و خنک سازي کک به روش خشک زرند، تصریح کرد: با توجه به مزیت هاي معدنی
از جمله معادن زغال سنگ استان کرمان عملیات اجرایی مجتمع فولاد سازي با هدف تولید فولاد به روش کوره بلند و در راستاي

 
تکمیل و توسعه زنجیره فولاد کشور با ظرفیت 7/ 1 میلیون تن شمش فولادي در سال 92 آغاز شده است. 

مدیرعامل شرکت فولاد زرند ایرانیان خاطرنشان کرد: مجتمع فولادسازي زرند با سرمایه گذاري 240 هزار میلیارد ریال و اشتغال
مستقیم 2هزار و 300نفر در شهرستان زرند توسط شرکت فولاد زرند ایرانیان از شرکت هاي زیر مجموعه هلدینگ عظیم میدکو

 
(شرکت توسعه معادن و صنایع معدنی خاورمیانه) احداث شده است. 

سهراب نژاد با اشاره به فعالیت 6 واحد اصلی تولیدي از جمله انباشت و برداشت، کلوخه سازي،کوره بلند، فولادسازي، ریخته گري و
کارگاه اکسیژن در مجتمع فولادسازي زرند، ادامه داد: این کارخانه آخرین حلقه از زنجیره تولید فولاد و در تداوم سایر زنجیره هاي
این صنعت از جمله زغال شویی 500 هزار تن، گندله سنگ آهن 2 میلیون و 500 هزارتن، کنسانتره سنگ آهن 4 میلیون تن، کک

 
سازي هاي یک میلیون و 200 هزار تن و فولاد سازي است. 

وي یادآور شد: به دلیل محدودیت منابع آب در استان کرمان و لزوم صیانت از ذخایر ارزشمند زیرزمینی آب شرکت فولادزرندایرانیان

 
براي تامین آب مصرفی کارخانه ها مبادرت به سرمایه گذاري و اجراي شبکه فاصلاب شهري در کرمان و زرند کرده است. 

مدیرعامل شرکت فولاد زرندایرانیان، موضوع تامین آب را از مسائل اصلی در حوزه فولاد دانست و گفت: درحال حاضر کل مصرف آب



این مجتمع از پساب فاضلاب کرمان تامین می شود و در آینده نیز با توسعه فعالیت ها، پساب فاضلاب شهرهاي کرمان و زرند مورد

 
استفاده قرار خواهد گرفت. 

سهراب نژاد تصریح کرد: در روزهاي ابتدایی تولید میزان تولید روزانه 1500 تن است و در آینده به 5 هزار تن می رسد و اگر در حوزه

 
برق توفیقی ایجاد شود به زودي رقم بزرگی را به تولید کشور اضافه خواهیم کرد. 

 
ایجاد اشتغال پایدار 300 نفربا بهره برداري از مجتمع آهک و دولومیت 

الیاس ایران نژاد مدیرعامل شرکت گسترش و نوسازي معادن خاورمیانه (ممرادکو) نیز در این مراسم گفت: با آغاز بهره برداري از
مجتمع آهک و دولومیت ممرادکو، معادن سنگ آهک و دولومیت منطقه کرمان فعال شده است و پیش بینی می شود که زمینه

 
اشتغال پایدار 300 نفر به صورت مستقیم در این طرح فراهم شود. 

وي افزود: فناوري مورد استفاده در مجتمع پخت آهک و دولومیت ممرادکو، کوره هاي دوقلوي پیشرفته محسوب می شود که در نوع

 
خود از کمترین میزان انتشار آلاینده ها و بیشترین بهره وري انرژي برخوردار بوده است. 

به گفته ایران نژاد، درباره فرآیند کار در این مجموعه اعلام شده که آهک و دولومیت پخته یا کلسینه شده دو ماده مصرفی در صنعت

 
فولاد هستند که کیفیت، نحوه نگهداري و استفاده آنها روي محصول نهایی تاثیر بسزایی دارد. 

 
استفاده از فناوري «تانک بایولیچینگ» براي نخستین بار در جهان 

مدیرعامل شرکت بابک مس ایرانیان نیز در این مراسم گفت: عملیات اجرایی احداث این مجتمع از مرداد سال 90 در شرکت بابک
مس ایرانیان آغاز شد که هم اکنون با افتتاح کامل آن ضمن معرفی جدیدترین فناوري جهانی دوستدار محیط زیست در تولید کاتد

 
مس به ایران و جهان 50 هزارتن ظرفیت تولید کاتد مس(معادل با 15درصد) به ظرفیت تولید مس کشور افزوده می شود. 

محمدرضا میرزایی با اشاره به سرمایه گذاري بیش از 4 هزار میلیارد تومانی مجتمع تولید کاتد شرکت بابک مس ایرانیان تصریح کرد:
همچنین با افتتاح این پروژه اشتغال پایدار براي 400 نفر به صورت مستقیم فراهم می شود و مهم ترین عاملی که مجتمع تولیدي
میدکو را در سطح جهان به یک نمونه بی بدیل تبدیل ساخته، استفاده از فناوري «تانک بایولیچینگ» براي نخستین بار در جهان در

 
مقیاس صنعتی است. 

به گفته وي، با افتتاح مجتمع تولید مس میدکو، شاهد معرفی جدیدترین فناوري دوستدار محیط زیست در تولید کاتد مس به ایران و

 
جهانیان خواهیم بود که زمینه ساز ایجاد انقلاب جدیدي در فرآیند تولید کاتد مس در جهان خواهد شد. 

استفاده از این فناوري در تولید مس از جمله ویژگی هاي شاخص و خاص این پروژه است که سبب کاهش حدود 40 درصدي سرمایه

 
گذاري در تولید و کاهش 38درصدي قیمت تمام شده را سبب شده است. 

 
افتتاح طرح تجهیز 181 ناوگان عملیات معدنی در کرمان 

همچنین مدیرعامل شرکت کاراوران صنعت خاورمیانه نیز گفت: از آنجاکه حجم عملیات معدنکاري در مجموعه میدکو بیش از 150
میلیون تن در سال برآورد می شود، شرکت کاراوران صنعت خاورمیانه در سال 89 به منظور انجام عملیات معدنکاري و استخراج مواد
معدنی موردنیاز کارخانه هاي فرآوري میدکو تاسیس شد، این شرکت با هدف ارائه خدمات با کیفیت به عنوان یکی از مجموعه هاي

 
مطرح کشور، گام هاي بلندي در رابطه با تجهیز و بهره برداري از معادن برداشته است. 



سیدعبدالرضا موسوي افزود: پروژه خرید ماشین آلات معدنی میدکو در سال 95 آغاز شد و مونتاژ این ماشین آلات توسط متخصصان
داخلی و خارجی از دي 97 در دستور کار قرار گرفت، پس از انجام این پروژه در 2 فاز اجرایی، میدکو امروز به یکی بزرگ ترین

 
شرکت هاي معدنی داراي ناوگان به روز معدنکاري کشور تبدیل شده است. 

موسوي تصریح کرد: ناوگان ماشین آلات معدنی میدکو در شرکت کاراوران درحال حاضر متشکل از 181 دستگاه انواع مختلف است و
این تعداد شامل 125 دستگاه دامپ تراك، 18 دستگاه شاول و 38 دستگاه انواع مختلف بولدوزر، گریدر، بیل مکانیکی، لودر و سایر
است که با سرمایه 7 هزار و 500 میلیارد تومان در استان کرمان به بهره برداري می رسد. وي خاطرنشان کرد: شرکت میدکو با تجهیز
ناوگان عملیات معدنی شرکت کاراوران صنعت خاورمیانه، علاوه بر انجام حجم عظیمی از عملیات معدنکاري، زمینه اشتغال یک هزار و

 
100نفر به صورت مستقیم را فراهم کرده است. 

یادآور می شود مراسم بهره برداري از 5 پروژه بزرگ صنعتی میدکو با حضور استاندار کرمان، نماینده مردم زرند و کوهبنان در مجلس
شوراي اسلامی، امام جمعه زرند و جمعی از مسوولان استانی و شهرستانی در محل این مجموعه صنعتی و در ارتباط ویدئوکنفرانسی

با حضور ریاست جمهوري در تهران برگزار شد.



شرکت فولاد مبارکه یکی از بزرگ ترین مودیان مالیاتی کشور، با عملکرد مالی

و مالیاتی بسیار منظم

منبع: ماین نیوزشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/04/19

هر کشور و دولتی براي انجام وظایف خود در حوزه هاي مختلف نیازمند بودجه، اعتبارات و بهره گیري از منابع درآمدي بوده
و همواره مالیات بهترین راه تأمین بودجه و ابزار حاکمیت براي ایجاد توسعه پایدار و حکمرانی خوب در جوامع شناخته شده

است. این امر یکی از اساسی ترین منابع درآمدي دولت و ابزاري براي تنظیم ...

هر کشور و دولتی براي انجام وظایف خود در حوزه هاي مختلف نیازمند بودجه، اعتبارات و بهره گیري از منابع درآمدي بوده و
همواره مالیات بهترین راه تأمین بودجه و ابزار حاکمیت براي ایجاد توسعه پایدار و حکمرانی خوب در جوامع شناخته شده است. این
امر یکی از اساسی ترین منابع درآمدي دولت و ابزاري براي تنظیم سیاست هاي مالی و ایجاد تعادل در سطح کلان اقتصادي کشور

 
است. 

به گزارش ماین نیوز، در واقع شرکت ها و شهروندان هر جامعه با پرداخت بخشی از درآمد خود در قالب مالیات، به دولت این اختیار را
می دهند که براي تأمین زیرساخت ها و امور زیر بنایی کشور، امنیت عمومی، آموزش وپرورش، بهداشت و سلامت، راه و شهرسازي و

 
عمران و آبادانی کشور و اجراي برنامه هاي توسعه اي، از این منابع مالی استفاده کند. 

در سال هاي اخیر، سیاست کلی کشور بر خوداتکایی و عدم اتکا به منابع درآمدي نفتی استوار گردیده و از همین رو، فعال سازي سایر
صنایع کشور ازجمله صنعت فولاد یکی از مهم ترین اهداف راهبردي جمهوري اسلامی بوده است. صنعت فولاد نقش عمده اي در
خوداتکایی، اشتغال آفرینی، رونق و جهش تولید و پیشرفت کشور و افزایش درآمدهاي صادراتی داشته و افزون بر آن، این صنعت در
سال هاي اخیر، با پرداخت انواع مالیات و عوارض به خزانه دولت و همچنین هزینه هاي فراوان در حوزه مسئولیت اجتماعی ملی و

 
منطقه اي در زمینه هاي عمرانی، اقتصادي، اجتماعی و ورزشی، بیشترین سهم را در این خصوص در کشور داشته است. 

شرکت فولاد مبارکه به عنوان یکی از بزرگ ترین شرکت هاي صنعتی جمهوري اسلامی ایران در حال حاضر، با بیش از 350 هزار نفر
نیروي انسانی مستقیم و غیرمستقیم و همکاري با بیش از 4 هزار شرکت در داخل کشور، با پرداخت 3800 میلیارد تومان انواع مالیات
و عوارض در سال 1399، در بین شرکت هاي تولیدي و بورسی توانسته است به یکی از بزرگ ترین مودیان مالیاتی کشور تبدیل شود
و با پرداخت به موقع مالیات هاي متعلقه درآمد خود نقش مؤثري در توسعه و آبادانی و رفاه اقتصادي و اجتماعی منطقه و کشور

 
داشته باشد. 

به اذعان متولیان امر مالیاتی کشور و استان اصفهان، شرکت فولاد مبارکه شرکتی پاك، با عملکرد مالی و مالیاتی بسیار منظم است و
تأثیر حضور این شرکت در چرخه اقتصاد کشور و ارزش افزوده استان به خوبی ملموس است؛ به نحوي که براساس قوانین، عوارض
اخذشده از این شرکت به همراه سایر منابع، علاوه بر واریز به خزانه دولت، سهمی از حقوق کارکنان دولت و هزینه هاي عمرانی استان
و کشور را در بر گرفته و بخشی از این درآمدهاي ارزش افزوده، در بین شهرداري ها و دهیاري ها توزیع می گردد و در واقع مردم

 
همه این شهرها و اماکن از این عوارض بهره مند شدند و آن را در عمران و آبادي شهرها و روستاها به کار گرفتند. 

خوشبختانه در برنامه ششم توسعه کشور مقرر گردیده بخش قابل ملاحظه اي از مبالغی که شرکت ها با عنوان مالیات و عوارض به



ادارات مالیاتی استان پرداخت می کنند به خود استان برگردد که این مسئله جدا از هزینه هاي متعدد و متکثر این شرکت در راستاي
عمل به مسئولیت هاي خود در منطقه است. حمایت هاي نقدي و غیرنقدي در حوزه بهداشت و سلامت و به ویژه مقابله با بحران
کرونا و تأمین اکسیژن بیمارستان ها در این بحران ملی، حمایت ویژه از ورزش استان اصفهان همچون حمایت از ورزش هاي قهرمانی
و باشگاه ها و احداث ورزشگاه نقش جهان، انجام فعالیت هاي عمرانی در مناطق پیرامون شرکت در حوزه هاي نیرو و انرژي، راه

 
سازي، امداد و نجات و سایر خدمات اجتماعی بخشی از برکات شرکت فولاد مبارکه براي کشور و منطقه محسوب می شود. 

هادي نباتی نژاد - مدیرروابط شرکت فولاد مبارکه



عملیات اجرایی مجتمع آرتا فولاد مبین در اردبیل آغاز شد

منبع: ماین نیوزشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/04/19

عملیات اجرایی مجتمع آرتا فولاد مبین روز شنبه با حضور نمانیده ولی فقیه در استان، امام جمعه اردبیل ، استاندار و
نمایندگان اردبیل در مجلس شوراي اسلامی آغاز شد.

عملیات اجرایی مجتمع آرتا فولاد مبین روز شنبه با حضور نمانیده ولی فقیه در استان، امام جمعه اردبیل ، استاندار و نمایندگان

 
اردبیل در مجلس شوراي اسلامی آغاز شد. 

به گزارش ماین نیوز، اکبر بهنامجو استاندار اردبیل در آیین آغاز عملیات این طرح گفت: امروز شاهد تکمیل شدن زنجیره فولاد در
استان هستیم و با افتتاح این مجتمع امکان تولید یک میلیون تن فولاد در سال و اشتغال زایی بیش از 400 نفر بصورت مستقیم و

 
1500 نفر بصورت غیرمستقیم فراهم خواهد شد. 

وي با اشاره به اینکه براي اجراي این مجتمع 130 میلیون یورو سرمایه گذاري می شود، افزود: واگذاري زمین براي این ایجاد مجموعه

 
به سهولت انجام گرفت و راه آهن اردبیل هم این طرح را توجیه پذیر کرده است. 

استاندار اردبیل گفت: چهار واحد تولید شمش فولاد در استان فعال است که این واحدها در حال افزایش ظرفیت تولید تا سقف 2 برابر
هستند و اکنون 300 هزار تن شمش فولاد در استان تولید می شود و با اقدامات توسعه اي که از سال گذشته شروع شده این میزان

 
تولیدات تا سال آینده به 600 هزار تن می رسد. 

 
بهنامجو گفت: اشتغال زایی در دولت مد نظر قرار گرفته و تلاش ما بر این است با ایجاد اشتغال از میزان بیکاري استان کاسته شود. 

شرکت سرمایه گذاري توسعه معادن و فلزات ، شرکت بین المللی مهندسی ایران و شرکت معدنی و صنتعی چادرملو در اجراي مجتمع

 
آرتا فولاد مبین سرمایه گذاري می کنند. 

بر اساس برنامه یزي این مجتمع تولید فولاد قرار است تا 30 ماه آینده احداث شده و به بهره برداري برسد.



رتبه دوم گیلان در ایجاد اشتغال براي زندانیان

منبع: هماي خبرشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/04/19

رضا محمدي اصل ، مدیرکل زندان هاي گیلان با اشاره به رتبه دوم زندان هاي استان در ایجاد اشتغال گفت: بر اساس آمار
تاکنون بیش از دو هزار نفر در زندان هاي گیلان با کسب حرفه درآمد کسب می کنند. هماي خبر/او با بیان اینکه ایجاد

اشتغال در زندان ها به یک هدف از پیش طراحی شده در قوه قضاییه تبدیل شده است، ...

رضا محمدي اصل ، مدیرکل زندان هاي گیلان با اشاره به رتبه دوم زندان هاي استان در ایجاد اشتغال گفت: بر اساس آمار
تاکنون بیش از دو هزار نفر در زندان هاي گیلان با کسب حرفه درآمد کسب می کنند. هماي خبر/او با بیان اینکه ایجاد اشتغال در

زندان ها به یک هدف از پیش طراحی شده در قوه قضاییه تبدیل شده
است، افزود : 60 درصد زندانیان گیلان یک حرفه را دنبال کرده و مشغول
به کار هستند. مدیرکل زندان هاي گیلان با تأکید بر لزوم توجه به خانواده
هاي زندانیان گفت : تولید صنایع دستی، قالیبافی و مهارت هاي فنی از
جمله مشاغل شکل گرفته در زندان هاست و تمامی درآمد حاصل به خانواده
هاي زندانی و یا خود مددجویان تحویل داده می شود. رضا محمدي اصل ،
با اشاره رتبه دوم زندان هاي این استان در ایجاد اشتغال افزود: زندانیان

ابتدا توسط سازمان فنی حرفه اي و جهاد کشاورزي آموزش داده شده و سپس وارد عرصه کار می شود که بر اساس آمار تاکنون بیش
از دو هزار نفر در زندان هاي گیلان مشغول به کسب درآمد هستند. او بیشترین دلیل ورود افراد به زندان ها را اشتغال و بیکاري
دانست و تصریح کرد : سازمان زندان ها به افرادي که در طول حبس حرفه فنی حرفه اي و یک اشتغال خاص را یاد گرفته اند پس از

آزادي تسهیلات اعطا می کند تا این افراد بتوانند پس از خروج از زندان از این راه کسب درآمد کنند.



ضرورت تمرکز حساب هاي بانکی واحدهاي تولیدي کاشمر در داخل

شهرستان/ 171 خانواده تحت پوشش کمیته امداد کاشمر خودکفا شدند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/04/19

به گزارش خبرگزاري فارس از کاشمر، علی اکبر صبوري در
جلسه شوراي بانک هاي کاشمر که به منظور تجلیل از
بانک هاي عامل و کارآفرینان برتر کمیته امداد در سال
گذشته و در سالن اجتماعات فرمانداري این شهرستان
برگزار شد، اظهار کرد: میانگین شبکه بانکی کاشمر نسبت
به مصارف و منابع آن بیش از 90 درصد است، به همین
دلیل با توجه به عدم جذب منابع مالی، شاهد بروز

 
مشکلاتی در شبکه بانکی شهرستان هستیم. 

سرپرست امور شعب بانک ملی کاشمر ابراز کرد: اگرچه بسیاري از واحدهاي تولیدي مستقر در شهرك صنعتی کاشمر براي ایجاد و راه
اندازي مجموعه تولیدي شان از شبکه بانکی شهرستان تسهیلات دریافت کرده اند، اما متأسفانه برخی از این واحدها حساب هاي

 
بانکی شان در بانک هاي خارج از شهرستان است. 

وي با اشاره به اینکه عدم جذب منابع موجب بروز مشکلاتی در شبکه بانکی شده است، یادآور شد: در حال حاضر منابع بانکی کاشمر
به شدت افت کرده است به طوري که بسیاري از بانک ها باگذشت سه ماه از سال، هنوز به مانده پایانی سال گذشته نرسیده اند و این

 
مهم یک مشکل عدیده براي شبکه بانکی و پرداخت تسهیلات به وجود آورده است. 

صبوري با یادآوري اینکه برخی از سرمایه گذاران و فعالان اقتصادي که در کاشمر فعالیت دارند و از شبکه بانکی شهرستان تسهیلات
دریافت کرده اند، ولی حساب هایشان در بانک هاي مشهد و تهران است، ابراز کرد: لیست این واحدها را به صورت موردي به فرماندار
اعلام کردیم. چراکه معتقدیم اگر این منابع در شبکه بانکی کاشمر باشد قطعاً به توان افزایش وام دهی و تسهیلات بانکی کمک خواهد

 
کرد. 

وي با تأکید بر اینکه در حال حاضر منابع شبکه بانکی مشکل ساز و به یک معضل تبدیل شده است، خاطرنشان کرد: قطعاً اگر منابع

 
فعالان اقتصادي کاشمر در بانک هاي شهرستان باشد توان پرداخت تسهیلات هم افزایش خواهد یافت. 

دبیر شوراي هماهنگی بانک هاي کاشمر  خدمت به محرومین جامعه را از افتخارات شبکه بانکی عنوان کرد و اظهار کرد: متأسفانه
اعتبارات تبصره 16 دیر ابلاغ می شود و عملاً تا پایان سال فشار زیادي به همکاران بانک ها تحمیل می شود، این مهم در استان نیز

 
مطرح شده است که امیدواریم راهکاري اندیشیده شود تا اعتبارات زودتر ابلاغ شود. 

صبوري تأکید کرد: در حال حاضر با ابلاغ این اعتبارات در سه ماهه پایانی سال به دلیل مصارف و منابع بانکی با مشکلاتی مواجه



 
هستیم. 

 
خودکفایی یک خانواده از بار هزینه اي دولت کم می کند 

در ادامه این جلسه نیز معاون برنامه ریزي و عمرانی فرماندار کاشمر با اشاره به ادعاي دبیر شوراي بانک هاي شهرستان مبنی بر اینکه
برخی از واحدهاي تولیدي حساب هاي بانکی شان در بانک هاي غیر از کاشمر فعال است، گفت: از سرمایه گذاران، فعالان اقتصادي،

 
صاحبان واحدهاي  در کاشمر انتظار داریم که منابع و حساب هاي بانکی شان در این شهرستان باشد. 

مهدي نایه در اذعان کرد: همان طور که فعالان واحدهاي تولیدي در شهرستان انتظار دارند زیرساخت ها و مشکلاتشان در شهرستان
رسیدگی و حل شود، مجموعه شهرستان نیز از آنان انتظار دارد منابعشان در بانک هاي همین شهرستان باشد تا از محل آن علاوه بر

 
حمایت از اشتغال و تولید، شهروندان کاشمري نیز از آن بهره مند شوند. 

وي از همراهی و همکاري شبکه بانکی و ادارات و نهادها درزمینهٔ پرداخت تسهیلات اشتغال به مددجویان تحت پوشش کمیته امداد
قدردانی کرد و ابراز کرد: یکی از رسالت هاي کمیته امداد بحث خودکفایی خانواده هاي تحت پوشش است که خوشبختانه در سایه
تلاش ها و اقدامات انجام شده از سوي کمیته امداد کاشمر با همکاري شبکه بانکی و همراهی دستگاه هاي متولی ایجاد اشتغال گام

 
هاي خوبی برداشته شده است. 

معاون فرماندار کاشمر تسهیل و کمک به راه اندازي فضاي کسب وکارهاي  خرد را از اقدامات مهم درزمینهٔ ایجاد اشغال دانست و
خاطرنشان کرد: زمانی که یک خانواده تحت پوشش در حوزه  تولیدي وارد می شود و یک کسب وکار راه می اندازد از بار هزینه اي

 
دولت کاسته می شود و توان تولیدي و درآمدي کشور افزایش می یابد. 

 
6300 خانواده کمک معیشت بگیر در اولویت تسهیلات اشتغال 

رئیس کمیته امداد کاشمر هم در این جلسه شناسایی نیازمندان و محرومین و دیگري موضوع توانمندسازي خانواده ها را دو وظیفه
اصلی کمیته امداد عنوان کرد و گفت: موضوع توانمندسازي سرلوحه کمیته امداد است، ایجاد برنامه توانمندسازي و اشتغال و
خودکفایی به صورت کوتاه مدت، متوسط و بلندمدت براي تمامی خانوارهاي تحت پوشش تعیین شده است و افرادي که وارد این

 
مجموعه می شوند باید طی یک مقطع زمانی از این خدمات بهره مند شوند و از چرخه حمایت کمیته امداد خارج شوند. 

علیرضا آرامیان بابیان اینکه سرلوحه توانمندسازي خانواده و رسیدن به این هدف، بحث اشتغال و کارآفرینی است و تنها در سال
گذشته 171 خانواده به خودکفایی رسیدند، افزود: جامعه هدف و دریافت کنندگان تسهیلات اشتغال دو گروه هستند، گروه اول
خانواده هاي کمک معیشت بگیر کمیته امداد هستند که در حال حاضر 6 هزار و 300 خانواده کمک معیشت بگیر با جمعیت 11 هزار

 
و 800 نفر داریم که در اولویت اول قرار دارند به طوري که 60 درصد تسهیلات باید به این خانواده ها پرداخت شود. 

وي یادآور شد: گروه دوم خانواده هاي نیازمند تک و چند خدمتی هستند، این خانواده ها کسانی هستند که نزدیک به بیکاري یا

 
اشتغال ناقص دارند یا اینکه ناامید از یافتن کار و نداشتن سرمایه هستند که هزار و 20 خانواده با جمعیت 2 هزار و 300 نفر داریم. 

رئیس کمیته امداد کاشمر بابیان اینکه تسهیلات در قالب سه نوع به جامعه هدف پرداخت می شود، اظهار کرد: وام هدایت نظام شغلی

 
یا خوداشتغالی تا سقف 50 میلیون تومان و بازپرداخت طی 5 تا 7 سال است. 



وي به موضوع راهبري شغلی و پرداخت تسهیلات به افراد مددجو اشاره کرد و گفت: مشکلی که در بحث خوداشتغالی داریم بحث
فروش محصولات به عهده افراد است که معمولاً با مشکل مواجه می شوند، اما در برنامه راهبر شغلی این دغدغه برطرف شده است و
راهبر شغلی تمام محصولات تولیدي را از فرد متقاضی طرح خریداري و به فروش می رساند که در این راستا نیز در سال گذشته در

 
بین 43 شهرستان خراسان رضوي درزمینهٔ راهبر شغلی کاشمر موفق به کسب رتبه اول شدیم. 

آرامیان تسهیلات کارفرمایی را سومین وام پرداختی به متقاضیان عنوان کرد و ادامه داد: این تسهیلات درواقع به کارفرمایان به عنوان
یک بسته تشویقی پرداخت می شود به طوري که کارفرما به ازاي هر فردي که از کمیته امداد به کارگیري کند مبلغ  50 میلیون
تومان تسهیلات دریافت می کند، همچنین اگر کارفرما تمایلی به استفاده از تسهیلات نداشت سرانه بیمه اجتماعی فرد به کارگیري
شده به مدت 2 سال از سوي کمیته امداد پرداخت می شود و این یک فرصت خوبی براي کارآفرینان و افرادي است که می توانند

 
نیروي کار موردنیاز را از جامعه هدف خانواده هاي محروم و نیازمند به کارگیري کنند. 

 
جذب 135 درصدي تسهیلات حوزه اشتغال 

وي با اشاره به پرداخت 92 فقره وام از محل صندوق امداد ولایت درزمینهٔ اشتغال و نیز  482 فقره تسهیلات بانکی تبصره 16 در
سال گذشته گفت: مجموع تسهیلات تصویبی در سال گذشته 166 میلیارد ریال بوده با بازپرداخت اقساط 50 تا 84 ماهه است که از
دي ماه سال گذشته با شناور شدن اعتبارات توانسته ایم این مبلغ را به 225 میلیارد و 20 میلیون ریال افزایش دهیم و 135 درصد

 
اعتبارات را جذب کنیم. 

رئیس کمیته امداد کاشمر افزود: در حال حاضر 2 هزار 86 طرح تحت نظارت کمیته امداد کاشمر است که توسط کارشناسان فنی
کمیته امداد و نیز جهادگرانی که به صورت خیر و نیکوکار همکاري می کنند مورد آموزش و پشتیبانی قرار می گیرند و سرکشی هاي

 
لازم انجام می شود. 

وي با اشاره به رسالت کمیته امداد درزمینهٔ توانمندسازي خانواده هاي تحت پوشش ابراز کرد: به کارگیري خانواده ها به صورت
کاریابی است، کارآفرینان می توانند  بدون اینکه از تسهیلات استفاده کنند از مددجویان این نهاد بکار گیري کنند و در این راستا 28
نفر در سال گذشته به کارفرمایان معرفی شدند که 34 درصد معرفی شدگان با پرداخت حق بیمه تأمین اجتماعی از سوي کمیته

 
امداد مشغول به کار شدند. 

آرامیان بابیان اینکه درزمینهٔ آموزش، قبل از اینکه اشتغالی صورت گیرد برنامه آموزش مدنظر کمیته امداد است، خاطرنشان کرد:
آموزش هایی که منجر به اشتغال خانواده هاي محروم شود، در شهرستان طی سال گذشته 572 نفر با کمک سازمان فنی و حرفه اي

 
آموزش هاي لازم را فراگرفتند 159 درصد از مصوبه درزمینهٔ آموزش  از خانواده هاي تحت حمایت آموزش هاي لازم را فراگرفتند. 

وي ادامه داد: درزمینهٔ طرح هاي راهبران شغلی هم موفق شدیم رتبه اول استان را به خود اختصاص دهیم به طوري که 120 درصد

 
رشد داشتیم، امسال نیز مصمم هستیم در این برنامه وارد شویم و از حمایت طرح هاي دانش بنیان و کارفرمایان استفاده شود. 

رئیس کمیته امداد کاشمر با اشاره به اینکه درزمینهٔ اجراي طرح هاي قالیبافی که یکی از برنامه هاي بسیار خوب کمیته امداد است،
کمیته امداد کاشمر در سال 99 رتبه اول را در تعداد اجراي طرح هاي اشتغال درزمینهٔ قالیبافی کسب کرده است، بیان کرد:
 درزمینهٔ متراژ تولید فرش هاي دست باف نیز رتبه سوم استان را کسب کردیم و در اجراي طرح هاي صنایع دستی با اجراي 27



 
طرح رتبه دوم استان به کاشمر اختصاص یافت. 

 
افزایش صددرصدي اعتبارات تبصره 16 در سال جاري 

وي با تأکید بر اینکه اعتبارات تبصره 16 در سال جاري به طور صددرصدي افزایش پیدا خواهد کرد و باید آمادگی لازم در حوزه
اشتغال داشته باشیم، اذعان کرد:  با برنامه اي که داریم حدود 450 میلیارد ریال این اعتبارات خواهد بود که استفاده از شرکت هاي
کاریابی و مشاوران شغلی در دستور کار است و شرکت هاي واجد شرایط می توانند با ثبت نام در سامانه تدارك دولت در مناقصه

 
شرکت کنند تا برنامه برون سپاري اشتغال انجام شود. 

آرامیان با اشاره به اینکه به دلیل  شیوع ویروس کرونا، آسیب هاي ناشی از فضاي کسب وکار و نیز آسیب هایی که در حوزه مختلف
اقتصادي به ویژه کسب وکارهاي خرد و خانگی وجود دارد و تحریم هاي ظالمانه و خشک سالی ها، قرار است 25 درصد از اعتبارات
امسال به مشاغلی که قبلاً تسهیلات دریافت کردند پرداخت شود، تأکید کرد: امیدواریم در سالی که مزین به تولید، پشتیبانی ها و
مانع زدایی ها است با تلاش و کوشش مستمر همراه با برنامه ریزي با تعامل با سازمان ها و کارفرمایان درزمینهٔ توانمندسازي
محرومین گام هاي مؤثري برداریم. و خانواده ها راه به یک ثبات اقتصادي برسانیم تا از تحت پوشش خارج شوند و نیاز به خدمات

 
کمیته امداد نداشته باشند. 

گفتنی است در پایان این جلسه از مدیران دستگاه هاي اجرایی و بانک هاي عامل در کمک به ایجاد اشتغال مددجویان تحت پوشش

 
کمیته امداد و نیز کارآفرینان برتر اشتغال کمیته امداد کاشمر با اهداي لوح تقدیر و هدایایی تجلیل شد. 

انتهاي پیام/ 70042



سرمایه گذاري 2.5 میلیارد دلاري توسط بخش خصوصی در معادن

منبع: بیرونیتشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/04/19

برپایه آمارها و اطلاعات وزارت صنعت، معدن و تجارت، از سال 1392 تاکنون براي 47 طرح معدنی به ارزش 7.2 میلیارد
دلار با استفاده از مناب...

 
از سال 1392 تا اسفند 99 انجام شد؛ 

 
سرمایه گذاري 2.5 میلیارد دلاري توسط بخش خصوصی در معادن 

برپایه آمارها و اطلاعات وزارت صنعت، معدن و تجارت، از سال 1392 تاکنون براي 47 طرح معدنی به ارزش 7.2 میلیارد دلار با

 
استفاده از منابع بخش خصوصی اقدام شده که از این رقم 2.5 میلیارد دلار محقق شده است. 

به گزارش بیرونیت از آمارها و اطلاعات وزارت صنعت، معدن و تجارت
حاکی است: ارزش سرمایه گذاري هاي سازمان توسعه و نوسازي معادن
و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) از ابتداي تاسیس تا پایان سال 99 به

 
بیش از 21.5 میلیارد دلار رسید. 

این میزان سرمایه گذاري در راستاي سیاست هاي کلان وزارت صنعت،

 
معدن و تجارت و با مشارکت بخش خصوصی انجام شده است. 

 
امسال نیز با احتساب بیش از یک میلیارد و 941 میلیون دلار سرمایه گذاري، از 23.5 میلیارد دلار عبور می کند. 

در همین حال میزان اشتغال ایجاد شده از سال 92 تا پایان سال قبل به 16 هزار و 700 نفر رسید. در سال 99 با تکمیل و افتتاح
طرح هاي جدید، بیش از سه میلیارد دلار و 450 میلیون دلار سرمایه گذاري در حوزه معدن و صنایع معدنی محقق و براي بیش از

 
چهار هزار و 200 نفر شغل به صورت مستقیم ایجاد شد. 

 
امسال نیز برنامه راه اندازي بیش از 1.9 میلیارد پروژه در برنامه قرار دارد که اشتغال مستقیم آن از پنج هزار نفر عبور می کند. 

سرمایه گذاري در طرح هاي معدن و صنایع معدنی، علاوه بر ایجاد اشتغال، از یک سو توسعه مناطق کم برخوردار، تقویت زیرساخت
هاي کشور و نیز کاهش وابستگی به درآمدهاي نفتی را در پی داشته و از دیگر سو، با اجراي برنامه هاي آموزشی و همکاري با دانشگاه

 
ها و مراکز علمی، سبب توانمند شدن بخش خصوصی شده است. 

ایمیدرو در عین حال در سال هاي اخیر ماموریت هاي جدیدي از جمله صنعت گوهرسنگ ها، براي توسعه بخش معدن و صنایع

 
معدنی طراحی و اجرایی کرده است. 



ایمیدرو به ویژه در سالی که به نام «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» مزین شده، اهداف فوق را در قالب دو استراتژي کلان

 
«توسعه» و «توانمندسازي» شکل می دهد. 

در این میان سرمایه گذاري و راه اندازي طرح ها، اکتشاف، فعال سازي معادن راکد، تنوع سازي در تامین مالی، بومی سازي، تقویت

 
جایگاه صندوق بیمه فعالیت هاي معدنی، توسعه برنامه هاي آموزشی و غیره ذیل استراتژي هاي فوق انجام می شود. 

 
جذب سرمایه از بخش خصوصی 

یکی از اقدام هاي ایمیدرو در سال هاي اخیر تنوع بخشی به تامین مالی طرح ها بوده به طوري که از سال 92 براي 47 طرح، بیش از
7.2 میلیارد دلار سرمایه از بخش خصوصی اقدام شده که 2.5 میلیارد دلار آن محقق و براي بیش از هفت هزار نفر شغل ایجاد شده

 
است. 

 
اکتشاف 

انجام فعالیت هاي اکتشافی به عنوان اقدامی پایه اي به منظور تامین خوراك واحدهاي صنایع معدنی از جمله اقدامات اصلی ایمیدرو

 
در حوزه توسعه بوده است. 

اکتشاف پهنه ها در فازهاي شناسایی و پی جویی در 30 استان شامل 104 پهنه در بیش از 680 هزارکیلومتر مربع گستره کشور در

 
حال اجراست که 70 درصد آن تکمیل شده است. 

نکته قابل توجه این است که محدوده هاي معدنی کشور شامل محدوده هاي اکتشافی، گواهی کشف و پروانه هاي اکتشافی کمتر از
پنج درصد مساحت کشور است. از سوي دیگر طبق برنامه ایمیدرو، تا پایان سال جاري حفاري اکتشافی به مرز یک میلیون متر می

 
رسد. 

 
احیاي 500 معدن کوچک 

طرح فعال سازي معادن کوچک و متوسط در نقاط مختلف کشور، با هدف فعال سازي معادن بخش خصوصی که به دلیل شرایط

 
داخلی یا بین المللی نیمه فعال یا تعطیل شده اند، از آذر ماه سال 97 تعریف و در سال 98 عملیاتی شده است. 

معادن کوچک و متوسط به دلیل گستردگی (98.3 درصد تعداد کل معادن کشور)، اشتغال زایی (85 درصد سهم اشتغال معادن
کشور) و تولید (65 درصد سهم تولیدات معدنی کشور) داراي اهمیت است و می توانند در ایجاد اشتغال پایدار در بخش معدن و

 
توسعه متوازن کشور، نقش بسیار مهمی ایفا کنند. 

با اجراي این طرح تا پایان سال 98، تعداد 146 معدن در مناطق کمتر توسعه یافته احیا شده و در سال 99، تعداد 253 معدن احیا و

 
14 کارخانه فرآوري، احداث شد. 

همچنین از ابتداي امسال تا 23 خرداد ماه سال جاري نیز 101 معدن کوچک، احیا و فعال شده است. بدین ترتیب تعداد کل معادن

 
احیا شده بخش خصوصی از ابتداي اجراي طرح، به 500 واحد معدنی رسیده است. 



به گزارش ایرنا، امروز افزون بر 60 میلیارد تن ذخیره معدنی در سطح کشور شناسایی شده که از این رقم حدود 37 میلیارد تن ذخیره
قطعی و بقیه احتمالی است. شمار مواد معدنی اکتشافی در کشور 68 ماده است که سهم مصالح ساختمانی نسبت به فلزي غالب است.

ایران داراي 10 هزار و 400 معدن داراي پروانه بهره برداري است که پنج هزار و 600 معدن آن فعال است.



اجراي طرح «شهید لاجوردي» در زندان هاي البرز در راستاي سند تحول قوه

قضائیه

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/04/19

به گزارش دفاع پرس از کرج، دومین جلسه راهبري طرح شهید
لاجوردي امروز با حضور مدیرکل زندان هاي استان البرز، دبیر طرح
شهید لاجوردي، رئیس سازمان بسیج سازندگی استان، معاون
سلامت، اصلاح و تربیت و جمعی از مسئولین اداره کل زندان هاي
البرز با موضوع باز اجتماعی شدن زندانیان و رسیدگی به خانواده

 
هاي آنان در سالن جلسات اداره کل زندان ها برگزار شد. 

«اسماعیل جمیاري» مدیرکل زندان هاي استان البرز در این جلسه
طرح اثرگذار شهید لاجوردي را از ابتکارات خوب رئیس سازمان زندان ها دانست و اظهار داشت: این طرح می تواند در نیل به اهداف

 
سند تحول قوه قضائیه بسیار مثمر ثمر باشد. 

وي با اشاره به مشکلات اقتصادي و با تأکید بر حمایت از خانواده هاي زندانیان، اظهار داشت: هرگونه غفلت از این خانواده ها تبعات
ناخوشایندي را به دنبال دارد زیرا با وجود عدم حضور سرپرست خانواده، امکان تکرار چرخه جرم دور از ذهن نیست. بنابراین لازم

 
است گروه هاي جهادي و نهادهاي حمایتی بیش ازپیش به کمک اداره کل زندان ها بشتابند. 

مدیرکل زندان هاي استان البرز با اشاره به ظرفیت هاي ویژه گروه هاي جهادي در امر باز اجتماعی شدن زندانیان گفت: به منظور
انجام امور فرهنگی عمیق، اشتغال و باز اجتماعی شدن زندانیان، نیازمند فضا، تجهیزات و نیروي انسانی است که استفاده از ظرفیت

 
هاي گروه هاي جهادي می تواند این مهم را تسهیل کند. 

جمیاري ضمن تشریح اولین اقدامات قرارگاه شهید لاجوردي در البرز، اعزام 110 زندانی زائر اولی به مشهد مقدس، توزیع یک هزار
بسته معیشتی میان خانواده هاي زندانیان نیازمند، آزادي حداقل 14 زندانی بدهکار مالی، حضور گروه هاي جهادي پزشکی در زندان

 
ها و سرکشی از 10 خانواده زندانی نیازمند را از جمله اقدامات این گروه جهادي در دهه ولایت برشمرد. 

عضو شوراي قضایی استان البرز همچنین حضور 10 تن از وکلا و کارشناسان حقوقی در زندان ها جهت ارائه مشاوره و خدمات حقوقی
به زندانیان، اردوي یک روزه مددجویان کانون اصلاح و تربیت، مراسم تشییع پیکر شهید گمنام در زندان هاي استان و پرچم گردانی

 
حرم مطهر ائمه اظهار (ع) در زندان ها را از دیگر اقدامات این قرارگاه جهادي عنوان کرد. 

«حسین امیدیان» دبیر طرح شهید لاجوردي نیز در این نشست بر اجراي دقیق و مؤثر این طرح تأکید کرد و آن را در حل مشکلات

 
خانواده هاي زندانیان مؤثر دانست. 

سرهنگ «مهران طیران»، رئیس بسیج سازندگی استان البرز نیز از آمادگی این سازمان جهت کمک به خانواده هاي زندانیان و کاهش



 
محرومیت این قشر خبر داد. 

انتهاي پیام/




